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وزیر امور خارجه:
آمریکا و اسرائیل به تبعات سخت 

بازگشت به جنگ فکر نکردند
 

 حســین امیرعبداللهیــان، وزیــر امورخارجه 
کشورمان در فضای مجازی نوشت: راه حلی جز 
استمرار آتش بس و ارسال گسترده کمک های 
انســانی در غزه و توافق بر ســر تبادل اسرای 

طرفین وجود ندارد. وی در ادامه تأکید...

وزیر کشور:
 باید برای هر روستا برنامه 
مشخص توسعه داشته باشیم

احمد وحیدی، وزیر کشور در رویداد ملی همت 
)هسته های اندیشــه ورز منطقه ای پیشرفت و 
تحــول( که با همکاری بنیــاد ملی نخبگان و 
دانشــگاه امام حسین )ع( به منظور شناسایی و 

حمایت از گروه های اندیشه ورز در زمینه...

رئیس مجلس شورای اسلامی: 
نیازمند فهم مشترک در 

اولویت بندی امور و اجرای آن 
هستیم

محمدباقــر قالیباف، رئیس مجلس شــورای 
اســامی در همایش شــانا، اظهار کرد: ما در 
مجلس نیازمند فهم مشترک هستیم.وی بیان 

کرد: در حال انجام کار جمعی هستیم...

صفحه2
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بازار بیش فعال مسکن
چند سالی است روند افزایش قیمت مسکن 
سرعت بیشتری گرفته است و هر ساله علی رغم وعده های 
مســئولان برای کنتــرل این بازار، قیمت هــا بی توجه به 
وعده ها به مسیر خود ادامه می دهد. این وضعیت تا جایی 
پیش رفته که قیمت برخی واحدهای مسکونی در مناطقی 
کشور با سایر واحدهای شهرهای پرآوازه دنیا هم تراز شده 

است.
در همین حال یکی از راه ها برای متعادل کردن قیمت ها 
در بازار مسکن اخذ مالیات از خانه های خالی بود. در حالی 
که هنوز وصولی صورت نگرفته و میزان آن آنقدر پایین و 
ناچیز بوده کــه هزینه چاپ برگه وصول مالیات و مراحل 
اداری آن نیز گمان نکنم جبران شــده باشــد و اصاً در 
شمار تعداد و محاسبه درآمد نیز محاسبه نمی شود، مدیر 
مسئولی اعتقاد دارد این هیچ باید راهی بازار مسکن شود 
تا فشار روی متقضیان اصلی مسکن کمتر شود؛ این دوگانه 

تأمل برانگیزی است.
موضوع مالیات بر خانه های خالی از آن دست مسائلی است 
که بســیار مبهم است و هنور در مرحله چکش کاری قرار 
دارد. هر بار از زبان مســئولان می شــنویم از فان تاریخ 
مالیات بر خانه های خالی مالکان اخذ می شود و بر همین 
اساس عواید حاصل از آن نیز در بودجه پیش بینی می شود.
در حالی که گفته می شود بسیاری از این خانه ها شناسایی 
شــده اند اما طریقــه اخذ مالیــات آن آنچنــان که باید 

راضی کننده نبوده است.
فرایند اخذ مالیات از این خانه ها که حدوداً دو سالی است 
که آغاز شد از همان ابتدا با چالش هایی همراه بود و آنطور 
که دولت در بودجه سال جاری پیش بینی کرده، قرار است 
از خانه های مسکونی خالی از سکنه دو هزار  میلیارد تومان 
مالیات اخذ کند. رقم چشــم گیری که به نظر نمی رسد با 

ادامه روش فعلی محقق شود.
در این وضعیت نامشــخص و در حالــی که هنوز مالیاتی 
اخذ نشــده است، مدیری مدعی اســت روند اخذ مالیات 
از خانه های خالی باید تغییر پیدا کند و باید مالیات هایی 
که اخذ می شود در حوزه تولید مسکن به کار گرفته شود، 
دولت باید ســاز و کاری را ایجــاد کند که تولیدکنندگان 
تحت فشــار قــرار نگیرند و بــا تنبیه مالیاتــی دلالان، 
سفته بازان و محتکران، ریسک این قبیل فعالیت ها را برای 
افراد ســودجو بالا ببرد. همه این بایدها در حالی است که 
هنوز هیچ اتفاقی رخ نداده است و دولت خود نیز ناکام در 

اخذ مالیات بوده است.

ایسنا- مراسم جشــن خودکفایــی کاغذ با عنوان 
»آئیــن خودکفایی در تولید کاغذ کتب درســی« 
در ساری انجام شــد. محمدمهدی اسماعیلی، وزیر 
فرهنگ و ارشاد اسامی در این مراسم گفت: خدای 
متعال را شــاکریم که در این مراســم برای گرامی 
داشت موفقیت بزرگ خدمتگزاران کشور در زمینه 
تولید کاغذ حاضر هستیم. وی افزود: ما که دو سال 
قبل به اینجا آمدیم و پیشینه کار را بررسی کردیم، 
شاید افق روشــنی پیش رو نمی دیدم، اما امروز در 
نقطه ای ایســتاده ایم کــه ۱۵۵ میلیون جلد کتاب 
درســی فرزندان ایران توســط این کارخانه با همه 

الحاقات و نیازمندی ها تأمین می شود.
وزیر فرهنگ و ارشاد اسامی خاطرنشان کرد: البته 
ما امروز فقط جشــن تولید کتب درسی را نداریم، 
بلکه بخش مهمی از نشــر ما امــروزه به این نقطه 
رسیده  است. من در اوایل تابستان ۱400 که برنامه 
خودم را بــرای حضور در وزارت فرهنگ و ارشــاد 
اسامی بیان کردم، میثم نیلی پیشنهاد دادند شعار 
ملی شــدن صنعت نشــر را در برنامه خود بیاوریم. 
وضعیت نشــر را بررســی کردیم و دیدیدم ۵ هزار 
تــن تولید داخلی داریــم؛ در صورتی که نیاز تولید 
کتب درسی ۵0 هزار تن بود؛ حوزه های مختلف هم 
حدود 30 الی 40 هزار نیاز داشــند. بنابراین، کاری 
که امــروزه رخ داده، کار مهمی بود؛ رئیس جمهور 
زمانی که رئیس قوه قضاییــه بودند، این دغدغه را 

برای ما بیان کردند.
اســماعیلی ادامه داد: همه به شــکل هماهنگ کار 
کردند که امروز در این نقطه ایستاده ایم. ما به زودی 
مجموعه عظیمی را در شــیراز افتتاح خواهیم کرد، 
مجموعه ای که ۵0 هزار تن کاغذ برای نشر تحویل 

خواهد داد.
کاغذ یک نماد هویتی است

وی گفت: ما حوزه کاغــذ را تنها یک موضوع فنی 
و صنعتی نمی دانیم. تولیــد کاغذ امروزه یک نماد 
هویتی است، مردم ما همیشــه پیشتاز عرصه های 
فرهنگی بوده اند و بزرگ تریــن مزیت ما در همین 
نقطه است. همه پیشرفت های نظامی و امنیتی ثمره 
نگاه فرهنگی انقاب اسامی است. امام راحل، ما را 
ابتدا از استعمار فرهنگی و فکری رهانیدند و صرف 
فعل توانســتن را به ما یاد دادند و همه این اتفاقات 
که امــروزه رخ می دهد، برای این اســت که غل و 
زنجیر اســتعمار فکری شکسته شــده و نشر کتب 

آموزشی امروزه خودکفا شده است.
وزیر ارشــاد گفت: من از اصحاب نشــر می خواهم 
محکــم پای کاغذ ایرانی بیاینــد. مهم ترین عایدی 
تولید کاغذ، لبیک گفتن به دستور رهبری است. ما 
امروز خوشحالیم که این گام های عملی را با کمک 

شما عزیران برداشته ایم.
نمی خواهیم برای خرید کاغذ انحصار ایجاد کنیم

وزیر فرهنگ و ارشــاد اســامی در حاشیه جشن 

تولید کاغذ گفت: پاســخ به انتقــادات درباره ملزم 
کردن ناشــران به خرید کاغذ ایرانــی می گوید: ما 
نمی خواهیم انحصار ایجــاد کنیم و به همین دلیل 
کاغــذ در واردات کالا جزء کالاهای اساســی قرار 

گرفته است.
وی در پاسخ به سؤال خبرنگاران درباره خرید کاغذ 
از کارخانــه ایرانی گفت: ما این انتقاد دوســتان را 
شــنیده ایم؛ اولاً ما الزام نداریم کــه همه بیایند از 
کارخانه کاغذ مارندران کاغــذ بخرند نمی خواهیم 
انحصــار ایجاد کنیــم و به همین دلیــل در بحث 
واردات، کاغــذ را در گروه کالای یــک قرار دادیم، 
کالایی کــه بــا ارز 2۸ هــزار و ۵00  تومان وارد 
می شود. در واقع کاغذ در کنار کالاهای اساسی قرار 
گرفته است. تنها مورد خارج از کالاهای اساسی که 
در گروه کالاهای یک قرار دارد کاغذ اســت، به این 
دلیــل که ما گفتیم برخی کارهــا نیاز به کاغذهای 
خاصــی دارد که ما تولید نمی کنیم؛ مثاً کاغذهای 

مورد نیاز کودک و نوجوان و کاغذهای گاسه.  
به دنبال تهیه کاغذ مورد نیاز کشور هستیم

 او با بیان این که به دنبال تهیه کاغذ مورد نیاز کشور 
هستیم با اشاره به انتقاداتی که درباره کیفیت کاغذ 
ایرانــی وجود دارد، گفت: مدیرمســئول روزنامه ای 
آمــده به من می گوید این کاغذ ایرانی در چاپ پاره 
می شود، رول ها یک جوری است. کارخانه مازندران 
همه هفته نامه های اســتان مازندران و ۱0 روزنامه 
دیگر را نشــان می دهد که با این کاغذ دارد منتشر 
می شود. همین الان  منتشر می شود. یا در انتقاداتی 
می گویند، کاغذ ایرانی چهاررنگ درنمی آید، شــما 
کتاب های درســی بچه ها را دیده اید، کتاب ها رنگی 
اســت.  ۱۵۵ میلیون  جلد کتاب درســی با همین 
کاغذ منتشر شده است. کتاب های درسی چهاررنگ 

است؛ چطور منتشر شده است؟
۱۵۵ میلیون جلد کتاب درسی منتشر می شود

 وزیر ارشاد در ادامه بیان کرد: نمی خواهیم با کسی 
بحث کنیم اما الان ۱۵۵ میلیون جلد کتاب درسی 
منتشر می شود که صفر تا صدش کاغذ ایرانی است. 
مــا نیز داریــم هزارتن کاغذ به ناشــران می دهیم. 
احمدونــد و رمضانی و بچه های مــا ماهی ۱000 
تــن کاغذ توزیع می کنند. ســال گذشــته در تالار 
رودکی جشــنی گرفتیم و  اولیــن قرآن چهاررنگ 

را بــا کاغذ مازنــدران رونمایی کردیــم که خیلی 
قشــنگ بود. با  این وجود بــر کیفیت تأکید داریم 
زیرا داریم تسهیات می دهیم. ان شاءا... در بهمن ماه 

به کارخانه کاغذ شیراز می رویم.
  او درباره ایجاد »شــهرک صنایع خاق فرهنگی«، 
اظهار کرد: دوستان ما به دنبال راه اندازی »شهرک 
صنایع خاق فرهنگی« بودند؛ یک  فصل از سندهای 
تحول دولت به اقتصاد فرهنگ اختصاص یافته است. 
هفته گذشته طرح »دهکده ]شهرک[ صنایع خاق 
فرهنگی« را در شــورای هنر تصویــب کردیم. دو 
زمین نامزد ایجاد این دهکده هســتند؛ یک زمین 
۱۵ هکتاری در قشــم که در کنار دریا واقع شــده 
و جای خوبی اســت و زمین دیگر در تهران اســت. 
ان شــاءا... در چند روز آینده یکی از این دو زمین را 

انتخاب خواهیم کرد.
 اســماعیلی در ادامه ســخنان خود با بیان این که 
تمایل دارد این شــهرک در قشــم راه اندازی شود، 
گفت: به چند دلیل مایلم این اتفاق در قشم بیفتد، 
یکی این که می تواند نقطــه کانونی ]هاب[ منطقه 
خلیج فارس شــود، دلیل دیگــرم باتوجه به جایگاه 
قشــم اســت. ما باید از حالت انفعال درآمده و در 

حالت تعامل قرار بگیریم.
ایجاد نقاط کانونی در کشور

 او ســپس با اشــاره به این که به دنبــال راه اندازی 
چند نقطه کانونی در کشــور هســتند، توضیح داد: 
در دوســاله اخیر دنبال ایجاد چنــد نقطه کانونی 
در نقاط مختلف کشــور بــرای موضوعات مختلف 
فرهنگــی هســتیم؛ مثاً در »قشــم« بــه دنبال 
ایجاد شــهرک صنایع خاق فرهنگی هســتیم، با 
شهرداری »مشهد« کاری را شــروع کردیم درباره 
ایجاد مجموعه رســانه ای برای کشــورهای منطقه 
آســیای میانه، آســیای مرکزی و افغانســتان که 
بــه زودی خبرهایش را اعــام خواهیــم کرد. در 
»تبریــز« با همکاری بنیاد آذربایجــان برنامه هایی 
را برای کشورهای قفقاز جنوبی، قفقاز شمالی مثاً 
جمهوری های داغستان، چچن، روسیه و شهر دربند 
داریم. در خوزســتان نیز به این هم نحو. چند نقطه 
اصلی را در نظر داریم؛ مثــاً در همین مازندران و 
در شــهر »رامسر«، جشــنواره منطقه ای سینمای 
کشــورهای حوزه دریای خزر خواهیم داشــت که 
بــه زودی برگزار خواهیم کردیــم. خزاعی همه این 

کشورها را رفته و کارهایش انجام شده است.
 او خاطرنشــان کرد: مجموعه تحولاتی که رخ  داده 
در حوزه دیپلماســی فرهنگ و هنر تعریف می شود 
که این موضوع مسئله مهم ماست و این طرح ها، در 
این حوزه پیش برنده هستند. موضوعات مطرح شده، 
پروژه هــای مهم ما هســتند که تاکنــون آن ها را 
رســانه ای نکرده ایم. این دســت فعالیت ها کارهای 
بزرگ و بلند فکرکردن اولیه ما هستند که یکی یکی 

دارند اجرایی می شوند.

هشتمین اجلاس نشــان عالی مدیر سال هشــت آذر ماه 1402 با هدف 
تحقق اهداف سیاســت های کلان اقتصادی با نــگاه ویژه به جایگاه 

مدیران و همچنیــن ارزیابی نقش مدیریــت و کارآفرینی و ارائه 
راهکارهــای نوین مدیریــت بین المللی در مرکــز همایش های 
بین المللی صدا و ســیما برگزار شــد. در ایــن اجلاس مهندس 
احمدرضا حیدرنیا، مدیرعامل شــرکت پتروشــیمی با توجه به 
ارزیابــی در این اجلاس و با نگاه به تخصص، شایســتگی، روحیه 

جهــادی و انقلابی در راســتای کار آفرینی، اشــتغال زایی و نیل 
به اهــداف اقتصاد مقاومتی و طرح های در دســت اجــرا موفق به 

 دریافت نشــان عالی مدیر سال در ســال 1402 گردید و از ایشان تقدیر 
به عمل آمد. 

هشــتمین اجلاس سراسری نشــان عالی مدیر ســال با رویکرد تجلیل 
از مدیــران ارزش آفریــن و تأثیرگــذار در صنعت و اقتصاد کشــور با 
 حمایت کنندگان دولتی از جمله وزارت راه و شهرسازی – وزارت ارتباطات و 

فناوری اطلاعــات – وزارت نفت – وزارت صنعت معــدن و تجارت – اتاق 
بازرگانی صنایع معادن و کشــاورزی ایران – مرکز تجارت جهانی – ســازمان تأمین اجتماعی برگزار 
گردید. دراین اجلاس سخنرانان متعددی از دانشگاه، صنعت، مجلس و دولت صحبت هایی در این حوزه 

داشتند که برای حاضرین در این اجلاس مفید واقع بود.

اعطای نشان عالی مدیر سال به مهندس حیدرنیا 

مدیرعامل شرکت پتروشیمی شیراز

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی: 

مجموعه عظیم تولید کاغذ، بهمن ماه در شیراز افتتاح می شود

سرپرست اداره کل ورزش و جوانان فارس 
مطرح کرد: 

 یکی از مشکلات حال حاضر 
گران شدن ورزش است

صفحه 3

نماینده ولی فقیه در فارس و امام جمعه شیراز تأکید کرد:

دانشجو معادلات 
را تغییر دهد

 آیــت ا... لطف ا... دژکام، نماینده ولــی فقیه در فارس 
و امام جمعه شــیراز در خطبه های نماز جمعه شــیراز 
پیرامون سیاســت های کلی خانواده، بیان کرد: خانواده 
در اســام اهمیت ویــژه ای دارد و جامعه در اســام 
خانــواده محور اســت. وی افزود: رهبر عظیم الشــأن 
انقاب اسامی به حســب وظیفه ولایتی که به عهده 

دارند سیاست های کلی خانواده را اباغ فرموده اند برای 
اینکه ما مردم و مســئولین نسبت به این سیاست های 
دینی و الهی برنامه ریزی کنیم.وی بیان کرد: ما سوای 
اینکه از نظر دینی خودمان موظف به تشــکیل خانواده 
اسامی هســتیم در این نبرد بین تمدنی هم بایستی 

صفحه7پیروز از میدان بیرون بیاییم از این جهت...

صفحه3

بودجه سال آینده چقدر تورمی است؟

افـزایش مـالیات یا 
جلوگیری از فرار مالیاتی 

کـدام مهـم تر است؟



صداوســیما- جواد اوجــی، وزیر نفت پــس از برگزاری 
نشســت های وزارتی ۱۸۷ اوپــک و ۳۶ اوپک پلاس گفت: 
سی وششــمین نشست وزیران نفت و انرژی اوپک پلاس روز 
)پنجشــنبه، نهم آذرماه( پس از چنــد روز تأخیر از طریق 
ویدئوکنفرانس برگزار شد، اعضا در این نشست به صراحت بر 
لــزوم حفظ ثبات بازار نفت و حمایت از تصمیم های جمعی 

اوپک پلاس تأکید کردند. 
وی افزود: در سی وششمین نشست وزارتی اوپک پلاس اشاره 
شد که این ائتلاف به دقت شرایط بازار های جهانی نفت خام 
و توازن عرضه و تقاضا را زیر نظر گرفته و این آمادگی وجود 
دارد تا به اقتضای شــرایط بازار نفت به سرعت تصمیم گیری 
کند و اقدام های لازم از ســوی اوپک پلاس برای ثبات بازار 

انجام شود. 
وزیر نفت ادامه داد: درباره تعویق در برگزاری نشســت های 
وزارتــی اوپــک و اوپک پــلاس و ارتبــاط آن بــا بعضی از 
اختلاف نظر های داخلی میان کشــور های عضو، نخست باید 
اشاره کرد که هر دو در مقاطع مختلف از تاریخ فعالیت های 
خــود از این گونه اختلاف نظر ها داشــته اند و موضوعی تازه 
نیســت، با این حال آنچه همواره اهمیت داشــته، دستیابی 
بــه توافق آن هم مبتنی بر اجماع میان همه تولیدکنندگان 

اوپک پلاس است.
اوجی با بیان اینکه در شــرایط کنونی کــه تولیدکنندگان 
اوپک پلاس در نقطه ای مطلــوب از نظر وحدت، همکاری و 
تفاهم میان خود هســتند، تصریح کــرد: تلاش ما، نهادینه 
کردن همکاری بــا تولیدکنندگان غیراوپــک در چارچوب 
اوپک پــلاس اســت، از ایــن رو هرگونــه تصمیمی که در 
نشســت های این ائتلاف اتخاذ می شــود، مبتنی بر اجماع 
میــان همه تولیدکنندگان و برای حفــظ ثبات بازار نفت و 
منافع جمعی اعضاســت. وی تصریح کرد: بازار نفت دوره ای 
چالش برانگیــز با اطمینانی فراوان را تجربه می کند، افزایش 
عرضه از ســوی بعضــی از تولیدکنندگان خــارج از ائتلاف 
اوپک پــلاس در کنــار تردید های حاکم بــر اقتصاد جهان، 
چشــم انداز بازار های جهانی، اقدام های ســفته بازان در بازار 
نفت و پیامد های تحولات یادشــده، پیام هایی هشداردهنده 

برای ثبات بازار نفت است.
 وزیــر نفت اظهار کــرد: توافق اوپک پــلاس و تصمیم های 
نشست وزارتی، منجر به حصول دســتاورد هایی قابل توجه 
منطبق با منافع مشــترک کشور های عضو اوپک و غیراوپک 
شــده، حفظ این حرکت موفقیت آمیز در مسیر آینده برای 

ثبات بازار و تأمین منافع تولیدکنندگان نفت حیاتی است.
 اوجــی تصریح کــرد: براســاس گزارش هــا و تحلیل های 
منتشر شــده در هر دو سمت عرضه و تقاضای جهانی نفت 
تردید های جدی وجود دارد که هر کدام می توانند پیامد های 
 خاص خــود را برای چشــم انداز تحولات آینــده به دنبال 

داشته باشد. 
وی گفت: در همین حال افزایش فعالیت های سوداگران در 
بــازار کاغذی بر نگرانی ها افزوده اســت، از این رو نمی توان 
بی شک درباره چشم انداز روند های حاکم بر بازار جهانی نفت 
صحبت کرد و من نیز نمی توانم هیچ یک از این گمانه زنی ها 

را تأیید کنم. 
اوجــی ادامه داد: آنچــه می توان اعلام کرد این اســت که 
اوپک پــلاس به طور دقیــق و منظم تحولات بــازار جهانی 
نفــت و عوامــل تأثیرگذار بر آن را زیر نظــر دارد و همانند 
تجربه سال های گذشته در موقع نیاز، تصمیم های متناسب 
 برای برقــراری و حفظ ثبات در بازار نفــت را اتخاذ و اجرا 

خواهد کرد.
وی  گفت: اگــر امروز آمریکا و دیگر مصرف کنندگان بزرگ 
جهــان درباره وضع بازار و امنیت عرضه نفت و انرژی نگران 
هســتند، این موضوع نتیجه اقدام ها و سیاست های آمریکا 
برای اعمال فشــار علیه اوپک پلاس و تولیدکنندگان، فشار 
سیاسی بر بعضی از تولیدکنندگان بزرگ نفت و گاز از طریق 
تحریم های ظالمانــه و یک جانبه و دامــن زدن به تحولات 
ژئوپلیتیک از طریق دخالت سیاســی و حمایت از جنگ در 

منطقه خاورمیانه است.
وزیر نفت اذعان کرد: توافــق اوپک پلاس و تصمیم های آن 
عاملی مهم در حذف نوســان های بازار نفت، کمک به بهبود 
شــرایط اقتصادی جهان، تشــویق ســرمایه گذاری های در 
صنعت جهانی نفت و تأمین امنیت انرژی اســت، باور ما این 
اســت که توافق اوپک پلاس و همکاری میان تولیدکنندگان 
بــزرگ، نفت تنها گزینه برای تحقق امنیت انرژی جهان در 

کوتاه مدت و بلندمدت است. 
اوجی افزود: همان گونه که پیش تر اشاره کردیم همه ناظران 
و متخصصــان بازار نفت به دســتاورد های ســازنده توافق 
اوپک پــلاس برای ثبات بازار و تحقــق امنیت انرژی اذعان 
دارند و ایــران هم از توافق اوپک پــلاس و تصمیم های آن 
به طور کامل حمایت می کند، زیــرا توافق »بیانیه همکاری 
میان تولیدکنندگان اوپک و غیراوپک« را به سود بازار نفت، 

تولیدکنندگان و مصرف کنندگان و اقتصاد جهانی می داند.
وی یادآور شد: پیش از نشست وزارتی اوپک پلاس هم نشست 
عادی ۱۸۷ اوپک برگزار شــد و مطابــق روال معمول موارد 
دســتورکار نشست شامل مجموعه ای از مسائل اداری مالی و 
مدیریتی مربوط به اوپک بود که به طور معمول دو بار در سال 
در سطح وزیران نفت و انرژی کشور های عضو برگزار می شود.

وی گفــت: در این نشســت هم افــزون بــر ارزیابی تحولات 
بــازار جهانــی نفت و مواضــع اعضــا، مــوارد اداری مالی و 
مدیریتی نیز مطرح و ازســوی دبیرخانه اوپک گزارش داده و 
 تصمیم های متناســب از سوی وزیران نفت و انرژی کشور های 

عضو اتخاذ شد.
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تسنیم- احمد وحیدی، وزیر کشور در رویداد ملی همت 
)هسته های اندیشــه ورز منطقه ای پیشرفت و تحول( که با 
همکاری بنیاد ملی نخبگان و دانشــگاه امام حســین )ع( 
به منظور شناســایی و حمایت از گروه های اندیشــه ورز در 
زمینه توســعه محلی- منطقه ای برگزار شــد، از آمادگی 
وزارت کشــور برای همکاری کامل در این زمینه خبر داد 
و گفــت: هرگونه حرکت در مســیر تعالــی و ایجاد تحول 
اجتماعی با تغییر و توســعه اقتصادی گــره خورده و این 

عرصه ها به طور مستقیم بر یکدیگر اثرگذارند.
وی با بیان اینکه یکی از روش های توســعه اقتصادی، تکیه 
بر بنگاه های اقتصادی بزرگ اســت، به ناکامی های چنین 
راهبردی در برخی از کشــور ها اشــاره کــرد و گفت: در 
جوامعی که در ظاهر اقتصاد قدرتمند و پیشــرفته ای دارند 
و عمده اتکاء آن ها به چند شــرکت بزرگ است، می بینیم 
که از نظر اجتماعی توفیق مطلوبی رخ نداده و اغلب مردم، 

شادابی و سرزندگی کمتری دارند.
وزیر کشــور با تأکید بر لزوم برقراری هماهنگی در توسعه 
اقتصادی و توســعه اجتماعی، اتخــاذ روش های عقلانی را 
بهترین راهبرد خواند و گفت: در این مســیر، اندیشه ورزی 
بســیار مهم است و علاوه بر اینکه دستاورد های فراوانی در 
پی خواهد داشــت، به خودی خود نیــز جایگاه مهمی در 
زیســت عقلانی جوامع دارد.  وحیدی افــزود: با اینکه در 
این همایش بر ابعاد اقتصادی توجه بیشتری شده است، اما 
باید توجه داشت که موضوعات فرهنگی و اجتماعی نیز به 

همین میزان اهمیت دارند.
وزیر کشور اســتفاده از تجربیات بشری در جوامع دیگر را 
مفید خواند و گفت: بکار گیری تجربیات کشــور های دیگر 
امر مطلوبی اســت، امــا کپی کاری صــرف و بی توجهی 

بــه الزامات و نیاز هــای داخلی و به ویژه تکــرار تجربیاتی 
که در کشــور ها ابداء چندان مفید به فایــده نبوده اند، نه 
تنها ســودمند نخواهد بود، بلکه می تواند آســیب زا باشد و 

مشکلات را مضاعف کند. 
وی در ادامه با بر شــمردن برخــی از ویژگی های زندگی 
روســتایی، روحیه تعاون و همــکاری را یکی از مهم ترین 
دارایی های جوامع روســتایی عنوان کرد و گفت: متاسفانه 
گاهی ابعاد فرهنگی یا علوم و دانش نهفته در این ســبک 
زندگی با مــرور زمان و به دلیل درگذشــت بزرگان محو 
می شود و لازم است که اقدامی برای زنده نگه داشتن و احیا 

این علوم صورت گیرد.
وحیدی با بیان اینکه حدود ۳۸ هزار روستا داریم، تصریح 
کرد: باید برای هر روســتا یک برنامه توســعه و پیشرفت 
داشــته باشیم که بر اســاس ویژگی های مختلف و شرایط 

اقلیمی آن ها تدوین شده باشد.
وی افــزود: از همین رو آموزش ۱00 هزار تســهیل گر در 
دســتور کار قرار گرفت و با توجه به تأکیدات برنامه ششم، 

سازوکار های آن نیز تهیه شد. 

ایرنا-علــی اکبر محرابیان، وزیر نیرو بــه عنوان نماینده 
رئیس جمهور و در رأس یــک هیئت دیپلماتیک در حالی 
بــرای حضور در کنفرانس تغییر اقلیم )کاپ ۲۸( به امارات 
متحده عربی عازم شــد که اطلاعاتی مبنی بر عدم حضور 
مقامات رژیم صهیونیستی در این اجلاس منتشر شده بود 
و خبرها و تحلیل های سیاســی حاکــی از این بود که این 
رژیــم در فاصله چند هفته از جنایت های غزه، خطر حضور 

در این مراسم را نخواهد پذیرفت.
علــی اکبر محرابیان، هنگام ترک ایــن کنفرانس گفت: از 
سران حدود ۱۵0 کشــور برای حضور در کاپ ۲۸ دعوت 
شده بود و ارزیابی ها نشــان می داد که احتمالاً تعداد قابل 
توجهی از این مدعوین از جمله مسئولان رژیم صهیونیستی 

در این کنفرانس حضور نخواهند داشت.
وی افزود: هیئت جمهوری اســلامی ایران قصد داشــت از 

فرصت حضور در کنفرانس بین المللی کنوانســیون تغییر 
اقلیم با توجه به اهمیت این کنفرانس برای تبیین شرایط، 
مذاکره با مقامات و هیئت های کشــورهای مختلف و دفاع 
از ملت مظلوم فلســطین استفاده کند اما در روز سخنرانی 
سران و مقامات کشــورها، اخبار منتشرشده حاکی از سفر 
رئیس رژیم صهیونیســتی به شهر محل برگزاری کنفرانس 

تغییرات اقلیمی )کاپ ۲۸( و حضور در این رویداد بود.
وزیــر نیــرو افــزود: بر ایــن اســاس، هیئــت جمهوری 
اســلامی ایران، حضور سیاســی، جانبدارانه و بی ربط رژیم 
جعلی صهیونیســتی در کنفرانس تغییــرات اقلیمی را که 
بــا محوریت ارزیابــی عملکرد و پیشــرفت جامعه جهانی 
در مواجهــه با تغییرات آب و هوا در ســطح جهان برگزار 
می شود، مغایر با اهداف و راهبرهای این کنفرانس می داند 

و در اعتراض به آن، محل کنفرانس را ترک می کند.

فارس- ســیدمحمد حســینی، معــاون پارلمانی 
رئیس جمهور به مناســبت گرامیداشت هفته بسیج 
در حوزه بسیج انصارالمهدی منطقه مهرآباد جنوبی 
تهران و در جمع فرماندهان، روحانیون و بسیجیان 
با بیان اینکه بسیج همواره در مشکلات و گرفتاری ها 
از جمله حوادث غیرمترقبه مثل زلزله و سیل و نیز 
در بحران کرونا تا عرصه دفاع از امنیت همراه و یار 
و باور مردم بوده، گفت: امروز در مقابل نقشــه ها و 
جوســازی های کاذب دشمنان و معاندین، مهم این 
است که بسیج با اقدامات ایجابی و فعالیت های مؤثر 
هنری و فرهنگــی آن چنان جاذبه ای ایجاد کند که 
بســیاری از مردم به ویژه نسل جوان و نوجوان را با 
فرهنگ بســیج همدل و همراه ســازد و طراحی و 

نقشه دشمن را نقش بر آب سازد.
معاون پارلمانی رئیس جمهور خاطر نشان کرد: هنر 
بســیج این باشد که با گسترش دایره خدمت رسانی 
صادقانــه و خالصانه روز به روز بــر رضایتمندی و 

علاقه و اشتیاق مردم به نظام اسلامی  بیفزاید.
حسینی با اشاره به پیام امام راحل در سال ۶۷ مبنی 
بر شکل گیری هســته های مقاومت در سطح جهان، 
گفت: با الهام از اندیشه امام راحل در زمینه گسترش 
بســیج، گروه های مقاومــت مانند حــزب ا... لبنان، 
حشدالشــعبی عراق و انصارا... یمن در منطقه شکل 
گرفتند و امروز اندیشــه مقاومت و بسیج در منطقه 
با اقبال گســترده مواجه است و معادلات منطقه به 
نفع مقاومت تغییر کرده و این تفکر و اندیشه، نیرنگ 

خاورمیانه جدید آمریکا را خنثی و ناکام ساخت.
وی تصریح کــرد: فرهنگ و تفکر ظلم ســتیزی و 

دفاع از مظلوم، عدالت طلبی و اســتکبار ســتیزی 
بســیج، مردم دنیا را تحت تأثیر قرار داده و به فضل 
 الهــی به تدریــج زمینه جهانی شــدن این مکتب 

فراهم شده است.
معاون رئیس جمهور در امور مجلس با تأکید بر اینکه 
هزینه ایســتادگی کمتر از سازش است اظهارداشت: 
سازشــی که با معاهداتی مانند شــرم الشیخ، اسلو و 
کمپ دیوید انجام شــد ســود و عایدی برای مردم 
فلســطین نداشــت و نه تنها طرف هــای مقابل به 
تعهدات خود عمل نکردند بلکه دایره فشار و محاصره 
را تنگ تر کردند و کار به جایی رســید که به دنبال 
کــوچ اجباری مردم غزه به صحرای ســینا و ســایر 
کشــورهای عربی بودند. اما مردم غزه راه مقاومت را 
برگزیدند و مردانه و راســت قامت در ۴۸ روز جنایت 
و ددمنشــی رژیم صهیونیستی ایستادگی کردند و با 

حمایت از نیروهای مقاومت، تاریخ سازی کردند.
معاون رئیس جمهور خاطرنشــان کرد: دشمنان سال 
گذشــته تمام توان و امکانات و ســرمایه های مادی و 
انســانی خود را به صحنه آوردند تا به زعم خود ایران 

اسلامی را به تجزیه و فروپاشی بکشانند، اما با هوشیاری 
و ایستادگی ملت ایران نتوانستند کاری از پیش ببرند 
و امروز خودشان در مقابل حماس به عنوان یک گروه 
کوچک مقاومت که از سایر گروه های این جبهه یعنی 
حزب ا...، حشدالشــعبی و انصــارا...، از توان و امکانات 
کمتری برخوردار اســت، درمانده و مستأصل شده اند 
به نحوی کــه در افکار عمومی دنیــا بحث اضمحلال 

رژیم صهیونیستی به جد مطرح شده است.
وی تصریح کرد: جنایت های رژیم صهیونیســتی در 
قتل عام وحشــیانه زنان و کودکان و بمباران مناطق 
مسکونی و درمانی، باعث بیداری وجدان های بشری 
شده است و مردم در شهرهای مختلف دنیا به ویژه 
در کشورهای حامی صهیونیست ها به رغم ممنوعیت 
و مجازات های تعیین شده، به صورت گسترده برای 
حمایت از مردم فلســطین و علیه صهیونیست ها به 

خیابان ها آمده اند.
معــاون رئیس جمهور تأکید کرد: خون قریب به ۲0 
هزار انســان بی گناه به ویژه هــزاران زن و کودک 
مظلوم، ماهیت پلید فرهنگ و تمدن غرب را آشکار 
ســاخته  و موجب رســوایی مدعیان حقوق بشر و 

انسانی شده است.
حســینی در بخش پایانی ســخنان خــود اهمیت 
مشــارکت فعال و حداکثــری در انتخابات را مورد 
تأکید قرار داد و اظهار داشــت: بســیجیان در این 
زمینه با ســعی وافر در حوزه پاســخ به سؤالات و 
ابهاماتی که در فضای ذهنی اقشــار مختلف وجود 
دارد، می توانند به ایجاد نشــاط اجتماعی و حضور 

فعال مردم در انتخابات کمک کنند.

فرماندهنیرویدریاییارتشمطرحکرد:
حضور همزمان دو ناوشکن ایرانی در خلیج عدن و 

دریای سرخ

تسنیم-امیر دریادار شهرام ایرانی، فرمانده نیروی دریایی ارتش طی سخنانی 
در پیش از خطبه های نمازجمعه روزگذشته تهران اظهار داشت: نیروی دریایی 
ارتش جمهوری اســلامی ایران، در طول ۸ ســال دفاع مقــدس، نه تنها توان 
نظامی دشــمن را از صحنه دریا حذف کرد، بلکه شــاهرگ اقتصادی آن را که 
به نفت و ســکوهای البکر و العمیه وابســته بود را از بین ببرند، به گونه ای که 
نتواند اقتصاد جنگ را مدیریت کند، در مقابل اقتصاد کشور خودمان و خطوط 
مواصلاتی ایران اســلامی را برقرار نگه داشتند و بنادر و پایانه های نفتی کشور 

فعال باقی ماند.
وی ادامه داد: امروز به برکت خون شــهدای هفتم آذر ماه و شهدای تکاور در 
جنگ ۳۴ روزه خرمشهر، نیروی دریایی راهبردی ارتش جمهوری اسلامی ایران 
بــا بهره گیری از هم رزمان عزیزم با دانش و تخصص بالا و با بهره گیری از همه 
ظرفیت کشور در همه ابعاد به ویژه حوزه دانش صنعت و فنی این افتخار را دارد 
و به برکت انقلاب و ولایت و هدایت های داهیانه فرمانده معظم کل قوا مســیر 
دریاها را پشت سر بگذارد و این افتخار را در سال ۱۴0۲ در این مقطع تاریخی 

و زیر پرچم ولایت به مردم عزیز کشورمان هدیه کنند.
دریادار ایرانی ادامه داد: امروز این افتخار به دست ایرانی ها رقم خورده است و از 
همه ایران در این مأموریت بزرگ و افتخارآفرینی حضور داشتند و  حضورشان 

اینگونه رقم خورد که برای همه کشورها ابهامات راهبردی ایجاد کردند.
وی تأکید کرد: امروز به برکت انقلاب اســلامی، نــه در دریاهای جنوب، بلکه 
در دریــای خزر، آخرین دســتاورد علمی و صنعتی به عرصه آمده و ناوشــکن 
جمهوری اســلامی ایران، دیلمان قادر خواهد بود با همان توانمندی و بیشتر و 
به روزتر در حوزه برقراری امنیت و ایمنی دریانوردی در دریای شمال مأموریت 

اجرا کند.
فرمانده نیروی دریایی ارتش، افزود: یکی از مأموریت های نیروی دریایی ارتش، 
دیپلماســی دفاعی و برقراری روابط بین الملل در عرصه جهانی است، امروز به 
لطف انقلاب با انزواگریزی و تحریم ناپذیری، این مأموریت در بالاترین کیفیت 

و سطح در حال اجراست.
دریــادار ایرانی عنوان کرد: هیچ نقطه ای از کــره زمین وجود ندارد که پرچم 
کشــور عزیزمان، نماد مقدس ملی و مذهبی، برافراشته نگردد؛ همرزمانمان با 
اتکال به توان و دعای خیر شما و نگاه راهبردی فرمانده معظم کل قوا و اجرایی 
کــردن فرامین، پرچم را با بهترین و زیباترین شــکل در اقصی نقاط دریایی و 

اقیانوس های جهان افراشته نگه می دارند.
دریــادار ایرانی ادامــه داد: امروز همان مأموریت ۸ ســال دفاع مقدس در باز 
گذاشتن خطوط مواصلاتی و تأمین امنیت دریانوردی همه دریانوردان عزیز در 
حوزه تجاری و نفتکش در حوزه تجاری و نفتکش به دســت پرتوان همرزمان 

عزیز من با حداکثر توان و کیفیت بالا در حال اجراست. 
وی با اشــاره به مأموریت های این نیرو که در حال اجراســت، بیان کرد: امروز 
ایــن افتخار را داریم که ناوشــکن جمــاران در خلیج عدن مشــغول تأمین 
 امنیت کشــتیرانی است و ناوشــکن البرز نیز در دریای ســرخ این مأموریت 

را عهده دار است.

وزیرامورخارجه:
آمریکا و اسرائیل به تبعات سخت بازگشت به جنگ فکر 

نکردند
 

ایرنا- حســین امیرعبداللهیان، وزیر امورخارجه کشورمان در فضای مجازی 
نوشــت: راه حلی جز استمرار آتش بس و ارسال گسترده کمک های انسانی در 

غزه و توافق بر سر تبادل اسرای طرفین وجود ندارد.
وی در ادامه تأکید کرد: اســرا با جنگ آزاد نمی شوند بلکه در بمباران ها کشته 
می شوند. اســتمرار جنگ واشنگتن و تل آویو یعنی نسل کشی جدید در غزه و 

کرانه باختری. گویا آنان به تبعات سخت بازگشت به جنگ فکر نمی کنند.
تا دیر نشــده حملات به غزه را فوراً متوقف کنید رئیس دســتگاه دیپلماسی 
کشور نوشت: وجود ناو جنگی تمام کننده نیست وجود »اراده فلسطینی«تمام 

کننده است. تا دیر نشده حملات به غزه را فوراً متوقف کنید.

سخنگویوزارتامورخارجه:
خون آشامان صهیونیست در سایه حمایت آمریکا دور 

جدید کشتار غزه را آغاز کردند

ایرنا- ناصرکنعانی، ســخنگوی وزارت امــور خارجه در صفحه خود در فضای 
مجازی خود نوشت: نقض آتش بس و آغاز دوباره تجاوز نظامی رژیم صهیونیستی 
علیــه  غزه دقایقی قبل از خروج بلینکن، وزیر خارجه آمریکا از ســرزمین های 
اشغالی؛ باز هم غیرنظامیان، کودکان و زنان قربانیان اصلی حملات جنایتکارانه 
نظامیان رژیم صهیونیستی هستند. وی در ادامه آورد: خون آشامان صهیونیست 
پس از کشــتار بیش از ۱۵ هزار فلسطینی، دور جدید کشتار خود را در سایه 

ادامه حمایت دولت آمریکا آغاز کرده اند.
کنعانــی تصریح کرد: ملت ها و اکثریت قریب به اتفاق دولت های جهان، تداوم 
آتش بــس و توقف کامل حملات رژیم صهیونیســتی علیه غــزه و کرانه غربی 
فلســطین را فریاد می زنند ولی صهیونیســت های جنایتکار و کودک کُش در 
خیال پوچ جبران شکست ترمیم ناپذیر، با کشتار غیرنظامیان، کودکان و زنان 

به دنبال پیروزی هستند. 
سخنگوی دستگاه دیپلماسی خاطرنشان کرد: بدیهی است مسئولیت سیاسی 
و حقوقی تداوم تجاوز و اســتمرار کشــتار سبعانه مردم  فلســطین، علاوه بر 
جنایتــکاران رژیم صهیونیســتی، بر عهده دولت آمریــکا و چند دولت معدود 

حامی  این رژیم آپارتاید است.
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تعهداتبصورتضمانتنامهبانکییافیشواریزیاخذمیگردد.

-آخرینمهلتدریافت)توزیع(اســناد:متقاضیانمیتوانندحداکثرتا
ســاعت13روزپنجشــنبهمورخ1402/09/16ازطریقمراجعهبهسامانه

تدارکاتالکترونیکیدولت)ستاد(اسنادمناقصهرادریافتنمایند.
-آخرینمهلتارائهپیشنهاداتوثبتاسنادومدارکدرسامانهحداکثر
تاساعت13روزدوشــنبهمورخ1402/09/27میباشد.شرکتکنندگان
میبایســتتاقبلازبرگزاریکمیسیون،سپردهشرکتدرمناقصهرابه
صورتفیزیکیبهآدرسشیرازابتدایبلوارامیرکبیرساختمانشهرداری

منطقهچهار–واحدقراردادهاتحویلنمایند.
 -تاریخومحلبازگشــاییپاکات:روزســهشنبهســاعت13مورخ
1402/09/28درمحــلچهارراهخلدبرینســالناجتماعاتمنطقهیک

شهرداریشیرازمیباشد.
-مدتاعتبارپیشنهادها3ماهمیباشد.

-هیچگونهوجهیبابتپیشپرداختدادهنخواهدشد.
-بدیهياستهزینهآگهيبعهدهبرندهمناقصهخواهدبود.

-شــهرداريدرردیکیاتمامپیشنهادهامختارمیباشددراینصورت
سپردههامستردمیگردد.

-شــرکتدرمناقصهودادنپیشــنهادبهمنزلهقبولشروطوتکالیف
شهرداریموضوعماده10آئیننامهمعاملاتشهرداریمیباشد.

-سایراطلاعاتوجزئیاتمربوطبهمناقصهدراسنادمناقصهمندرجاست.
 -آگهــیواطلاعــاتمربــوطبــهمناقصــهازطریــقســایت

https://shaffaf.shiraz.irقابلمشاهدهمیباشد.
 -متقاضیــانشــرکتدرمناقصــهموظفبــهثبتنامدرســایت

vendor.shiraz.irمیباشند.
-اطلاعاتتماسسامانهســتادجهتانجاممراحلعضویتدرسامانه:

مرکزتماس:1456
شناسهآگهی:1613374

-  1/م الف - اداره کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداري شیراز

                           آگهي مناقصه عمومي 1402-1069

رئیسمجلسشورایاسلامی:

نیازمند فهم مشترک در اولویت بندی امور و اجرای آن هستیم
قالیباف، رئیس مجلس  محمدباقر  ایســنا-
شورای اسلامی در همایش شانا، اظهار کرد: ما 

در مجلس نیازمند فهم مشترک هستیم.
وی بیــان کرد: در حــال انجــام کار جمعی 
هســتیم و باید اولویت ها را نیز تقســیم بندی 
کرده و درباره آن و روش اجرای آن نیز به فهم 

مشترک برسیم.
رئیس مجلس ادامه داد: چرا که در بخشــی از 
زمینه ها شرایط بسیار سختی داریم، آنچنانکه 
فرصــت خطا کــردن نداریم از ایــن رو باید 
چــه مجلس و چه دولت به فهم مشــترک در 

اولویت بندی و روش اجرای آن برسیم.
قالیبــاف در ادامه خاطرنشــان کــرد: قانون 
ســاماندهی وضعیــت خــودرو و قانونــی در 
حــوزه واردات خــودرو در مجلــس تصویب 
 شــد؛ بر اســاس این قانــون امــکان واردات 
خودروهای ســبک زیر پنج سال و خودروهای 
ســنگین زیر ۱0 ســال وجــود دارد که البته 

انتخــاب این ویژگی نیز بر اســاس تحقیقات 
تخصصی بوده اســت کــه بــرای آن منطق 
میــزان ســوخت، محیط زیســت و چگونگی 
خــروج ارز در نظــر گرفته شــده، از این رو 

 مجلــس معادله ای چنــد مجهولــی را برای 
واردات خودرو حل کرد.

وی تأکید کرد: تصویــب این قانون در نهایت 
باعث شــد رانت در این حــوزه کاهش یابد و 

قیمــت خودروهــای داخلی تــا ۲۵ درصد و 
کنترل بازار شد.

رئیس قوه مقننه اظهار کرد: مجلس در حوزه 
مســکن ســه قانون کوتاه مدت، میان مدت و 
بلند مدت را به تصویب رســاند، قانون جهش 
تولید مســکن برای حل این مشــکلات حوزه 

مسکن در بلند مدت بود.
قالیباف تصریح کرد: قانون مالیات بر خانه های 
خالی برای حل این مشکل در میان مدت است 
این قانون برای جلوگیری از احتکار مســکن 
صــورت گرفت؛ چــرا که برخی افــراد منزل 
داشتند اما ان در اختیار دیگران نمی گذاشتند 
و معتقد بودند با خالی نگه داشتن منزل نه تنها 
ضرر نمی کنند، بلکه قیمت آن افزایش یافته و 
سود می برند این قانون برای عرضه این خانه ها 

تصویب شد.
وی افــزود: قانون دیگر که بــرای کوتاه مدت 
پاســخ گوی حل این مشکل خواهد بود، قانون 

مؤجر و مستأجر بوده که هم اکنون در مرحله 
نهایی برای تبدیل شدن به قانون است.

اســلامی گفت:  رئیــس ممجلــس شــورای 
وقتــی رهبر انقــلاب تعاریفــی را از مجلس 
بیــان کردنــد برخــی گفتند مگــر مجلس 
چــه کرده اســت؟ وقتی از عملکــرد مجلس 
حــرف می زنیم بایــد دقت کنیــم وظیفه ما 
قانونگــذاری بــوده و اجــرای قانــون وظیفه 
 مجلس نیســت، نظارت نیز جزو وظایف فرعی 

مجلس است.
وی ادامــه داد: در قانــون اساســی نظارت بر 
اجرای دقیق قانون بر عهده ســازمان بازرسی 
کل کشــور است؛ لذا ماهیت نوع نظارت ما در 
مجلس متفاوت اســت و این سازمان بازرسی 
اســت که می توانــد کاری را متوقف کرده و 
یــا برخورد قضایی صــورت دهد پس مجلس 
را بــا توجه به نــوع مأموریت هــای آن یعنی 

قانونگذاری ارزیابی کنید.

وزیرنفتمطرحکرد:

آمادگی اوپک پلاس برای ایجاد ثبات بازار نفت
وزیرکشور:

 باید برای هر روستا برنامه مشخص توسعه داشته باشیم

دراعتراضبهمشروعیتبخشیجنایتهایرژیمصهیونیستی؛

هیئت جمهوری اسلامی ایران محل کنفرانس تغییرات 
اقلیمی را ترک کرد

معاونپارلمانیرئیسجمهور:

خون مردم مظلوم غزه موجب رسوایی مدعیان حقوق بشر شد



نهضتپاسخگوییمدیریتشهریدرهفتهپیشرو
 مدیران شــهرداری شیراز هر هفته در قالب پاســخگویی تلفنی مدیریت شهری به 
شــهروندان از طریق سامانه ارتباطات مردمی ۱۳۷ در طرح روی خط شهر پاسخگوی 
مستقیم شهروندان هستند. علی فراشائیان، علی مقدس زاده و سید محمدجواد افضلی 
شهرداران مناطق ۱۱، ۲ و ۳ امروز شنبه و روزهای یکشنبه و دوشنبه ۱۱، ۱۲ و ۱۳ 
آذرماه پاسخگوی مسائل شــهری از طریق سامانه ارتباطات مردمی ۱۳۷ هستند. در 
ادامه پاسخگویی تلفنی مدیریت شهری شیراز به مسائل مردمی؛ عبدالصالح رستم زاده 
و شهرام سبزیان فرد شهرداران مناطق ۹ و ۱۰ در روزهای سه شنبه و چهارشنبه ۱۴ و 

۱۵ آذرماه پاسخگوی شهروندان خواهند بود.

جلسهبررسیمسائلومشکلاتفضایسبزمنطقه۹
برگزارشد

جلســه بررسی مســائل و مشکلات فضای ســبز منطقه ۹ با حضور رئیس 
ســازمان، معاونین و کارشناسان فضای سبز منطقه و کلیه رابطین و یاوران 
شــورای منطقه ۹ در سازمان ســیما منظر و فضای سبز شهری برگزار شد. 
در این جلســه حمید کشتکار گفت: با توجه به اینکه رابطین و یاوران شورا 
بازوهای توانمندی در اداره شــهر هستند، ارتباط مســتقیم با یاوران شورا 
می تواند پیشرفت خوبی در شناسایی و حل مشکلات باشد. وی افزود: شورا 
و شــهرداری به دنبال توزیع عادلانه امکانات در کلیه مناطق شهری هستند 
و با توجه به اینکه انتظارات شــهروندان از شورا و شهرداری زیاد است باید 
همســو با مطالبات مردم حرکت خود را شــتاب ببخشیم. در این جلسه که 
بیش از دو ســاعت به طول انجامید پس از ارائه گزارش مسئول فضای سبز 
منطقه از پیشرفت کارهای انجام شده در منطقه و همچنین گزارش عملکرد 
ســازمان در حوزه زیباسازی و چگونگی پیگیری و رصد مشکلات و پیگیری 
و رفع آنها در خصوص فضای سبز منطقه به صورت جداگانه دریافت و مورد 

بررسی قرار گرفت.

با حکم وزیر کشور:
»حسنشیخنیا«بهعنوانمعاونهماهنگیامور

اقتصادیاستانداریفارسمنصوبشد
با پیشــنهاد اســتاندار فارس و موافقت وزیر کشــور، معاون هماهنگی امور 
اقتصادی اســتانداری فارس منصوب شــد. در حکم احمد وحیدی خطاب 
به حسن شــیخ نیا آمده است: انتظار می رود با استفاده از کلیه ظرفیت های 
موجود در اســتان، اهداف و برنامه های تعریف شده در حوزه اقتصادی را از 
جملــه ایجاد هماهنگی و نظارت بر فرایند تهیــه و توزیع ارزاق و مایحتاج 
عمومی و رســیدگی بــه امور مرتبط بــه تنظیم بــازار، مدیریت مخاطرات 
اقتصادی از طریق تهیه طرح های واکنش هوشمند، فعال، سریع و به هنگام 
در برابر مخاطــرات و اختلال های داخلی، حمایــت از بنگاه های اقتصادی 
استان، اجرای برنامه های توسعه اشتغال، بهبود فضای کسب و کار استان و 

جذب سرمایه گذاری و... را به جدیت دنبال نمایید.

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان فارس خبر داد:
برگزاریهجدهمیننمایشگاهگلوگیاهدرشیراز

مجتبی دهقان پور، رئیس سازمان جهاد 
کشــاورزی اســتان فارس از برگزاری 
هجدهمیــن نمایشــگاه گل و گیــاه، 
ادوات باغبانــی، تجهیــزات گلخانه ای، 
سیســتم های نوین آبیاری و نهاده های 
کشاورزی در شیراز خبر داد. وی گفت: 
نمایشگاه مذکور روز دوشنبه سیزدهم 
آذرماه در محل دائمی  نمایشــگاه های 
بین المللــی فــارس با حضــور برترین 

تولیدکنندگان از ۱۷ اســتان کشــور آغــاز به کار می کند. بــه گفته وی؛ 
نمایشــگاه در چهار سالن با مســاحتی بالغ بر پنج هزار مترمربع و با حضور 
حدود ۲۰۰ شرکت کننده برگزار می شــود. دهقان پور اظهار کرد: در زمان 
برپایی نمایشــگاه مسئولین و کارشناســان با تجربه و خبره از مدیریت های 
باغبانی، آب و خاک و حفظ نباتات سازمان جهاد کشاورزی استان فارس در 
غرفه ای در ســالن بهار حضور دارند و به بازدیدکنندگان مشاوره های علمی، 
فنی و تخصصی را ارائه می دهند. رئیس ســازمان جهاد کشــاورزی استان 
فارس؛ به برگزاری دوره های آموزشــی رایگان در محل نمایشگاه اشاره کرد 
و افزود: موضوع دوره های آموزشــی آشنایی با مقررات و فرآیندهای صدور 
QR Code، آشنایی با فرآیند صدور پروانه گلخانه، آشنایی با هوشمندسازی 
گلخانه ها، تأمین گرمایش با اســتفاده از انرژی خورشیدی، اصول مدیریت 
گلخانه، تغذیه درختان پســته و مراقبت و نگهداری های گیاهان آپارتمانی 
و آشــنایی با سیستم های نوین آبیاری اســت که با همکاری سازمان نظام 
مهندسی کشــاورزی و منابع طبیعی استان فارس انجام می شود. نمایشگاه 
مذکور از ســیزدهم لغایت هفدهم آذرماه در محل دائمی نمایشگاه های بین 

المللی فارس از ساعت ۱6 الی ۲۲ پذیرای بازدیدکنندگان است.

باحضورامامجمعهوفرماندارشیرازبرپاییمیز
خدمتدستگاههایاجراییدرمهدیهصدرا

با دســتور اســتاندار همچنین تأکید نماینده ولی فقیه و امام جمعه شیراز و 
فرماندار شیراز برپایی میز خدمت در میعادگاه نماز جمعه)مهدیه شهر صدرا( 
برگزار شــد و در این میز خدمت بیش از ۲۰ مدیر از ادارات به همراه معاونان 
و کارشناسان حضور داشتند. مجتبی پارسایی، شهردار صدرا نیز که به همراه 
معاونین شــهرداری و رئیس و اعضای شورای اسلامی شهر صدرا در این میز 
خدمت جهت پاســخگویی به ســؤالات مردم حضور پیدا کــرده بود، گفت: 
این میزهای خدمت به منظور ارتباط چهره به چهره و مســتقیم و بی واســطه 
مردم و مســؤلان برگزار می شود تا مسؤلان پیگیر مطالبات و درخواست های 
مردم باشــند.  وی با اشاره به اینکه ارتباط چهره به چهره مسؤلان با مردم از 
مهم ترین رویکردهای دولت فعلی اســت و این را در مجموعه شهرداری هم 
میتوان مشاهده کرد. شــهردار صدرا گفت: براساس ارزیابی انجام شده بیش 
از )۱۰۰( نفر از مردم صدرا در میز خدمت چهارشــنبه شب با رؤسای ادارات 

شهرستان شیراز و شهر صدرا دیدار داشتند و مشکلات خود را بیان کردند.
گفتنی است، مسؤلان شــهرداری صدرا همچون همیشه در این میز خدمت 

حضور پیدا کرده تا پاسخگوی سؤالات شهروندان باشند. 

3فارس سال سی ام  شماره 6159 شنبه 1402/09/11            

تدبیرفناورانهپردازشپسماندها

س : طاهره حیاتی
عک

راهبری  شــورای  جلســه  دهمین 
تصادفات اســتان فــارس با حضور 
ریاســت محمدهادی  بــه  اعضــا، 
ایمانیه، استاندار فارس برگزار شد. 

اســتاندار فارس در این جلســه با 
تأکیــد بر اینکه، همــه می خواهیم 
حتی یک نفــر از فوتی های حوادث 
جاده ای کاســته شــود اما شــاهد 
افزایــش تلفات ناشــی از تصادفات 
هســتیم، اظهــار داشــت: کاهش 
تصادفات و فوتی های ناشــی از آن 

دغدغه مسئولین نظام است و تأمین جان و آسایش مردم از اهداف اصلی این قبیل جلسات است. 
وی خطاب به دبیر شــورای رهبری تصادفات اســتان گفت: حداقل ماهیانه یک جلســه با حضور خودم 
برگزار شــود. همچنین جلسات تجزیه و تحلیل مسائل به صورت هفتگی با حضور دانشگاه علوم پزشکی، 
پزشــکی قانونی، امورشهری، دادســتانی، راهداری، نیروی انتظامی و سایر دستگاه های مرتبط تشکیل و 

برآیند آن در جلسات این شورا مطرح تا تصمیم گیری لازم انجام شود.
 ایمانیه بر ضرورت رتبه بندی عملکرد فرمانداران در حوزه کاهش تصادفات تأکید کرد و افزود: راهداری 
استان تاکنون تعداد قابل توجهی از نقاط حادثه خیز استان را مرتفع کرده، تعداد دیگری همچنان وجود 
دارد که تا حدودی مشــخص شده اســت؛ در هفته آینده با تدابیری که اتخاذ خواهیم کرد محل تأمین 

اعتبار و برنامه زمانبندی رفع این مناطق را مصوب خواهیم کرد.
وی با اشــاره بر ضرورت جلوگیری از تکرار حوادث مشابه توسط افراد، تأکید کرد: بعضاً بیان می شود که 
جرائم پیش بینی شــده در این حوزه، بازدارندگی لازم را نــدارد؛ در این زمینه با همکاری قوه قضاییه و 
صــدور احکام جایگزین می توان گام مؤثری در کاهش تصادفات جاده ای و فرهنگ ســازی در این زمینه 

برداشت.
 رئیس شــورای تأمین اســتان در ادامه به فوت مجروحین در بیمارستان های اشاره کرد و گفت: در این 
زمینه دو پیشنهاد می دهیم که پس از بررسی های لازم می بایست اجرایی شوند؛ در گام اول کمبودهای 
مرتبط با آمبولانس و پرســنل اورژانس پیش بیمارســتانی احصا شــود و پس از آن می بایست راه های 
متفاوت تری نسبت به قبل برای حل آن ها پیدا کنیم. در قدم بعدی پرسنل آی سی یو بیمارستان مرحوم 
امتیاز و مرکز فوریت های جراحی شــهید رجایی دارای ســختی کار زیادی هستند، به عنوان هیئت امنا 
دانشگاه  پیشنهاد می کنم پاداشی برای این کارکنان به منظور قدردانی از زحمات ایشان اختصاص یابد.

کمبوددوربینهایکنترلترافیکدرشهرشیراز
 نماینده عالی دولت در فارس به کمبود دوربین های کنترل ترافیک در شــهر شــیراز اشاره کرد و گفت: 
مقرر کردیم شهرداری شیراز کمبودهای این کلان شهر را احصا و با اخذ مجوز از شورای اسلامی شهر نیز 
اعتبارات لازم برای تأمین آن فراهم شود؛ در سایر شهرهای بزرگ استان نیز به همین صورت اقدام شود. 
وی، ادامه داد: مباحثی که نیازمند پیگیری ها در ســطوح ملی اســت از جمله ماده ۲۳ و تأمین جرثقیل 
و برخــی از امکانات دیگر را در تهران انجام می دهیم. اســتاندار فارس در بخش دیگر ســخنان خود به 
کمبودهای پرســنلی در حوزه نیروی انتظامی اشــاره کرد و افزود: برای رفع ایــن موضوع تا مادامی که 
نیــاز دارید از گروه های داوطلب مردمی، داوطلبان بســیج و هلال احمر اســتفاده کنید؛ در این زمینه 
ظرفیت های قانونی نیز وجود دارد. اســتاندار فارس همچنین خواســتار تشــکیل جلسات هم اندیشی 
دانشــگاه های علوم پزشکی اســتان فارس در این زمینه و بررســی مطالب مربوط به شهرستان ها شد. 
ایمانیه به پیشنهاد مدیرکل راهداری استان نیز اشاره کرد و افزود: ایجاد رادیو گذر پیشنهاد خوبی است 
و جا دارد صدا و ســیمای استان موضوع را بررسی کند یا در زمان هایی که عبور و مرور بیشتر است این 

پیشنهاد اجرایی و عملیاتی شود.

شهرداری منطقه چهار شیراز از اجرای شش طرح زیباسازی و مبلمان 
شهری در این منطقه کلان شهر شیراز خبرداد.

حسام الدین اسدزاده، شهردار منطقه چهار با تشریح این طرح ها اظهار 
داشت: نخستین طرح شــامل رنگ آمیزی پل های هوایی و نرده های 
ترافیکی است که با مبلغ قرارداد ۲ میلیارد و ۲۰۰ میلیون ریال با هدف 
زیباســازی منظره شهری و بهســازی نرده های ترافیکی بهمن بیگی، 
تقاطع چندســطحی کشــن و پل هوایی مقابل پارک مبعث مطهری 
جنوبی در حال انجام می باشــد. وی افزود: اجرای عملیات سندپلاست 
و زشــت زدایی دیوارها و سطوح موجود در ســطح منطقه به مبلغ ۵ 
 میلیــارد ریال با هدف رفع نازیبایی هــا و حذف ناهنجاری های بصری 
در معابر ســطح منطقه )از قبیل پل کشــن ، بولــوار باهنر و ... انجام 

شده است.
اسدزاده به دیگر طرح های اجرا شده اشاره و از مهم ترین آن را اجرای 
عملیــات اصلاح آبخــور درختان با مبلغ قــرارداد ۲۳ میلیاد ریال در 
شــهرک جانبازان، خیابان آقایی، پاســارگارد، زاگرس و سطح منطقه 
عنوان کــرد و گفت: هدف این طرح نیز جلوگیــری از هدر رفت آب 
هنگام آبیاری درختان و بهینه ســازی در مصرف آب و رفع مواردی که 

باعث خراب شدن درختان می شود.
وی با بیــان اینکه بهســازی و رفع اختلاف ارتفاع در معابر شــهری 
از دیگــر طرح هــای در دســت اقدام ایــن منطقه می باشــد، گفت: 
ایــن پروژه بــا مبلغ قــرارداد ۲۳ میلیــارد ریال و بهســازی و رفع 
موانــع و اختــلاف ارتفاع در معابر شــهری جهت تســهیل در عبور 
و مــرور معلولیــن و افــراد توانخواه و ســالمندان در بلــوار رحمت 
حدفاصــل تقاطع چهارراه زندان، انتهای بلوار ســفیر، بولوار امیرکبیر 
 تــا پــل امام حســن مجتبــی )ع(، بولوار صلــح و خیابــان زاگرس 

در حال اجرا می باشد. 
وی بیــان کرد: بهســازی و مرمــت موزاییک فــرش و پیاده رو های 
ســطح منطقه با مبلغ قــرارداد ۲۰ میلیارد ریال با هدف بهســازی و 
رفع موانع شــهری در مســیر عبور و مــرور شــهروندان جهت رفاه 
بیشــتر و عبــور و مرور راحــت افراد توانخــواه و ســالمند به متراژ 
۲۵۰۰مترمربع در خیابان خادم صادق در شــهرک جانبازان، خیابان 

 گلچیــن غربی و ســطح منطقه چهــار از دیگر طرح های در دســت 
اقدام می باشد.

شهردار منطقه چهار شــیراز به اصلاح و تعمیر و تعویض تک لبه های 
شــن نما شده و خراب در ســطح منطقه اشاره کرد و افزود: این طرح 
نیز با مبلغ قرارداد ۳۵ میلیارد ریال و در راســتای رفع نازیبایی بصری 
و تعویــض تک لبه های خراب در معابر در جهت اصلاح و بهبود کمتر 
هدر رفت آب در مواقع آب دهی چمن و فضای سبز در رفوژهای میانی 
معابر شهری و زیباسازی معابر در بولوار باهنرجنوبی، بولوار پاسارگارد 
و ســطح منطقه اجرا شــده و به زودی در بولــوار ابوالفتحی واقع در 

خیابان آقایی اجرا خواهد شد. 
اســد زاده افــزود: شــهرداری منطقه چهــار با خرید بیــش از ۱۲۰ 
دستگاه ورزشــی به ارزش ریالی 6 میلیارد ریال جهت نصب در معابر 
و بوســتان ها برای ورزش و ایجاد نشاط و تشــویق جوانان به ورزش 
خریداری و در آینده نزدیک نســبت به نصب و تعویض دســتگاه های 
خراب اقدام خواهد شد. شهردار منطقه چهار در پایان گفت: شهرداری 
منطقه چهار در جهت امور ذاتی خود با عقد قرارداد هایی به مبلغ ۱۵ 
میلیارد ریال نســبت به خرید نیمکت و ســطل زباله جهت نصب در 
معابر شــهری و بوســتانها اقدام و با توجه به نیازسنجی در محله ها و 
 معابر نســبت به نصب و تعویض در جهت رفاه و زیباسازی معابر اقدام 

خواهد نمود.

جعفر قادری، نماینده مردم شیراز و زرقان در مجلس 
شورای اســلامی گفت: از سال ۵۳ برنامه ریزی شده 
بود که استان فارس سایت هسته ای داشته باشد که 
به دلیل عدم تأمین زمین و ســایر مشکلات این کار 
عقب افتاده اســت. وی گفت: در حــال حاضر چهار 
فاز فولاد کوار به بهره برداری رســید، فاز دوم فولاد 
نی ریز و فاز اول فولاد خرامه در آســتانه افتتاح است 
و علاوه بر این در اقلید، فســا، آباده طشــک، نی ریز، 
جهرم، اقلید و لامرد نیز فولاد هایی در دســت اجرا یا 
پیگیری اســت که همه این ها کمک خواهند کرد که 
فارس به یکی از قطب های فولاد کشــور تبدیل شود. 
قادری ادامه داد: علاوه بر فولاد، اســتان فارس را با 

توجه بــه حوزه های گاز و نفت اســتان و حوزه های 
گازی که جدیدا کشــف شده می توان قطب معدنی و 
یکی از قطب های مهم تولید گاز و نفت کشور دانست.

قادری اظهار کرد: علاوه بر این فارس استان همجوار 
با استان های تولید کننده نفت و گاز مانند خورستان، 
هرمزگان، بوشــهر و کهگیلویه و بویراحمد نیز هست 
و بنابراین بایــد هم در بحث تولیدات انرژی بر و هم 
نیــروی انســانی مرتبط با نفت و گاز و پتروشــیمی 
گام هــای مؤثری برداریــم. نماینده مردم شــیراز و 

زرقان در مجلس شــورای اسلامی گفت: موضوعاتی 
مانند واحد های پتروشــیمی و واحد های تولید نفت 
و فرآورده های نفتی نیز در فارس بســیار موضوعیت 
دارند. قادری افزود: از طرفی وجود چهار خط انتقال 
فرآورده هــای نفتی از مهرآران هرمزگان به شــیراز، 
خط انتقال نفت خام از گچســاران به شــیراز، خط 
اتیلن از عســلویه به پتروشیمی های اتیلن خط مرکز 
و خط روپیلن از عســلویه به مرودشــت نیز می تواند 
آینده روشــنی را برای فارس در این حوزه ها فراهم 

کند. ایــن نماینده مجلس اظهار کرد: این چهار خط 
می تواند یک حوزه بسیار وسیع و گسترده در صنایع 

نفت، گاز و پتروشیمی در استان ایجاد کند.
او گفــت: یکی از دلایل تأخیر اجرای پتروشــیمی ها 
در گذشــته بحث تأمین آب بــود، اما الان که بحث 
انتقال آب خلیج فارس را داریم مشکلی در این زمینه 
نخواهد بود. نماینده مردم شیراز و زرقان در مجلس 
شورای اسلامی افزود: با اجرای طرح انتقال آب چهار 
واژه ســوآپ آب، تهاتر آب با پساب، پیش خرید آب 
و خریــد تضمینی آب را وارد قانون کردیم که با این 
چهار واژه، سرمایه گذاری آب در استان افزایش پیدا 

می کند و طرح های فاضلاب رونق می گیرد.

استاندار فارس:

 تأمین جان و آسایش مردم از اهداف اصلی 
جلسه شورای تصادفات است

 شهردار منطقه چهار شیراز:

اجرای شش طرح زیباسازی و مبلمان شهری در سطح منطقه

س : طاهره حیاتی
عک

گزارش خبری- لیلا غضنفر ی

گروه خبر- لیلا غضنفری 
عبدالرحیم خداجــو، سرپرســت اداره کل ورزش و جوانان 
اســتان فارس در رأس هرم مدیریتی ورزش فارس در جمع 
اعضای انجمن ورزشی نویسان و فعالان رسانه ای ضمن تأکید 
بر لــزوم تغییر مــدل گفتمانی در حــوزه مدیریتی ورزش، 
خاطرنشان کرد که فارس دارای ظرفیت های بالفعل و بالقوه 
فراوانی در رشته های مختلف ورزشی اعم از حوزه های بانوان 

و آقایان هستیم.
خداجو، یکی از مشــکلات حال حاضر را گران شدن ورزش 
دانســت و تأکید کرد که هزینه استفاده از اماکن ورزشی به 
واســطه افزایش قابــل توجه اجاره بهای این اماکن، بســیار 
افزایش یافته و این بیم را ایجاد کرده اســت که در آینده ای 
نه چندان دور، ورزش به یک کالای لاکچری تبدیل شــود؛ 
حال آنکه همواره ورزشــکاران قهرمان و موفق اکثراً از اقشار 

متوسط به پائین جامعه به لحاظ اقتصادی بوده اند.
خداجو، تغییر در روش واگذاری اماکن ورزشــی و نگاه تک 
بعدی به عنوان یک مســیر کســب درآمد به آن را یک الزام 
برای فراگیر کردن فعالیت های ورزشــی در ســطوح مختلف 

جامعه دانست.
او یکی از مهم ترین مســائل را لزوم تقویت و توســعه ورزش 

تربیتی ذکر و خاطرنشــان کرد کــه توجه به اخلاق مداری، 
تســری منش پهلوانی و ... نیز جامعه ورزشــی اعم از مدیر، 
مسئول، مربی، ورزشکار، سرمایه گذار و اهالی رسانه، اهمیت 
ویــژه دارد؛ اگــر اخلاقیات را ملاک قرار دهیم، بســیاری از 

معضلات بروز نخواهد کرد.
خداجو خاطرنشان کرد که شیراز را به عنوان ویترین ورزش 
فارس می داند و در این راســتا برای رفع مشکلات ورزش و 
جوانان در این کلانشهر، به ویژه به نتیجه رسیدن پروژه های 

کلان در آن تلاش خواهد کرد.
مدیرکل ورزش و جوانان فارس، همچنین یکی از راهکارهای 
اثرگذار را به کارگرفتن ظرفیت دیگر سازمان ها و نهادها برای 
تقویت زیرســاخت ها و اثرگذاری اقدامات شایسته در عرصه 

ورزش و جوانان برشمرد.
خداجو در بخشــی از سخنان خود وعده داد که نشست های 
منظمی را به شــکل ماهیانه با اهالی ورزشی رسانه ها برگزار 
کرده و از ظرفیت موجود، در مســیر رشد ورزش و دستیابی 

به اهداف متعالی این حوزه، بهره مطلوبی ببرد.
در ادامه این نشســت سید کمال پاکفطرت، سرپرست  اداره 
ورزش و جوانان شیراز با این تأکید که خود را یکی از اعضای 
این انجمن می داند، لزوم مطالبه گری از ســوی فعالان رسانه 

را یادآور شد.
پاکفطرت با بیان اینکه، قلم نویســنده و خبرنگار ورزشــی، 
اثرگذارتریــن ابزار و ســلاح محســوب می شــود، گفت: با 
اســتفاده از فضای مناســبی که اکنون وجود دارد؛ می توان 
 به طرح دیدگاه های ســازنده پرداخت و نقدها و نظرات خود 

را مطرح کرد.
رئیــس اداره ورزش و جوانان شــیراز خاطرنشــان کرد که 
اثرگذاری رســانه ها و اهالی رســانه، در تقویت حوزه ورزش، 
امری اثبات شــده اســت لذا اعضای انجمن نویســندگان، 
خبرنگاران و عکاسان ورزشی باید در این عرصه، بیش از هر 

زمانی همراه شوند.
ایــن گردهمایی که بــا قدردانی از منصور ســپهری، کهنه 
ورزشــی نویس و البتــه ورزشــکار و معلــم ورزش فارس و 
همینطور اهدا کتاب ورزش فارس نوشــته منصور ســپهری 
به اعضا انجمــن همراه بود؛ اعضای تنها تشــکل غیردولتی 
حوزه ورزش در این اســتان، از ســکانداران ورزش و جوانان 
درخواســت کردند که در موضوعات مختلــف مرتبط، نظر 

مشورتی این انجمن را جویا شوند.
یکــی از مباحث مطرح شــده در این جلســه، توجه ویژه به 
ورزش بانوان و البته بانوان ورزشــکار در رشــته ها و سطوح 

مختلف و از دیگر موضوعات مطرح، اهمیت توجه به برگزاری 
مجامع انتخاباتی هیئت های ورزشی فاقد متولی بود.

موضوعاتــی نظیر تقویت روابط عمومی و ایجاد یک شــبکه 
روابــط عمومی قوی و کارآمــد در حوزه های ورزش، جوانان 
و البتــه هر یک از هیئت های ورزشــی، برگزاری جلســات 
مداوم و مســتمر هم اندیشــی با گروه ها و افراد صاحبنظر، 
یافتــن راهکارهای اجرایی مناســب برای تقویــت اقتصاد 
ورزش و ایجــاد انگیزه در صاحبان صنایــع و افراد حقیقی 
 و حقوقی دارای توان مالی، برای ادای مســئولیت اجتماعی 
در حوزه هــای ورزش و جوانــان و تــلاش بــرای تســهیل 
بازگشــت فارس به جایگاه واقعی این اســتان؛ تســریع در 
تکمیــل و تعیین تکلیف دو پروژه کلان زیرســاختی ورزش 
در شیراز؛ کم شــدن هزینه فعالیت های ورزشی، جداکردن 
 نگاه های سیاسی به ورزش و فعالیت های ورزشی، کم کردن 
حواشــی و خط قرمزهای این بخش و .... نیز در این جلســه 

مطرح شد.

سرپرست اداره کل ورزش و جوانان فارس مطرح کرد: 

 یکی از مشکلات حال حاضر گران شدن ورزش است

برنامــه دخل  و خــرج ســال آینــده دولــت،  
هفتــه جاری به مجلــس ارائه می شــود تا در 
کمیسیون های تخصصی بررسی گردد. اما قبل 
از ارائه بودجه، انتشــار ســرفصل ها سؤالاتی را 
برای مردم ایجاد کرده است. عمده ترین پرسش 
این اســت که لایحه بودجه چه تأثیری بر بازار 
دارد؟ مالیات و کاهش درآمدهای دولت از نفت 
و تغییر نرخ ارز و یورو، افزایش سن بازنشستگی 
و کاهــش حقوق کارکنــان دولت از ۲۰ درصد 
در ســال جاری به ۱8 درصد در لایحه بودجه 
مهم ترین موضوعاتی است که می تواند بر تورم 

موجود در بازار اثرگذار باشد. 
به گفتــه رئیس ســازمان برنامه و بودجه جهت 
رعایت ســفره مــردم و کنترل تــورم نرخ ارز 
برای ســال آینــده همچنان ۲8/۵۰۰ اســت. 
داوود منظــور، رئیس ســازمان برنامه و بودجه 
اظهــار کرد: رویکــرد برنامه هفتم این اســت 
که به تدریج به ســمت یکســان سازی نرخ ارز 
برویــم. الان نرخ بازار مبادلــه و نرخ تأمین ارز 
کالای اساســی تفاوتی با هــم دارد. در برنامه 
هفتم تکلیف شــده طی ۵ سال نرخ تأمین ارز 
کالاهای اساســی را به نــرخ ارز مبادله نزدیک 

کنیــم. دولت معتقد اســت ایــن کار باید به 
تدریج انجام شــود. از ســوی دیگر رفتن ذره 
بین درآمدهای دولتی به سمت مالیات موضوع 
مهمی اســت که می تواند نرخ تورم در بسیاری 
از بخش ها افزایش دهــد. از آنجایی که بودجه 
هر کشــوری درآمد و هزینه کرد آن را در طول 
یکســال برنامه ریزی می کند، ایــن برنامه ابعاد 
بازارهای متنوعی  مختلفی دارد. بودجه ریــزی 
 از جملــه پولی، ســرمایه و ... را تحــت تأثیر 

قرار می دهد. 
هر کدام از این بازارهای به نحوی از بخش های 
مختلــف بودجه تأثیــر می گیرنــد. نکته مهم 
بودجه که بــازار را تحت تأثیر قــرار می دهد و 
قابل تأمل هم بوده دو موضوع مالیات و انتشــار 
اوراق دولتی اســت. دولت در ســرفصل درآمد 
مالیاتی برای بســیاری از مــواردی که مالیات 
اخذ نمی شــد قصــد دارد مالیــات وضع کند. 
یکــی از این موارد بحث ســپرده ها، صندوق ها 
و... هســتند که به نظر می رســد بــا توجه به 
سیاســت انقباضی که این روزها بانک مرکزی 
در پیش گرفته اســت، برای حفــظ نقدینگی 
نرخ بهره افزایش پیــدا می کند تا بحث مالیات 
داده شود  پوشــش  پرداختی ســرمایه گذاران 
 بــا این حــال ادامــه ســرمایه گذاری توجیهی 

موجه می شود. 
به گفته بســیاری از کارشناســان از یک جامعه 
کــه حــدود ۷۰ میلیــون نفــر آن یارانه بگیر 
هســتند و بیش از نیمی از آن دهک های یک 
تا 6 هســتند نمی توان مالیات بالا گرفت شاید 
بهتــر بود دولــت راهی برای فــرار مالیاتی در 
بخش کلان مانند خانه های خالی یا پزشــکان 
و طلا فروشــان در نظــر بگیرد تــا مالیات بر 
حقوق ها! البته در اصلاح لایحه بودجه تا ۱۲/۵ 

 میلیــون تومان حقوق در ماه از دریافت مالیات 
معاف هستند.

 آن طور که اخبار دریافتی نشــان می دهد روز 
یک شــنبه هفته آینده قرار است رییس دولت 
سیزدهم، ســند دخل و خرج سال آینده را به 
مجلس ببرد که در روز های اخیر، بخشی از متن 
و اعداد آن منتشر شــد؛ اعداد و ارقامی که در 
روز های گذشته محل انتقاد صریح کارشناسان 
و آگاهــان به اقتصاد بود؛ بــه خصوص افزایش 

۵۰ درصد درآمد های مالیاتی، این ابهام را ایجاد 
کرد که در اقتصادی که با رکود و افت شــدید 
تقاضا روبه رو است، چطور می شود مالیات ها را 
بالا بود. بر همین اســاس، این ســؤال در حال 
حاضر مطرح اســت که اعــداد و ارقام بودجه 
ســال آینده، چه پیامــی برای اقتصــاد ایران 
دارد؟ از انجایــی که بودجه یک پنجم برنامه ۵ 
ساله اســت، بنابراین اگر بودجه براساس برنامه 
نوشته نشــود، یعنی سال قبل را با یک رشدی 
در ارقام به واســطه تورم، گســترش فعالیت ها 
افزایش داده اید و بودجه ســال ۱۴۰۳ شــده 
است. اما این که بودجه سال آینده تورم زا است 
یا نیســت، بســتگی به این دارد که بودجه را 
 بــا چه مدلی برای اقتصاد بــرش درنظر گرفته 
شــده اســت. و اینکه لایحه بودجه سال آینده 
چقدر تورم زا باشــد، بســتگی به این دارد که 
چقدر درآمد هــای مالیاتی تحقق پیدا کند. هر 
چنــد روی کاغــذ معمولاً بودجه ها براســاس 
تحقق درآمدها از ســرفصل ها مشخص می شود 
اما مسلماً تاریخ و سابقه نشان داده که دولت ها 
به طور معمــول خیلی خوشــبینانه بودجه را 
می بندنــد و عــدم تحقق درآمد هــای مالیاتی 
 بــه خاطر فرار بیشــتر یــا جمــع آوری دیرتر 

مالیات ها است.

بودجه سال آینده چقدر تورمی است؟

افزایشمالیاتیاجلوگیریازفرارمالیاتی،کداممهمتراست؟

آغاز عملیات ایجاد سایت هسته ای در فارس از سال ۱۴۰۳
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تســنیم- گردان های القســام شــاخه 
نظامی جنبــش حماس اعــام کرد که در 
پاســخ به جنایت صهیونیست ها در هدف 
غیرنظامیــان، شــهرک های  دادن  قــرار 
و  سدیروت  عســقان،  صهیونیست نشین 
بئرالسبع را هدف حمات راکتی خود قرار 

داده است. 

ســرایا القدس، شاخه نظامی جنبش جهاد 
اسامی فلسطین نیز روز گذشته  اعام کرد 
که در واکنش به جنایت صهیونیست ها در 
حق ملت فلســطین شهرها و شهرک های 
صهیونیست نشین را هدف حمات راکتی 

خود قرار داده است.
القــدس همچنین اعام کــرد ک تجمع 
نظامیان صهیونیســت و خــودروی زرهی 
این رژیم را در محور »نتساریم« در جنوب 
نوار غزه با شــلیک چندین خمپاره هدف 

قرار داده اســت. گردان های شهید ابوعلی 
مصطفــی نیز در همین راســتا اعام کرد 
که در پاســخ به حمات جنایتکارانه رژیم 
غزه، شــهرک های  نوار  به  صهیونیســتی 
»ســدیروت« و »کفار عزه« را با شــلیک 

راکت هدف گرفته است.
منابــع خبــری که بــه نقــل از مقامات 
مصری اعام کــرده بودند حماس و رژیم 
صهیونیستی بر سر تمدید آتش بس موقت 
در غزه برای روز هشتم به توافق رسیدند، 

بــا وجود تــداوم تاش هــا و مذاکرات از 
ســوی میانجی های قطری و مصری برای 
تمدیــد مجدد آتش بس موقت در غزه این 
تاش هــا به جایی نرســید و آتش بس در 
غزه تمدید نشــد. رژیم صهیونیســتی که 
در طول مــدت آتش بس بارها آن را نقض 
کــرده بود  از این فرصت اســتفاده کرد و 
بافاصله گروه مقاومت فلسطین را به نقض 
آتش بس متهم و حمات گسترده هوایی و 

توپخانه ای به نوار غزه را از سرگرفت. 
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آسیای غربی

حماس میزبانی امارات از رئیس رژیم صهیونیستی
 را تقبیح کرد

باشــگاهخبرنگاران-جنبش مقاومت اسامی »حماس« در 
واکنش به سفر اســحاق هرتزوگ، رئیس رژیم صهیونیستی به 
امارات و اســتقبال مقامات این کشــور از او اعام کرد: »دادن 
فرصت مشــارکت به هرتزوگ، رئیس رژیم صهیونیســتی در اجاس بین المللی 
آب و هوایــی در امارات متحده عربی را تقبیــح و محکوم می کنیم. این اقدام در 
هنگامی اســت که رژیم و ارتش او قتل عام های وحشــتناک و جنگ نسل کشی 
علیه ملت ما به ویژه در نوار غزه به راه انداخته و محات مســکونی، بیمارستان ها، 
مساجد، کلیساها، دانشــگاه ها و مدارس را ویران کرده و حتی دفاتر سازمان ملل 

نیز از آن در امان نمانده اند.
جنبش جهاد اسامی فلسطین میزبانی امارات از رئیس رژیم صهیونیستی با وجود 
جنایت های این رژیم علیه فلسطینیان در نوار غزه و کرانه باختری را محکوم کرد.

 جنبش جهاد اسامی فلســطین ضمن محکوم کردن ســفر »اسحاق هرتزوگ« 
رئیــس رژیم صهیونیســتی به امــارات، تأکید کرد که اســتقبال از رئیس رژیم 

جنایتکار، به منزله تشویق این رژیم برای تداوم جنایت هایش است. 
ســفر رئیس رژیم صهیونیستی بعد از دو ماه از نسل کشی در غزه و شهادت بیش 
از ۱۵ هزار نفر توسط صهیونیست ها آن هم به یکی از کشور های مسلمان منطقه 

صورت می گیرد.
بنابر گزارش شــبکه المنار، جهاد اسامی از امارات خواست تا میزبانی از مقامات 
رژیم اشــغالگر تجدیدنظر کرده و روابط خود با ایــن رژیم را به جهت احترام به 
 »۲۸ COP« مقدســات و وفاداری به شــهدا، قطع کند. کنفرانــس آب و هوایی
از پنج شــنبه ۳۰ نوامبر در شــهر دبی آغاز و تا ۱۲ دسامبر ادامه خواهد یافت و  
روزنامه جروزالم پســت با اشاره به سفر اســحاق هرتزوگ اعام کرد که او قصد 
دارد از فرصت حضورش در این نشست استفاده و در دیدارهایش با مقامات حاضر 

موضع اسرائیل را تقویت و زمینه آزادی اسرای اسرائیلی را فراهم کند.

آسیای غربی

رجزخوانیجدیدوزیرصهیونیست:
 باید برگردیم و غزه را له کنیم!

تســنیم- ایتمار بن گویر، وزیــر امنیت داخلی اســرائیل با 
انتشــار پیامــی در شــبکه ایکــس )توییتر ســابق( خطاب به 
 ارتــش رژیم صهیونیســتی گفتــه »باید برگردیــم و غزه را با 

همه قدرتمان له کنیم.«
بن گویر نوشــت: »برای کودکانی که برنگشته اند، برای کشته شده هایی که هرگز 
برنمی گردند و برای اینکه وحشت 7 اکتبر هرگز برنگردد باید برگردیم و غزه را با 
همه قدرتمان له کنیم، باید حماس را نابود کنیم و بدون هیچ مصالحه و توافقی 

به نوار غزه برگردیم. با همه قدرت.«
رجز خوانی این مقام صهیونیستی در حالی مطرح می شود که از نگاه کارشناسان  
صهیونیســتی، این رژیم در جنگ ۵۰ روزه  علیه غزه به هیچ یک از اهداف مورد 
نظر خود نرسیده است. منابع خبری خبر دادند با وجود تداوم تاش ها و مذاکرات 
از ســوی میانجی های قطری و مصری برای تمدید مجدد آتش بس موقت در غزه 

این تاش ها به جایی نرسید و آتش بس در غزه تمدید نشد. 
رژیم صهیونیســتی که در طول مدت آتش بس بارها آن را نقض کرده بود از این 
فرصت استفاده کرد و بافاصله گروه مقاومت فلسطین را به نقض آتش بس متهم 

و حمات گسترده هوایی و توپخانه ای به نوار غزه را از سرگرفت. 
این در حالی اســت که هفتمین دور از تبادل اســرا بین حماس و رژیم اسرائیل 
انجام شــد و اســرای طرفین تحویل صلیب سرخ شدند.  از سوی دیگر گروه های 
مقاومت در عراق و یمن بامداد روز گذشته به رژیم اسرائیل هشدار دادند چنانچه 
حمات و جنگ علیه غزه را از ســر بگیرد، آن ها نیز فی الفور عملیات خود علیه 

صهیونیست ها و حامیان آنها را از سر خواهند گرفت.

ایســنا-خبرنگار روســیا الیوم گزارش 
نــوار  روزه  هفــت  آتش بــس  کــه  داد 
 غــزه بــدون اعــام تمدیــد آن پایــان

یافته است.
  شهادت 64 فلسطینی و زخمی شدن 

ده ها تن
خبرنــگار الجزیره اعام کــرد که در پی 
حمــات رژیم صهیونیســتی بــه مناطق 
مختلفــی در نــوار غــزه، تعداد شــهداء 
حمــات این رژیم به 64 تن افزایش یافته 
اســت. همچنین ده ها تن در این حمات 

زخمی شده اند.
در همین حال،  وزارت بهداشت غزه تصریح 
کرده اســت که در پی دو ساعت از پایان 
آتش بس موقت، ۱4 فلسطینی به شهادت 

رسیده و ده ها تن زخمی شده اند.
وزارت بهداشــت نــوار غــزه اعــام کرد 
که بــه محض پایــان یافتــن آتش بس، 
جنایت های  مرتکــب  رژیم صهیونیســتی 

جدیدی در نوار غزه می شود.
  اعلام رسمی حملات توسط ارتش رژیم 

صهیونیستی
ارتــش  ســخنگوی  ادرعــی،  آویخــای 
توافق  ادعا کرد: حماس  رژیم صهیونیستی 
را نقــض کــرد و راکت هایی را به ســمت 

اسرائیل شلیک کرد.
وی گفت کــه ارتش رژیم صهیونیســتی 
مجدداً حمــات را در رویارویی با حماس 

در نوار غزه فعال کرده است.
ادرعی عنوان داشت: در پی به صدا درآمدن 
آژیرهای خطر در کیبوتس حولیت، شلیک 
چند راکت از نوار غزه به ســمت اسرائیل 
رصد شد که این راکت ها بر اساس سیاست 

دنبال شده، رهگیری نشدند.

  بلینکن در سفرش به اراضی اشغالی به 
انجام حملات چراغ سبز نشان داد

جنبــش حماس در بیانیــه ای اعام کرد، 
رژیم صهیونیســتی بعد از اینکه در طول 
برای  تمامی پیشــنهادها  با  تعامل  شــب، 
آزادی بازداشت شــدگان دیگر را رد کرد، 
مســئول ازســرگیری جنــگ و تجاوزات 

نازیستی علیه نوار غزه است.
جنبش حماس اعام کرد: دولت آمریکا و 
رئیس جمهورش بایدن کاماً مسئول ادامه 
نوار  جنایت های جنگی صهیونیســتی در 
غزه هســتند؛ بعد از حمایت مطلقشان از 
این رژیم و بعد از چراغ ســبز داده شــده 
به آنها در پی ســفر روز گذشــته آنتونی 
بلینکــن، وزیــر خارجه آمریــکا به رژیم 
صهیونیســتی و اعام نیت اشــغالگر برای 
از ســرگیری تجاوزات با موافقت آمریکا با 
طرح های جدید که تا به الان باعث کشته 
 شــدن ده ها غیرنظامی  و کــودک بی گناه 

شده است.
در همین حال، رســانه های فلسطینی روز 

گذشته گزارش دادند که صدای انفجارها و 
تیراندازی ها در شمال نوار غزه شنیده شده 
اســت و جنگنده هــا و پهپادها در مناطق 
شمال غربی شــهر غزه به صورت گسترده 
بــه پرواز درآمدند. ســایت عبری وای نت 
نیز گزارش داد که بــا وجود گزارش هایی 
مبنــی بر تمدید آتش بــس موقت در نوار 
غزه، اما آژیرهای خطر در شهر سدیروت و 
در شهرک های یهودی نشین جافیم و ایفز 
و نیر به صدا درآمدند. آویخای ادرعی اعام 
کــرد که یک راکت از نوار غزه به ســمت 
غاف غزه شلیک شــد و گنبد آهنین آن 

را رهگیری کرد.
  جامعه بین الملل مسئول ادامه جنگ 

است
در پی عدم تمدید آتش بس و ازســرگیری 
حمات رژیم صهیونیســتی بــه نوار غزه؛ 
دفتر اطاع رســانی نوار غــزه در بیانیه ای 
اعام کــرد که جامعه بین الملل مســئول 

ادامه جنگ است.
دفتر اطاع رســانی غزه اعــام کرد: رژیم 

اشغالگر به بمباران و هدف قرار دادن تعداد 
زیادی از خانه ها و مناطق امن در چندین 

استان نوار غزه ادامه می دهد.
در بیانیه این نهاد آمده اســت: حق مردم 
ما است که به دفاع از خود با تمامی ابزارها 
ادامه دهند و حق آنها اســت که به آزادی 
و استقال خود دست یافته و کشورشان با 

پایتختی قدس را داشته باشند.
دفتر اطاع رســانی غزه اعــام کرد که در 
پی حمات رژیم صهیونیســتی به منزلی 
در اردوگاه المغــازی در مرکــز نوار غزه، 
تعداد شهداء حمات این رژیم به هفت تن 

افزایش یافته است.
  به اهداف جنگ پایبند هستیم

از ســوی دیگــر، دفتر بنیامیــن نتانیاهو، 
نخســت وزیر رژیم صهیونیستی ادعا کرد: 
ما به نبرد بازگشــتیم و حماس به وظیفه 

خود برای آزادی گروگان ها عمل نکرد.
دفتــر نتانیاهــو تصریح کرد: با بازگشــت 
درگیری هــا، اســرائیل به تحقــق اهداف 
جنگ علیه غزه پایبند است؛ اهداف جنگ 
آزادســازی اســیرانمان و نابودی حماس 
است. پیشــتر روزنامه وال استریت ژورنال 
به نقل از مســئولان مصری روز گذشــته 
گــزارش داد کــه رژیم صهیونیســتی و 
جنبش حمــاس در مورد تمدید آتش بس 

موقت برای هشتمین روز توافق کردند.
در حالی که هفتمیــن روز آتش بس قبل 
از اعام آغــاز اجرای آن، با پیچیدگی های 
بســیاری مواجه بــود؛ رســانه های رژیم 
صهیونیستی پنج شــنبه گزارش دادند که 
برآوردهایی در اراضی اشــغالی وجود دارد 
که روز گذشته آخرین روز آتش بس در نوار 
غزه اســت و درگیری ها از روز امروز از سر 

گرفته می شود.

رهبرجنبشحماس:
 تل آویو و واشنگتن مسئول توقف آتش بس 

موقت هستند

ایرنــا- اســامه حمــدان از رهبران جنبــش حمــاس در اولین 
واکنــش بــه از ســرگیری تجاوزگری ارتــش رژیم صهیونیســتی 
 بــه نوار غزه گفــت: تل آویو و واشــنگتن مســئول توقف آتش بس 

موقت هستند.
وی تأکید کرد: مقاومت قادر به مقابله و شکست دادن حمله دشمن 
اســت. ما به طور جدی به دنبال آتش بس بوده و هنوز هم هســتیم، 

حتی با از سرگیری تجاوزگری دشمن.
حمدان خاطرنشــان کرد: ما در برابر هرگونه تاشی که برای توقف 
تجاوزگری انجام شــود مطابق با آنچه کــه منافع مردم ما را تأمین 
می کند، رویکرد مثبتی داریم. نمی توان به رفتار رژیم صهیونیســتی 
اعتماد کرد. ما باید مقاومت کنیم و با تجاوزهای رژیم صهیونیستی 

و تجهیزات نظامی آن مقابله کنیم.
ایــن عضو حماس گفت: راه حل حقیقی فلســطین یافتن مکانیزم و 
سازوکار برای پایان دادن به اشغالگری رژیم صهیونیستی است. از هر 
تاشــی که برای پایان دادن به تجاوزها انجام می شود و در راستای 

منافع ملت باشد استقبال می کنیم.
بعــد از آنکه مذاکرات برای تبادل اســرا به نتیجه نرســید و نقض 
مکــرر آتش بــس از ســوی رژیم صهیونیســتی، آتش بــس موقت 
 که بــا میانجی گــری قطر حاصل شــده بــود، به پایان رســید و 

تمدید نشد.

آسوشیتدپرس:
 انسداد 6 میلیارد دلار دارایی آزادشده ایران 

در قطر بعید است
 

ایرنا-به نقــل از خبرگزاری آسوشــیتدپرس، مجلس نمایندگان 
آمریکا در اقدامی نمادین در حمایت از رژیم صهیونیســتی، طرحی 
را تصویب کرد که دسترســی ایران به 6 میلیارد دلار از دارایی های 
 آزادشــده این کشــور در کره جنوبــی که به قطر منتقل شــده، را 

محدود می کند.
این طــرح جمهــوری خواهان بــا هــدف روحیه دادن بــه رژیم 
صهیونیستی در شرایط شکست از مقاومت فلسطین در پی عملیات 

طوفان الاقصی مطرح شده است.
جمهوری خواهان کنگره آمریکا، دولت دموکرات حاکم بر این کشور 
را متهم کرده اند که با فراهم کردن دسترسی ایران به دارایی هایش، 

به محور مقاومت کمک کرده است.
طــرح جمهوری خواهان برای محدود کردن دسترســی ایران به 6 
میلیارد دلار از دارایی هایش روز پنج شــنبه به وقت محلی با ۳۰7 

رای در مقابل ۱۱۹ رای، تصویب شد.
جمهوری خواهان کنگره آمریکا در حالی خواهان مســدود کردن 6 
میلیارد دلار دارایی های ایران در قطر هستند که دولت »جو بایدن« 
اعــام کرده که این دارایی ها قرار اســت توســط ایران فقط صرف 

نیازهای بشردوستانه شود.
آسوشــیتدپرس پیــش بینی کرد کــه مجلس ســنای آمریکا که 
دموکرات هــا در آن اکثریــت دارند، طرح جمهــوری خواهان برای 

مسدود کردن دارایی های ایران را رد کند.

پایان مدت آتش بس موقت در نوار غزه
 ازسرگیری حملات رژیم صهیونیستی

اخبارکوتاه جهان

آگهی فقدان سند مالکیت بخش ۲۵ فارس شهرستان لامرد 
حسینشــکیبباتسلیمیکبرگاستشــهادیهکهدردفتراسناد
رسمیشــماره459وراویتنظیمگردیدهاستمدعیاستکهتعداد
یکجلدســندمالکیتمربوطبهششــدانگیکبابآپارتمانبه
مســاحت93/94مترمربعپلاک140/291واقعدرقطعهیکبخش
25فارساســتانفارس،شهرستانلامرد،بخشمرکزی،شهرلامرد
محلهتراکمهعلیا،کوچه3بســیجکوچه1شــهیدآوینی،پلاک0،
بلوک1،طبقهاول،واحد4کهبهنامآقایحسینشکیبثبتوسند
مالکیتبهشــمارهچاپی۸60226ج99صادربهعلتجابجاییاثاثیه
مفقودگردیدهاستونامبردهتقاضایصدورسندالمثنینمودهاست
مراتبطبقماده120اصلاحیآئیننامهقانونثبتآگهیمیشودکه
هرکسنســبتبهملکموردآگهیمعاملهایکردهویامدعیوجود
ســندمالکیتنزدخودمیباشدتادهروزپسازانتشارآگهیبهثبت
محلمراجعهواعتراضخودراضمنارائهاصلسندمالکیتیاخلاصه
معاملهتســلیمنمایدواگرظرفمدتمقرراعتراضینرسیدهویادر
صورتاعتراضاصلسندارائهنشودادارهثبتسندمالکیتالمثنیرا

طبقمقرراتصادروبهمتقضیتسلیمخواهدکرد.
رونوشت:ستاداجراییفرمانامام)ره(

تاریخانتشار:1402/09/11
۴۵۴7 /م الف

منصور کشوری 
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان لامرد

آگهی فقدان سند مالکیت بخش ۲۵ فارس شهرستان لامرد 
رقیهخاتمیباتسلیمیکبرگاستشــهادیهکهدردفتراسناد
رسمیشــماره459وراویتنظیمگردیدهاستمدعیاستکه
تعدادیکجلدســندمالکیتمربوطبهششدانگیکبابخانه
بهمساحت3۸7/1مترمربعپلاک23۸7/13واقعدرقطعهیک
بخش25فارسشرقپارکلالهکهبهنامخانمرقیهخاتمیثبت
وسندمالکیتبهشــمارهچاپی43۸367ب90صادربهعلت
جابجایــیاثاثیهمفقودگردیدهاســتونامبردهتقاضایصدور
سندالمثنینمودهاست.مراتبطبقماده120اصلاحیآئیننامه
قانونثبتآگهیمیشودکههرکسنسبتبهملکموردآگهی
معاملهایکردهویامدعیوجودسندمالکیتباشدتادهروزپس
ازانتشارآگهیبهثبتمحلمراجعهواعتراضخودراضمنارائه
اصلسندمالکیتیاخلاصهمعاملهتسلیمنمایدواگرظرفمدت
مقرراعتراضینرســیدهویادرصورتاعتراضاصلسندارائه
نشــودادارهثبتسندمالکیتالمثنیراطبقمقرراتصادروبه

متقضیتسلیمخواهدکرد.
رونوشت:ستاداجراییفرمانامام)ره(

تاریخانتشار:1402/0۸/11
۴۵۵۲ /م الف 

منصور کشوری 
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان لامرد

آگهی فقدان سند مالکیت بخش ۲۵ فارس شهرستان لامرد 
حســینشکیبباتسلیمیکبرگاستشــهادیهکهدردفتراسناد
رسمیشماره459وراویتنظیمگردیدهاستمدعیاستکهتعداد
یکجلدســندمالکیتمربوطبهششــدانگیکبابآپارتمانبه
مساحت93/94مترمربعپلاک140/290واقعدرقطعهیکبخش25
فارساستانفارس،شهرستانلامرد،بخشمرکزی،شهرلامردمحله
تراکمهعلیا،کوچه3بســیج،کوچه1شهیدآوینی،پلاک0،بلوک1،
طبقهاول،واحد4کهبهنامآقایحسینشکیبثبتوسندمالکیت
بهشــمارهچاپی۸60225ج99صادربهعلتجابجاییاثاثیهمفقود
گردیدهاســتونامبردهتقاضایصدورســندالمثنینمودهاست.
مراتبطبقماده120اصلاحیآئیننامهقانونثبتآگهیمیشــود
کههرکسنســبتبهملکموردآگهیمعاملهایکردهویامدعی
وجودسندمالکیتنزدخودمیباشدتادهروزپسازانتشارآگهیبه
ثبتمحلمراجعهواعتراضخودراضمنارائهاصلسندمالکیتیا
خلاصهمعاملهتسلیمنمایدواگرظرفمدتمقرراعتراضینرسیده
ویادرصورتاعتراضاصلسندارائهنشودادارهثبتسندمالکیت

المثنیراطبقمقرراتصادروبهمتقضیتسلیمخواهدکرد.
رونوشت:ستاداجراییفرمانامام)ره(

تاریخانتشار:1402/09/11
۴۵۵۰ /م الف 

منصور کشوری 
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان لامرد

آگهی فقدان سند مالکیت بخش سه شیراز 
حسبدرخواستآقایمرشدحلیجیبهموجبوکالتنامه60719
مورخ1402/۸/2۸دفترخانهاسنادرسمی366شیرازوبهوکالت
ازآقایطالبحلیجیمالکسهدانگمشاعازششدانگعرصه
واعیانپلاکثبتی775/513بخشســهشیرازکهباتسلیمدو
برگاستشهادیهکهدردفترخانهاسنادرسمی366شیرازتنظیم
شدهاستمدعیاستکهتعدادیکجلدسندمالکیتسهدانگ
مشاعازشــشدانگعرصهواعیانپلاکثبتی775/513واقع
دربخشسهشیرازکهذیلشماره139720311036002266دفتر
املاکالکترونیکشیرازثبتوســندمالکیتبهشمارهچاپی
اصلی494790ب96صادروبهدلیلســهلانگاریدرنگهداری
مفقودگردیدهاستونامبردهتقاضایصدورالمثنیسندمالکیت
نمودهمراتبطبقاصلاحیهتبصرهیکماده120قانونثبتآگهی
میشــودکههرکسنسبتبهتملکموردآگهیمعاملهایکرده
ویامدعیوجودسندمالکیتنزدخودمیباشدتادهروزپساز
انتشــارآگهیبهثبتمحلمراجعهواعتراضخودراضمنارائه
اصلسندمالکیتباخلاصهمعاملهتسلیمنمایدواگرظرفمدت
مقرراعتراضینرسیدویادرصورتاعتراضاصلسندارائهنشود
ادارهثبتالمثنیسندمالکیتراطبقمقرراتصادروبهمتقاضی

تسلیمخواهدکرد.
تاریخانتشار:1402/09/11

37۰۵/م الف
مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شیراز- ناحیه ۴

از طرف لهراسب عرفان

آگهی فقدان سند مالکیت بخش ۲۵ فارس شهرستان لامرد 
حسینشــکیبباتسلیمیکبرگاستشــهادیهکهدردفتراسناد
رسمیشــماره459وراویتنظیمگردیدهاستمدعیاستکهتعداد
یکجلدســندمالکیتمربوطبهششــدانگیکبابآپارتمانبه
مســاحت100.4مترمربعپلاک140/302واقــعدرقطعهیکبخش
25فارساســتانفارس،شهرستانلامرد،بخشمرکزی،شهرلامرد
محلهتراکمهعلیا،کوچه3بســیج،کوچه1شــهیدآوینی،پلاک0،
بلوک1،طبقهاول،واحد4کهبهنامآقایحسینشکیبثبتوسند
مالکیتبهشــمارهچاپی۸60237ج99صادربهعلتجابجاییاثاثیه
مفقودگردیدهاستونامبردهتقاضایصدورسندالمثنینمودهاست
مراتبطبقماده120اصلاحیآئیننامهقانونثبتآگهیمیشودکه
هرکسنســبتبهملکموردآگهیمعاملهایکردهویامدعیوجود
ســندمالکیتنزدخودمیباشدتادهروزپسازانتشارآگهیبهثبت
محلمراجعهواعتراضخودراضمنارائهاصلسندمالکیتیاخلاصه
معاملهتســلیمنمایدواگرظرفمدتمقرراعتراضینرسیدهویادر
صورتاعتراضاصلسندارائهنشودادارهثبتسندمالکیتالمثنیرا

طبقمقرراتصادروبهمتقضیتسلیمخواهدکرد.
رونوشت:ستاداجراییفرمانامام)ره(

تاریخانتشار:1402/09/11
۴۵۴۸ /م الف 

منصور کشوری 
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان لامرد

آگهی فقدان سند مالکیت بخش ۲۵ فارس شهرستان لامرد 
حسینشکیبباتسلیمیکبرگاستشهادیهکهدردفتراسناد
رسمیشماره459وراویتنظیمگردیدهاستمدعیتعدادیک
جلدســندمالکیتمربوطبهششــدانگیکبابآپارتمانبه
مســاحت100.47مترمربعپــلاک140/297واقعدرقطعهیک
بخش25فارساســتانفارس،شهرستانلامرد،بخشمرکزی،
شــهرلامردمحلهتراکمهعلیا،کوچه3بســیج،کوچه1شهید
آوینی،پلاک0،بلوک1،طبقهاول،واحد4کهبهنامآقایحسین
شکیبثبتوسندمالکیتبهشمارهچاپی۸60232ج99صادر
بهعلتجابجاییاثاثیهمفقودگردیدهاســتونامبردهتقاضای
صدورسندالمثنینمودهاســت.مراتبطبقماده120اصلاحی
آئیننامهقانونثبتآگهیمیشــودکههرکسنسبتبهملک
موردآگهیمعاملهایکردهویامدعیوجودســندمالکیتنزد
خودمیباشدتادهروزپسازانتشارآگهیبهثبتمحلمراجعه
واعتراضخودراضمنارائهاصلسندمالکیتیاخلاصهمعامله
تســلیمنمایدواگرظرفمدتمقرراعتراضینرســیدهویادر
صورتاعتراضاصلسندارائهنشــودادارهثبتسندمالکیت

المثنیراطبقمقرراتصادروبهمتقضیتسلیمخواهدکرد.
تاریخانتشار:1402/09/11

۴۵۵۱ / م الف 
منصور کشوری 

رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان لامرد

آگهی فقدان سند مالکیت بخش ۲۵ فارس شهرستان لامرد 
حسینشــکیبباتسلیمیکبرگاستشهادیهکهدردفتراسناد
رسمیشماره459وراویتنظیمگردیدهاستمدعیاستکهتعداد
یکجلدســندمالکیتمربوطبهششدانگیکبابآپارتمانبه
مساحت100/47مترمربعپلاک140/296واقعدرقطعهیکبخش
25فارساستانفارس،شهرستانلامرد،بخشمرکزی،شهرلامرد
محلهتراکمهعلیا،کوچه3بســیج،کوچه1شهیدآوینی،پلاک0،
بلوک1،طبقهاول،واحد4کهبهنامآقایحســینشکیبثبتو
سندمالکیتبهشمارهچاپی۸60231ج99صادربهعلتجابجایی
اثاثیهمفقودگردیدهاســتونامبردهتقاضایصدورسندالمثنی
نمودهاســت.مراتبطبقماده120اصلاحیآئیننامهقانونثبت
آگهیمیشودکههرکسنســبتبهملکموردآگهیمعاملهای
کردهویامدعیوجودسندمالکیتنزدخودمیباشدتادهروزپس
ازانتشارآگهیبهثبتمحلمراجعهواعتراضخودراضمنارائه
اصلسندمالکیتیاخلاصهمعاملهتسلیمنمایدواگرظرفمدت
مقرراعتراضینرسیدهویادرصورتاعتراضاصلسندارائهنشود
ادارهثبتسندمالکیتالمثنیراطبقمقرراتصادروبهمتقضی

تسلیمخواهدکرد.
تاریخانتشار:1402/09/11

۴۵۴۹ / م الف 
منصور کشوری 

رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان لامرد

آگهی فقدان سند مالکیت بخش ۲۵ فارس شهرستان لامرد 
حســینشکیبباتسلیمیکبرگاستشــهادیهکهدردفتراسناد
رسمیشماره459وراویتنظیمگردیدهاستمدعیاستکهتعداد
یکجلدســندمالکیتمربوطبهششــدانگیکبابآپارتمانبه
مســاحت100/4مترمربعپلاک140/303واقعدرقطعهیکبخش
25فارساستانفارس،شهرستانلامرد،بخشمرکزی،شهرلامرد،
محلهتراکمهعلیا،کوچه3بســیج،کوچه1شهیدآوینی،پلاک0،
بلوک1،طبقهاول،واحد4کهبهنامآقایحسینشکیبثبتوسند
مالکیتبهشمارهچاپی۸6023۸ج99صادربهعلتجابجاییاثاثیه
مفقودگردیدهاستونامبردهتقاضایصدورسندالمثنینمودهاست.
مراتبطبقماده120اصلاحیآئیننامهقانونثبتآگهیمیشــود
کههرکسنســبتبهملکموردآگهیمعاملهایکردهویامدعی
وجودسندمالکیتنزدخودمیباشدتادهروزپسازانتشارآگهیبه
ثبتمحلمراجعهواعتراضخودراضمنارائهاصلسندمالکیتیا
خلاصهمعاملهتسلیمنمایدواگرظرفمدتمقرراعتراضینرسیده
ویادرصورتاعتراضاصلسندارائهنشودادارهثبتسندمالکیت

المثنیراطبقمقرراتصادروبهمتقضیتسلیمخواهدکرد.
تاریخانتشار:1402/09/11

رونوشت:ستاداجراییفرمانامام)ره(
۴۵۴۶ /م الف 

منصور کشوری 
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان لامرد

مقاومتفلسطین:

شهرک های صهیونیست نشین را هدف قرار دادیم
آسیای غربی



دبیر انجمن انبوه سازان مسکن کشور: 
مالیات خانه های خالی باید به سمت تولید هدایت شود

باشگاه خبرنگاران- فرشید پور حاجت، دبیر انجمن انبوه سازان مسکن کشور 
گفت: بخش عمده ای از مالیات ها از متقاضیان واقعی مسکن گرفته می شود.

فرشید پور حاجت دبیر انجمن انبوه سازان مسکن کشور گفت: روند اخذ مالیات 
از خانه هــای خالی باید تغییر پیدا کند و باید مالیات هایی که اخذ می شــود در 
حوزه تولید مســکن به کار گرفته شود اما در حال حاضر شاهد آن هستیم که 

بخش عمده ای از این مالیات ها از متقاضیان واقعی مسکن گرفته می شود.
او افزود: دولت باید ســاز و کاری را ایجاد کند که تولیدکنندگان تحت فشــار 
قرار نگیرند و با تنبیه مالیاتی دلالان، ســفته بازان و محتکران، ریسک این قبیل 

فعالیت ها را برای افراد سودجو بالا ببرد.
دبیر کانون سراســری انبوه ســازان گفــت: دولت باید بخشــی از مالیات را در 
 اجــرای طرح نهضت ملی مســکن و تقویت بنیه بخش خصوصی که در خدمت 

ساخت و ساز کشور هستند به کار بگیرد.
او اظهار کرد: بخش عمده ای از مالیات ها از ســازندگان مسکن به عنوان کسانی 
که به رونق تولید کمک می کنند،گرفته می شود اما سوداگران هیچ نوع مالیاتی 
نمی پردازنــد. وی تصریــح کرد: خانه هــای خالی متعلق بــه بانک ها و برخی 
دســتگاه ها است که ســال ها از پرداخت مالیات معاف بودند. باید سیاست های 
مالیاتی در جهت کاهش سوداگری و احتکار مسکن توسط این دستگاه ها باشد.

تا پایان آذر ماه انجام می شود؛
پرداخت تسهیلات ۳۵۰ میلیون تومانی مسکن روستایی

باشــگاه خبرنگاران- مجید جودی، معاون بنیاد مســکن گفت: تسهیلات 
۳۵۰ میلیون تومانی مســکن روستایی در صورتی که بانک ها اعتبارات را تأمین 
کنند تا پایان آذر ماه پرداخت می شــود. معاون بنیاد مســکن گفت: ســالانه 
طبق هدف گذاری های صورت گرفته باید ۲۰۰ هزار واحد مســکن روســتایی 
مقاوم سازی و بازسازی شوند که از سال گذشته با توجه به روند پرداخت مداوم 
تســهیلات توســط بانک ها این هدف گذاری اجرا و تمامــی ۲۰۰ هزار واحد به 

اتمام رسیده است. 
به گفته وی، با توجه به اجرای طرح نوســازی و مقاوم سازی در کشور و اجرای 

مؤثر آن در روستاها تمامی این طرح ها باید هرساله انجام شود.
او می گوید: با توجه به پیگیری دولت برای پرداخت تسهیلات مسکن روستایی 
به ۳۵۰ میلیون تومان برای ۳۵۰ هزار نفر در روســتاها این طرح به ســازمان 
برنامــه و بودجه ابلاغ شــده و در حال حاضر منتظر ابلاغیــه ضمانت نامه این 

سازمان هستیم که امیدواریم هرچه سریع تر تا پایان آذر ماه انجام شود.
جودی افزود: مشــکل بعدی در تأخیر این پرداخت تســهیلات مربوط به عدم 
ابلاغ ســهمیه های بانک مرکزی به بانک های عامل اســت که امیدواریم هرچه 

سریع تر انجام شود.

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت اعلام کرد:
واردات 6 هزار و 4۵2 دستگاه خودرو به کشور

فارس- مهدی ضیغمی، معــاون وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: از ابتدای 
سال تا کنون 64۵۲ دستگاه خودرو وارد گمرکات و بنادر کشور شده است.

معــاون وزیر صمت درباره آمار اعلامی از ســوی گمرک دربــاره تعداد واردات 
خودرو گفت: آمار اعلامی گمرک صرفاً بر اساس خودروهایی است که ترخیص 
قطعی شــده اند و خودروهایی که در گمرکات هســتند و اظهار نشده اند و یا در 
بنادر هستند را شــامل نمی شود. وی بیان داشت: بیش از ۵ هزار خودرو نیز یا 

روی آب )در حال حمل به ایران( و یا نزدیک بنادر ایران است.
اخیراً گمرک جمهوری اســلامی ایران اعلام کرد که در 8 ماه ابتدای امســال 
۳488 دستگاه خودروی سواری به ارزش 69 میلیون و 61۵ هزار دلار به کشور 

وارد شده است.
بر اســاس اعلام گمرک در 8 ماه ســال گذشــته تعداد 18۵ دستگاه خودروی 

سواری به ارزش ۵ میلیون و ۳1۰ هزار دلار وارد کشور شده است.

اداره اقتصادی سازمان اطلاعات مرکزی آمریکا: 
ایران بزرگترین قدرت تجارت دریایی خاورمیانه است

مهر- ایران با دارا بودن 94۲ فروند کشتی بزرگترین قدرت تجارت دریایی در 
منطقه خاورمیانه بوده و بیش از یک ســوم کشــتی های این منطقه را به خود 
اختصاص داده اســت. اداره اقتصادی سازمان اطلاعات مرکزی آمریکا )سیا( در 
گزارشــی از وضعیت ناوگان کشتیرانی منطقه خاورمیانه اعلام کرد، ایران با دارا 
بودن 94۲ کشــتی بزرگترین قدرت تجارت دریایی منطقه در سال ۲۰۲۲ بوده 
اســت. بر اساس این گزارش ایران ۳۲ کشتی فله بر، ۳1 کشتی کانتینری، 8۳ 
نفتکش، ۳9۳ کشــتی باری عمومی و 4۰۳ فروند کشتی از انواع دیگر در سال 
۲۰۲۲ داشته است. بر این اساس، ایران در میان 1۲ کشور خاورمیانه بیشترین 
تعداد کشتی تجاری را در سال ۲۰۲۲ داشته است. اختلاف قدرت ایران با کشور 
بعدی بیش از ۳۰۰ کشتی بوده است. امارات با دارا بودن 6۳6 فروند کشتی در 
رتبه دوم منطقه از این نظر قرار داشــته است. تعداد کشتی های ایران به میزان 

۳۰6 فروند از امارات بیشتر بوده است.
یک سوم کل کشتی های خاورمیانه متعلق به ایران است

ناوگان کشــتیرانی ایران همچنین بیش از دو برابر ناوگان کشتیرانی عربستان 
سعودی بوده اســت. سیا تعداد کشتی های عربســتان در سال ۲۰۲۲ را 41۳ 
فروند اعلام کرده و این کشــور را ســومین قدرت تجــارت دریایی در منطقه 
خاورمیانه معرفی کرده اســت. بحرین با دارا بودن 19۰ فروند کشــتی و کویت 

با 166 کشتی به ترتیب در رتبه های چهارم و پنجم از این نظر قرار گرفته اند.
قطــر با 1۲۳ فروند، عراق با ۷۵ فروند، عمــان با ۵۷ فروند، لبنان با 49 فروند، 
اردن با ۳۵ فروند، یمن با ۳۰ فروند و ســوریه با ۲۲ کشتی به ترتیب رتبه های 

ششم تا دوازدهم را به خود اختصاص داده اند.

،

آگهی ثبتی و دادگستری

مالیات

اشتغال

تسهیلات

اقتصاد کلان

5اقتصاد سال سی ام  شماره 6159 شنبه 1402/09/11                                 

ایرنــا- بنا بــر مصوبــه جدید دولــت، در 
صورتی کــه مشــترکان گاز در بــازه زمانی 
16 آذر تا 1۵ اســفندماه در مقایســه با دوره 
مشــابه ســال قبل، بیــن 1۰ تــا ۳۵ درصد 
صرفه جویــی کننــد، نه تنها هزینــه ای برای 
 قبض گاز پرداخت نخواهند کرد، بلکه مبلغی 
صرفه جویــی  پــاداش  عنــوان  بــه   نیــز 

دریافت می کنند. 
با فرا رســیدن فصل ســرد، مصــرف گاز در 
بخش خانگی افزایشــی چشــمگیر می یابد و 
بــا توجه بــه اینکه مصرف کننــدگان خانگی 
در اولویت قرار دارنــد، دولت برای حمایت از 
مشــترکان خانگی، مجبور به قطع گاز صنایع 
می شود که این اقدام نیز ضرری جبران ناپذیر 
 )حدود 1۰ تــا 1۲ میلیــارد دلار( به اقتصاد 

کشور وارد می کند.
دولــت مجبور به انعقــاد قراردادهای 8 ماهه 
برای گازرســانی به صنایع می شود تا از قطع 

گاز بخش خانگی جلوگیری کند.
از ســوی دیگــر، دولت برای اصــلاح الگوی 
مصرف از سیاســت های غیرقیمتی اســتفاده 
کرده اســت؛ این موضوع در تابستان امسال و 
سال گذشــته برای مصرف برق به کار گرفته 
شــد و با موفقیــت همراه بــود؛ به طوری که 
یک ســوم قبوض برق کشــور مشمول پاداش 
صرفه جویی شــدند، حالا ایــن موضوع برای 
بخش گاز در حال اجرا اســت و مشترکان با 
کاهــش مصرف گاز مشــمول دریافت پاداش 

صرفه جویی می شوند.
ایــن موفقیــت باعث شــد دولــت تصمیم 
بگیــرد این موضوع را بــرای دیگر حامل های 
انــرژی از جملــه گاز اجرایــی کنــد. با این 
حال مشــترکان خوش مصرف گاز بر اســاس 
آیین نامــه جدیــد اصــلاح تعرفه هــای گاز 
تشــویق می شــوند، با این حال در آیین نامه 
جدید، بحث پــاداش خوش مصرفی، هم برای 
 بخش خانگــی و هم بخش هــای غیرخانگی 
از جمله صنایع و مشــترکان عمــده در نظر 

گرفته شده است.
مسلم رحمانی، مدیر امور هماهنگی گازرسانی 
شــرکت ملی گاز ایران، درباره تعرفه های گاز 
سال جاری توضیح داد: تعرفه های گاز، امسال 

در مقایسه با سال 14۰1 تغییری نکرده است. 
در ســال جاری، فاصله پلکان هــا 1۰۰ تایی 
شده است. در برخی مناطق حدود 8۰ درصد 
مشترکان )چه شهری، چه روستایی( مصارف 
غیرمتعارف دارند؛ مثلًا در یک منزل ۷ بخاری 

به صورت هم زمان همزمان روشن است.
مدیر هماهنگی امور گازرســانی شرکت ملی 
گاز ایــران در توضیح افزایــش مصرف گاز از 
ســوی بخش تجاری در زمستان گفت: بخش 
تجاری )از جمله رســتوران ها( در تابســتان 
تقریبــاً روزانه ۵ میلیون متــر مکعب مصرف 
می کنند؛ اما در زمســتان این عدد به 49/۵ یا 

۵۰ میلیون متر مکعب می رسد.
وی بــا بیان این موضوع کــه دمای رفاه برای 

مراکــز تجاری 18 درجه اســت، توضیح داد: 
دو ســه سال اســت که در کشــور در فضای 
باز رســتوران ها و مراکز تجاری از گرماتاب ها 
یا مشــعل ها استفاده می شــود؛ همچنین در 
برخی از مناطق مرفه نشــین از اســتخرهای 
روبــاز یا بالکن هایی بــا گرماتاب های برقی یا 
گازی استفاده می کنند که به معنای هدررفت 
صددرصد منابعی اســت که قابلیت صادرات 
دارد؛ ضمن اینکــه این موضوع باعث آلودگی 

محیط زیست نیز می شود.
به گفتــه وی، مصرف 1/۳ درصد مشــترکان 
پرمصــرف نزدیــک به ۵ درصــد کل مصرف 
بخش خانگی یعنی ۵ میلیارد مترمکعب است.

مدیر هماهنگی امور گازرســانی شرکت ملی 
گاز ایران اظهار کرد: طبق مصوبه امسال دولت 
درباره پاداش صرفه جویی، فرصت خوبی مهیا 
شــده و اگر مشترکان در بازه زمانی 16 آذر تا 
1۵ اســفندماه در مقایسه با دوره مشابه سال 
پیــش 1۰ تا ۳۵ درصد کمتر مصرف کنند، از 
پاداش بیش از 1۰ برابر قیمت متوسط ۳ پله 

نخست بهره مند می شوند.
رحمانی تأکید کرد: با این تفاســیر مشترکان 
نه تنها هزینــه ای پرداخت نخواهند کرد، بلکه 
مبلغــی نیز به عنــوان پــاداش صرفه جویی 
دریافــت می کنند و در قبض خود مشــاهده 
خواهند کرد؛ مثلًا اگر یک مشترک در تهران، 
یک بخاری منزل خود را که همواره روشــن 
اســت به مدت 4 ساعت در روز خاموش کند، 

بی شک شامل این پاداش می شود.
بر اســاس این گــزارش، حــدود ۷۰ درصد 
مشــترکان الگوی مصرف را رعایت می کنند و 
تعداد مشترکان بسیار پرمصرف که بیش از سه 
برابر الگوی مصرف گاز مصرف می کنند، کمتر 
از 1/۳ درصد مشــترکان را شامل می شود که 
از این مشترکان درخواست شده تا با مدیریت 
مصرف، هم گازبهای کمتری پرداخت و هم با 
مصرف بهینه، به تأمین پایدار گاز در روزهای 

سرد سال کمک کنند.
ایــن در حالی اســت کــه شــرکت ملی گاز 
ایران هم از تشویق مشــترکان خوش مصرف 
در آیین نامــه جدیــد اصــلاح تعرفه های گاز 
خبر داده و اعلام کرده اســت: الگوی مصرف 
این گونه اســت که در ســه پلکان نخســت، 
مشــترکان کم مصرف قرار دارنــد که حدود 
۷۰ درصد مصارف به ایــن پلکان تعلق دارد. 
 پلکان های  بعدی به ترتیب مشترکان با مصرف 
متوســط، پرمصرف و بسیار پرمصرف خواهند 
بــود، ضمن آنکــه دامنه مصرف نیــز از ۷۵ 
مترمکعب به 1۰۰ مترمکعــب افزایش یافته 
اســت؛ از ابتدای ســال 14۰۲، دامنه مصرف 
بــرای 1۲ پلــه اشاره شــده، 1۰۰ مترمکعب 
خواهد بود، ضمن آنکه با وجود افزایش دامنه 
مصرف، تعرفه ها هیچ تغییری نکرده و همانند 
سال پیش اعمال می شود و تنها در پلکان 11 
و 1۲، به ازای هر مترمکعب، ۵ و 6 هزار تومان 

دریافت می شود.

مدیر هماهنگی امور گازرسانی شرکت ملی گاز ایران اعلام کرد:

پاداش صرفه جویی گاز برای خوش مصرف های خانگی

تسنیم- وزیــرکار در بیان اقدامات بخش تعاون برای رشد 
این بخش گفت: افزایش ۳/۵ درصدی شاغلان بخش تعاون، 
رشــد 1۰درصدی تعاونی ها، توسعه تعاونی های دانش بنیان 

بخشی از اقدامات برای توسعه تعاون است.
مطابق ماده 4۳و 44قانون اساســی یکی از بخش های مهم 
اقتصادی، بخش تعاونی است که با پویایی آن بخش بزرگی 
از مشــکلات اقتصادی از نظام توزیع تــا بیکاری برطرف و 
گام مؤثری در جهت ایجاد اشــتغال پایدار و حذف دلالی و 

واسطه گری برداشته می شود.
مطابق آمارهای موجود9 درصد کل اشتغال کشور در اختیار 

بخش تعاون است در حالی که ظرفیت ایجاد اشتغال بخش 
تعاون در کشــور کمتر از 1۵درصد نیست.به گفته فعالان و 
کارشناسان بخش تعاون، هزینه ایجاد شغل در بخش تعاون 
ارزان تر از ســایر بخش هاست و با سرمایه اندک می توان در 

حوزه تعاون اشتغالزایی کرد. 
بخش تعــاون از ظرفیت های اقتصــادی و اجتماعی بالایی 
برخوردار اســت و سهم بسزایی در رشد و توسعه اقتصادی، 
تولید ناخالص داخلی و ایجاد اشتغال مولد و پایدار دارد. به 
اعتقاد کارشناسان چنانچه رشد و توسعه تعاونی ها به اندازه ای 
 باشد که اکثریت مردم را در برگیرد، ضمن خلق فرصت های 
شــغلی به کاهش نرخ بیکاری و توزیــع عادلانه درآمد در 

جامعه منجر خواهد شد.
اشتغالزایی 1۰۳هزار نفری بخش تعاون در دولت سیزدهم

چندی پیش بود که مهدی مســکنی، معــاون امور تعاون 
وزارت کار از اشــتغالزایی1۰۳ هزار نفری در بخش تعاون از 

ابتدای دولت سیزدهم تاکنون خبر داد.
وی گفــت: در ایــن دولت، ثبــت تعاونی هــا ۲/۵ درصد 
 و تعــداد شــاغلان ۳/۵ درصــد افزایــش یافتــه اســت. 
در دولت ســیزدهم 4هزار و ۲9۳ تعاونی جدید با عضویت 
1۵۲هزار و 41۷ نفر ایجاد و منجر به اشــتغال 1۰۳هزار و 

۵۳۲ نفر شد.
وی با اشــاره به نقش زنان در ایجاد تعاونی ها گفت: در این 
دولت ۷۵۲ تعاونی زنان با ۷هزار و 41۳عضو و ایجاد فرصت 
شــغلی برای 1۰ هزار و 848نفر تشــکیل شــد که حدود 

1۰درصد از تعاونی ها را زنان ایجاد کرده اند.
مسکنی از فعالیت حدود ۲4۳هزار تعاونی در کشور خبر داد 
و گفت: رویکرد وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در دولت 
ســیزدهم احیا و تقویت تعاونی هاســت تا سهم تعاون را در 

اقتصاد کشور به ۲۵درصد برساند.
رشد تعداد شاغلان بخش تعاون

سید صولت مرتضوی، وزیرکار نیز اخیراً با اشاره رشد اشتغال 
در کشور گفت: اکنون فرآیند اشتغال خرد و خانگی افزایش 
پیدا کرده و معدل این اســت که بیــش از ۲و نیم میلیون 
فرصت شغلی در این کشــور ایجاد شده است. آموزش های 
مهارتی در حوزه وزارت کار و رفاه اجتماعی ۲4درصد رشد 

داشته است.
مرتضــوی گفــت: افزایــش 1۰درصــدی اشــتغال فارغ 
التحصیــلان، اســتقرار نظام جامــع اطلاعات بــازار کار با 
راه اندازی ســامانه جست وجوی شغل و رصد اشتغال کشور، 
حفظ و صیانت از نیروی کار، افزایش بهداشــت کار، ایجاد 
84۲خانه بهداشــت کارگری، افزایش ۳/۵ درصد شــاغلان 
بخش تعاون، رشد 1۰درصدی تعاونی ها، توسعه تعاونی های 
دانش بنیــان، کاهش مدت زمان ثبت و تشــکیل تعاونی ها، 
رشد 94درصدی اعطای تسهیلات به فعالان بخش تعاون از 

مهمترین اقدامات بخش تعاون است.

وزیرکارخبر داد:

افزایش ۳/۵ درصدی شاغلان بخش تعاون

،

بازار طلا

باغســتانی،  خبرنگاران-  باشــگاه 
مدیرعامل شرکت سپرده گذاری مرکزی 
گفت: سعی بر این اســت که در آذرماه 
سود های گذشته را هم برای جامعه جدید 
یعنی افرادی که در سامانه سجام ثبت نام 
 کرده اند واریز کنیم. مدیر عامل شرکت

سپرده گذاری مرکزی گفت: طبق سنوات 
گذاشــته از دو مســیر شــماره حساب 
مشــمولان سود ســهام عدالت را داریم 
یکی از سامانه ســجام و دیگر از طریق 
ســایت ســهام عدالت، اما راحت ترین و 
بهترین مســیر سجامی شــدن است تا 

افراد بتوانند ســایر خدمات دیگر را هم 
دریافت کنند.

این مقام مسئول در پاسخ به این پرسش 
که اگر ســهامداری سود سنوات گذشته 
را دریافت نکرده باشــد با سجامی شدن 
علاوه بر دریافت سود در انتهای آذر سود 
سنوات گذشته را هم دریافت خواهد کرد؟ 
گفت: بله. به امید خدا اگر شــرکت هایی 
که ســود خود را واریز نکرده اند بتوانند 
بــه تعهدات خود عمــل کنند و فرصت 
مناسب برای محاســبات داشته باشیم 
سعی بر این است که در آذر ماه بتوانیم 
ســود های گذشــته را نیز برای جامعه 
 جدید یعنی افرادی که شــماره حساب 
اعلام و در سامانه سجام ثبت نام کردند 
واریز کنیم. گفتنی است پیش از این هم 
رئیس ســازمان بورس در خصوص واریز 
سود سهام عدالت گفته بود: امسال سود 
ســهام عدالت به صورت متمرکز توسط 
شرکت ســرمایه گذاری مرکزی و در دو 
مرحله پرداخت خواهد شد. مرحله اول 

آن آذر ماه انجام خواهد شد و میزان آن 
نزدیک به 6۰۰ هزار تومان است. بخش 
دیگری از ســود شرکت ها را که دریافت 
کنیم به این مبلغ اضافه خواهد شــد که 
ممکن است حدود ۲۰ درصد افزایش را 
رقم بزند. مرحله دوم نیز تا پایان ســال 
پرداخت خواهد شد. او افزود: نزدیک به 
9 شرکت سود سهام عدالت را پرداخت 
نکرده اند که بتوانیم به موقع ســود را به 
صــورت متمرکز پرداخت کنیم. ســود 
6۰۰ هــزار تومانــی برای ســهام ۵۰۰ 
هزار تومانی اســت ســهام یک میلیونی 
نیــز حدود 1 میلیون و ۲۰۰ هزار تومان 
دریافت خواهنــد کرد. همچنین مهدی 
حاجی وند، دستیار ویژه و مشاور رئیس 
سازمان بورس در امور سهام عدالت بیان 
کرد: افراد به هیچ وجه برای دریافت سود 
سهام عدالت به درگاه اینترنتی مراجعه و 
پولی پرداخت نکنند و دقت داشته باشند 
که در حــال حاضر هم ثبت نام جدیدی 

برای سهام عدالت وجود ندارد.

فارس- مهدی تقدسی، مدیر سامانه یکپارچه خودروهای 
وارداتی گفت: با توجه به ظرفیت مازاد خودروهای وارداتی، 
بــه زودی عرضه ایــن خودروها به متقاضیــان جدید که 

تاکنون در سامانه ثبت نام نکرده اند، آغاز می شود.
تقدســی  گفت:  با توجه بــه ظرفیت مــازاد خودروهای 
وارداتــی به زودی عرضه این خودروها به متقاضیان جدید 
 کــه تاکنــون در ســامانه خودروهای وارداتــی به آدرس 

www.saleauto.ir ثبت نام نکرده اند، آغاز می شود.
مدیر ســامانه یکپارچه خودروهــای وارداتی با بیان اینکه 
بعــد از ثبت نام و پایــش اطلاعــات ثبت نام کنندگان در 
ســامانه عرضه یکپارچه خودروهای وارداتی، ۳۳ هزار نفر 
در نوبت تحویل خودروهای وارداتی قرار گرفتند، گفت: از 
ابتدای امســال تاکنون چند بار عرضه در سامانه یکپارچه 
خودروهای وارداتی انجام شــده است و تعدادی از این ۳۳ 
هزار نفر که در نوبت تحویل خودرو قرار داشتند، نسبت به 

انتخاب خودرو و واریز وجه اقدام کرده اند.
وی افزود: اما با وجود چند بار عرضه، تعدادی از خودروهای 

وارداتی بدون تقاضا مانده  و مشتری نداشته اند.
تقدسی بیان داشــت: بنابراین مقرر شد تا شرایطی فراهم 
شود که طی دو هفته آینده این ظرفیت مازاد به متقاضیان 
جدید عرضه شود. مدیر سامانه یکپارچه خودروهای وارداتی 

افــزود: درواقــع متقاضیانی که قبلًا در ســامانه یکپارچه 
خودروهای وارداتی ثبت نــام نکرده اند، اما متقاضی خرید 
خودروی وارداتی هســتند، می توانند با آغاز عرضه جدید 
در سامانه نسبت به انتخاب خودرو و واریز وجه اقدام کنند.

تقدســی گفت: بنابراین دیگر نیازی نیســت که متقاضی 
خرید خــودروی وارداتی مانند نوبــت اول ثبت نام که در 
اسفندماه سال گذشته بود، مبلغی را                              نزد بانک بلوکه کند، 
بلکه با توجه به ظرفیت مازاد، خودروهای مازاد در سامانه 
بارگذاری می شوند و متقاضیان خرید این خودرو با مراجعه 
به سامانه یکپارچه خودروهای وارداتی می توانند خودروی 
موردنظر خود را                              انتخاب و نسبت به واریز وجه اقدام کنند.
وی افزود: پــس از طی مراحل لازم، خودرو به مشــتری 

تحویل می شود.

مدیر سامانه یکپارچه خودروهای وارداتی:

 عرضه خودروهای وارداتی به متقاضیان جدید 
به زودی آغاز می شود

مدیرعامل شرکت سپرده گذاری مرکزی:

سود سهام عدالت دوره های قبل خود را با سجامی 
شدن دریافت کنید

تجارت

خودرو

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
برابر رای شــماره 140260۳110۳600619 هیات اول موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شیراز - ناحیه 4 تصرفات 
مالکانه بلامعارض متقاضی آقای عبدالحمید منصوری فرزند سلیمان 
بشماره شناسنامه ۷ صادره کازرون در ششدانگ یک قعطه باغ به 
مســاحت ۳010/6۸ متر مربع پلاک ۳ فرعی از ۷۸ اصلی مفروز و 
مجزی شده از پلاک ۷۸ اصلی واقع در بخش سه خریداری از مالک 
رسمی در ازاء حصه مشاعی محرز گردیده است لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز اگهی میشود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشند میتوانند از  تاریخ انتشار اولین اگهی به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ ،رسید ظرف مدت یک ماه 
از تاریخ تسلیم اعتراض  دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند. بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
 تاریخ انتشار نوبت اول : 1402/0۸/2۷
 تاریخ انتشار نوبت دوم : 1402/09/11

۳690/م الف
شاپور زارع شیبانی 

رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه 4 شیراز

              )) مناقصه نوبت اول((
 شــهرداری گله دار درنظــر دارد براســاس مجوز 
محتــرم  شماره۸۸مورخ1402/0۸/21شــورای 
پیمانکاری  واگــذاری  بــه  اســلامی شهرنســبت 
قیرپاشــی وآســفالت دســتی ولکه گیــری معابر 
سطح شــهراز طریق مناقصه عمومی در ســامانه تدارکات الکترونیکی 
 دولت به شــرکت های واجد الشــرایط اقدام نمایــد متقاضیان محترم 
 می توانند جهت دریافت اسناد مناقصه وتحویل آن با مراجعه به سایت به 
آدرس setad.iran.ir مراجعــه فرمایند1-درصــورت عــدم عضویت 
قبلی،ثبت نام درســامانه مذکور ودریافت گواهــی امضای الکترونیکی 
صاحبان امضاء مجاز از ســوی متقاضیان جهت شرکت در مناقصه الزامی 
میباشد2-هزینه درج آگهی برعهده برنده مناقصه می باشد۳-شهرداری 
در رد یاقبول پیشنهادات مختار است 4-نفر اول ودوم وسوم هرگاه حاضر 
به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنان به ترتیب ضبط خواهد شد5-سپرده 
شــرکت در مناقصه مبلغ1/000/000/000 ریال بوده می بایست ضمانت نامه 
بانکی؛وجه نقد یا اسناد خزانه باشــد)که میبایست تصویر آن درسامانه 
بارگزاری و اصل آن به شــهرداری تحویل گردد(6-به پیشنهادات خارج 
نوبت،مخدوش ومبهم ترتیب اثر داده نمی شود ومی بایست از حیث مبلغ 
مشخص؛معین وبدون ابهام باشــد۷-مدت بررسی پیشنهادهاواعلام به 
برنده مناقصه در سامانه درج گردیده است۸-زمان بازگشایی قیمت های 
پیشنهادی در ســامانه درج گردیده اســت وهمچنین حضور پیشنهاد 
دهندگان درجلســه بلامانع می باشد9-شرایط دیگر در اسناد مناقصه به 

اطلاع خواهد رسید.   
  آگهی مرحله اول1402/09/11                آگهی مرحله دوم1402/09/1۸         

شناسه آگهی:161۳۳60                                           
۱-/م الف- مرتضی چراغ چشم-شهردار گله دار 

 آگهی تمدید برگزاری مجمع عمومی سالیانه ۱40۲ 
مجتمع تجاری فخر آباد)نوبت دوم( 

احتراماً مجمع عمومی تمدید شده سال 1402 مالکین مجتمع در روز شنبه 
مورخ 1402/9/1۸ راس ســاعت 15 عصر در محل مجتمع تجاری فخرآباد 
برگزار میگردد. لذا از مالکین محترم تقاضا میگردد تا در مجمع فوق حضور 

یابند. 
اهم دستور کار مجمع فوق الذکر :

1- ارائه گزارش عملکرد فنی و اجرائی و اداری هیئت مدیره 
2- ارائه گزارش حسابداری 15 ماهه از مورخ 1401/2/10 الی 1402/5/10 

۳-ارائه گزارش بازرس مجتمع . 
4- انجام مذاکره در خصوص تمدید هیئت مدیره فعلی یا برگزاری انتخابات 

مجدد پس از اتمام دوره دو ساله 
5- تصمیم گیری در خصوص تمدید بازرس فعلی یا تعیین بازرس جدید 

6- تصمیم گیری در خصوص مبالغ شارژ ماهیانه در تعهد مالکین 
۷-انجام مذاکره و پرسش و پاسخ در خصوص موضوعات مد نظر مالکین 

تاریخ انتشار :1402/09/11

آگهی موضوع ماده ۱49 قانون ثبت
 

مخاطب محترم علی اکبر نادعلی زاده فرزند سلطانعلی 
حســب تقاضای علی اصغر نادعلی زاده و شــرکا به عنــوان مالکین اعیانی 
ششدانگ پلاک 94۳/1 بخش ۳ شیراز مبنی بر اصلاح مساحت پلاک مذکور و 
برابر صورتجلسه کارشناسی تنظیمی توسط نماینده و نقشه بردار ثبت حکایت 
از آن دارد که بدون تغییر طول ابعاد مساحت پلاک از ۷59/۸1متر مربع به ۷61 
متر مربع افزایش یافته در نتیجه میزان 1/19 متر مربع افزایش مساحت ایجاد 
شــده و مبلغ افزایش مساحت به میزان 19۷۷۳ ریال طی فیش سپرده شماره 
96/229/1 مورخ 1402/0۸/20 به صندوق ثبت اســناد واریز و بایستی مالک 
جهت اخذ مبلغ فوق به اداره ثبت اســناد و املاک مراجعه فرمایند با عنایت 
به اینکه آدرس آقای علی اکبر نادعلی زاده به عنوان مالک اولیه پلاک مذکور 
نامشــخص است لذا در اجرای ماده 149 قانون ثبت مراتب در یک نوبت جهت 
اطلاع مالک آگهی می شود و در صورت عدم مراجعه شخص مذکور این اداره 

برابر مقررات عمل خواهد نمود. 
تاریخ انتشار :1402/09/11

۳70۳/م الف- شاپور زارع شیبانی
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه چهار شیراز 

تســنیم- محمد کشــتی آرای، فعال بازار طلا در 
خصــوص تحولات بازار طلا در هفته گذشــته اظهار 
داشــت: هفته گذشــته قیمت جهانی طــلا به دلیل 
تحولات سیاسی دوباره سیر صعودی داشت و هر انس 
جهانی طلا با ۳8 دلار رشد به ۲ هزار و 4۰ دلار رسید 
و قیمت فلزاتــی همچون نقره، پالادیوم و پلاتین هم 
افزایش یافت. فعال بازار طلا بیان کرد: در حالیکه نرخ 

ارز در بازار ثابت بود و نوسانی نداشت اما رشد طلای 
جهانی باعث شد که قیمت سکه و طلا در طول هفته 
سیر صعودی داشته باشد. وی اظهار داشت: در هفته 
نخســت آذرماه به طور میانگین هر سکه طرح قدیم 
1۵۰ هزار تومان، سکه طرح جدید 4۵۰ هزار تومان، 
نیم سکه و ربع سکه ۲۰۰ هزار تومان افزایش قیمت 

داشت و سکه های یک گرمی تغییری نداشت.

کشــتی آرای گفت: افزایــش ۳8 دلاری بهای انس 
جهانی موجب شد هر مثقال طلای آب شده نیز 18۰ 
هزار تومان افزایش هفتگی قیمت داشــته باشد و هر 
گــرم طلای 18 عیار هم 41 هزار تومان افزایش یابد.
وی افزود: حباب سکه با وجود افزایش قیمت تغییری 
نداشــت و پنج میلیون تومان بود و در نتیجه عرضه و 

تقاضا متعادل بود.

افزایش ۴۵۰ هزار تومانی قیمت سکه در هفته نخست آذر

خودرو
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بررســی آمار رسمی منتشر شــده از میزان فروش ســینماهای سراسر کشور 
در ســامانه ســمفا نشــان می دهد در نهمین روز از آذر مــاه 1402 مجموعاً 
147193 نفــر از هموطنــان بــرای دیدن فیلم مــورد علاقه خــود از میان 
فیلم هــای درحال اکــران در 2920 ســانس اکــران بلیت تهیه کــرده و به 
ســینماها رفته باشند تا گیشــه ها درآمدی معادل 73 میلیارد و 711 میلیون 
 و 856 هــزار و 440 ریــال را در دوهمین پنجشــنبه آذرمــاه 1402 تجربه 

کرده باشند.
این میزان فروش ســینماها درحالی تجربه شده است که اگر نیم نگاهی به تنها 
انیمیشن درحال اکران داشته باشیم می بینیم بچه زرنگ که کمی بیشتر از 2 ما 
است که کارش را آغاز کرده در فاصله 64 روزه ای که از اکرانش گذشته توانسته 
رکورد فروش فیلشــاه را شکســته و اکنون در صدر پرمخاطب ترین انیمیشــن 

سینماهای کشورمان قرار گیرد.
نکتــه جالب توجه اینجاســت که این رکورد پیش از این در اختیار انیمیشــن 
ســینمایی »فیلشــاه« اثر قبلی گروه هنر پویا کمپانی سازنده »بچه زرنگ« بود 
کــه در حدود یک میلیون و 250 هزار مخاطب داشــته و تــا پایان اکران های 
روز گذشــته دیگر ساخته این کمپانی به نام »بچه زرنگ«  بیش از یک میلیون 
 و 300 هــزار مخاطب داشــته و با فروش بیش از 43 میلیــارد تومانی، عنوان
پرفروش ترین فیلم انیمیشــن و فیلم کودک تاریخ سینمای ایران را از آن خود 

کرده است.
از ســوی دیگر در همین روز هتل با جلب نظــر 76515 مخاطب و فروش 38 
میلیارد و 793 میلیون و 571 هزار و 440 ریالی رتبه نخســت پرمخاطب ترین 
فیلــم نهمین روز آذرماه 1402 را به خود اختصاص داد و درپی آن فســیل با 
فروش 18360 بلیــت و درآمدی معادل 9 میلیارد و 112 میلیون و 730 هزار 
ریــال جایگاه دوم را در اختیار گرفت تا جوجه تیغی هم با فروش 11318 بلیت 
و درآمــدی معادل 6 میلیــارد و 67 میلیون و 580 هزار ریال ســومین فیلم 

پرمخاطب در این روز باشد.
اما بچه زرنگ که در همین روز خبرســاز شــده بود نیز توانســت با جلب نظر 
13230 مخاطــب و مجموع درآمد 5 میلیارد و 452 میلیون و 425 هزار ریال 

در جایــگاه چهارم قرار گیــرد و پنجمین جایگاه نیز با فــروش 4947 بلیت و 
درآمــدی معادل 2 میلیارد و 772 میلیون و 300 هزار ریال به حدود هشــت 
صبح رســید و گیج گاه با 5466 مخاطب و درآمــد 2 میلیارد و 768 میلیون و 

545 هزار ریالی ششم شد.
در همین حال عامه پســند نیز توانســت روز گذشــته نظــر 4006 مخاطب را 
بــه خود جلب کند تا بــا درآمد 2 میلیارد و 269 میلیــون و 875 هزار ریالی 
جایگاه هفتم پرمخاطب ها را در دومین پنجشــنبه آذر به نام خود کرده باشد و 
نارگیل2 هــم با فروش 4361 بلیت و درآمد 2 میلیــارد و 46 میلیون و 480 
هزار ریال به جایگاه هشــتم بســنده کرد و شــهر هرت هم بــا فروش 3325 
 بلیــت و درآمد یک میلیارد و 640 میلیون و 550 هــزار ریالی نهمین جایگاه 

را به دست آورد.
تازه وارد ســلفی با رســتم نیز توانست 1168 بلیت بفروشــد تا با درآمد 845 
میلیــون و 950 هزار ریالی دهمین جایگاه را به نام خود کرده باشــد و جنگل 
پرتقــال هم با فروش 1168 بلیت در این مــدت درآمدی معادل 645 میلیون 
ریال داشــت تا رتبه یازدهــم را در اختیار گیرد و ســرهنگ ثریا هم با فروش 
1477 بلیت درآمدی 620 میلیون و 950 هزار ریالی داشت تا جایگاه دوازدهم 

را بنام خود کرده باشد.
ســیزدهمین رتبه هم بــا فروش 713 بلیــت و درآمــد 387 میلیون و 175 
هــزار ریال به چرا گریه نمی کنی رســید و اخت الرضا هم توانســت 382 بلیت 
بفروشــد تا با درآمد 142 میلیون و 675 هزار ریالی به جایگاه چهاردهم دست 
 یابــد و پس از ان هولیا محصول مشــترک ایران و ترکیــه با فروش 247 بلیت 
درآمــدی معادل 130 میلیون ریال داشــت تا جایگاه پانزدهــم را به نام خود 
کــرده باشــد و نهایتاً آهو با فروش تنها 33 بلیت درآمــدی معادل 16 میلیون 
 و 50 هــزار ریــال داشــت تا در جایــگاه شــانزدهم جــدول پرمخاطب های 

این روز قرار گیرد.

»بچه زرنگ« پرمخاطب ترین انیمیشن تاریخ سینمای ایران شد

ورزش

»اینیکاعتراضاست«رویآنتنشبکهافقمیرود

همزمان با نزدیک شــدن به روز دانشــجو، مجموعه مســتند 6 قسمتی »این 
یک اعتراض اســت« به تهیه کنندگی و کارگردانی مهدی محمودی از امروز تا 

پنجشنبه 16 آذرماه هرشب ساعت 22 از شبکه افق پخش می شود.
این اثر که محصول شــبکه مستند، مرکز مستند سوره و مرکز هنری رسانه ای 

نهضت است، پشت پرده فعالیت های جنبش های دانشجویی را روایت می کند.
»ایــن یک اعتراض اســت« بــا اهتمام ویژه بــه نقش و فعالیــت جنبش های 
دانشجویی، اتفاقات سیاســی و اجتماعی کشور پس از انقلاب را با نگاهی ویژه 
به دوره دولت ســیدمحمد خاتمی بررسی می کند. این اثر در مصاحبه با برخی 
از چهره های دانشــجویی فعال سعی داشته اســت با دیدی نظاره گر، قصه ها و 

اتفاقات را روایت کند. 

فصلجدید»رخمادر«رویآنتنشبکهیک

مستند »رخ مادر« در فصل جدید خود با نگاهی ملی و بومی نسبت به پراکندگی 
ســوژه ها، به سراغ قصه های شنیده نشــده و بکر از مادران شهید سراسر کشور 

رفته است که فعالیت های فردی و یا اجتماعی در جامعه دارند. 
این برنامه که در فصل گذشته نیز راوی قصه های مادران شهید بوده است، اینک 
با تغییرات فرمی و در قالب مستند داکیودرام، روایتی شاعرانه از داستان زندگی 

26 مادر شهید دفاع مقدس دارد.
حمید مشــایخی، مهدی انصاری، سیدمصطفی سیدحسینی و علی علائی چهار 
کارگردان »رخ مادر« هســتند و سرپرستی پژوهش و سوژه یابی آن را نیز زهرا 
حســینی بر عهده داشته است.فصل اول این اثر سال 1401 از شبکه یک سیما 

پخش شده است.
این برنامه از امروز تا چهارشنبه ساعت 17:30 روی آنتن می رود.

کتابسال»واتراستونز«معرفیشد

 »موجودات غیرممکن« نوشــته کاترین رندل به عنوان کتاب سال جایزه ادبی 
»واتراستونز« سال 2023 معرفی شد.

این رمان ادبیات کودک، داســتان مجمع الجزایــری را روایت می کند که در آن 
موجودات جادویی زندگی می کنند.

علاوه بر »موجودات غیرممکن«، کتاب »برای یادبود« نوشــته آلیس وین عنوان 
»رمان ســال واتراســتونز« را به خود اختصاص داد. »ویــن« در ماه اوت جایزه  

بهترین نویسنده رمان اولی واتراستونز را دریافت کرده بود.
راندل برای کسب عنوان برنده کتاب ســال واتراستونز، با نویسندگانی همچون 
زادی اســمیت برای نگارش رمان تاریخی »نیرنــگ« و »آن پچت« برای کتاب 
»تــام لیک« رقابت کرد. راندل تاکنون کتاب هــای متعددی را برای کودکان به 
نگارش درآورده اســت که از جمله آن ها به »پشت بام ها« می توان اشاره کرد که 
در ســال 2014 برنده جایزه بهترین کتاب کودک واتراستونز شد. این نویسنده 
همچنین کتاب های غیرداستانی را برای مخاطب بزرگسال منتشر کرده است که 
از جمله آن ها »ابر بی کران: دگرگونی های جان دان« را می توان نام برد که سال 
گذشــته برنده جایزه ادبی »بیلی جیفورد« شد. کتاب »موش کور طلایی و سایر 
گنجینه های زنده« نوشته »راندل« نیز سال گذشته در فهرست نامزدهای نهایی 

رقابت »کتاب سال واتراستونز« قرار گرفته بود.
»راندل« درحال نگارش دومین کتاب از مجموعه »موجودات غیرممکن« است. 

این مجموعه در قالب دست کم سه جلد منتشر خواهد شد.

روایتمدیرتیمفجرسپاسیازچاقوکشیدرمسابقهفوتبال:
ممکنبود2نفرکشتهشوند

به گــزارش فــارس، مدیر 
تیم بزرگسالان فجر شهید 
روز  اتفاقات  گفت:  سپاسی 
گذشته بازی تیم های امید 
فجر  و  ســیرجان  گل گهر 
شهید سپاســی لکه ننگی 
در فوتبال بود. چاقوکشــی 
فوتبــال هیچ  میــدان  در 

توجیهی ندارد.
حســین عمادی در مورد چاقوکشی یکی از تماشاگران در مسابقه لیگ دست  
اول امیدهای کشور بین دو تیم گل گهر سیرجان و فجر شهید سپاسی اظهار 
داشت: تیم فجر سپاسی در این بازی سه بر صفر عقب بود که بین دو بازیکن 
درگیری پیش آمد و ســپس نیمکت های دو تیم هم وارد میدان شــدند و با 
هــم درگیری پیدا کردند. قطعاً این درگیری ها مورد تأیید نیســت اما گاهی 
در فوتبــال پیش می آید ولی اتفاق زشــت و لکه ننگ آنجــا بود که یکی از 
تماشــاگران منتسب به گل گهر ســیرجان با چاقو وارد زمین شد و شروع به 

چاقوکشی کرد.
وی افــزود: ما که بازی را باخته بودیم و از نظر نتیجه مشــکلی نبود اما برای 
باشگاه بزرگ گل گهر سیرجان که تیم بزرگسالانش در لیگ برتر حضور دارد 
این رفتارها اصلًا زیبنده نیســت اینکه یک تماشــاگر منتسب به این باشگاه 
با چاقو وارد زمین فوتبال شــود احتمال داشــت دو نفر کشــته شوند چون 
در فیلم هایی که اســت این فرد چاقو را به ســمت صورت و بدن افراد پرتاب 
می کند. مدیر تیم بزرگســالان فجر شهید سپاســی افزود: بازیکنان از دست 
این فرد چاقوکش فرار کردند اما دو نفر از عوامل باشگاه برای اینکه بازیکنان 
آسیب نبینند مقابل این فرد قرار گرفتند که یکی از آنها با آمبولانس دیشب 
به شــهر شیراز اعزام شــد و مورد جراحی قرار گرفت. یکی دیگر از عوامل ما 
هم دســتش بیش از 26 بخیه خورده است. نتیجه هیچ مسابقه ای در فوتبال 
ارزش آن را ندارد که خونی از دماغ کســی بیاید چه برسد به اینکه در زمین 
شاهد چاقوکشی باشیم ورزشگاه قرار است محیطی فرهنگی و ورزشی باشد.

عمادی تصریح کرد:  مسئولان باشگاه گل گهر می گویند یکی از مربیان خود را 
به خاطر اتفاقات دیروز اخراج کرده اند و فرد چاقوکش هم دستگیر شده است، 
اما چنین رفتارهایی را هیچکس نمی تواند تأیید و توجیه کند. ما سه بر صفر 
از حریف عقب بودیم و بازی را هم که باخته بودیم چرا باید این اتفاقات زشت 
و زننده رخ بدهد اتفاقاتی که حتی در مســابقات محلات هم رخ نمی دهد چه 

برسد به لیگ کشوری.
وی گفت: فردا که اولین روز کاری اســت باشگاه قطعاً این مسئله را پیگیری 
خواهد کرد البته انتظار داریم فدراســیون فوتبــال و ارکان قضایی آن با این 

اتفاق زشت برخورد قاطع و قانونی انجام بدهند.

تازهترینردهبندیفیفااعلامشد

به گزارش باشــگاه خبر نگاران،در رده بندی فدراســیون جهانــی فوتبال از 
تیم های ملی در ماه نوامبر ســال 2023، تیــم ملی ایران بدون تغییر جایگاه 

روی پله بیست ویکم ایستاده است.
فدراســیون جهانی فوتبال )فیفــا( رده بندی تیم های ملــی در ماه نوامبر را 
منتشــر کرد که در این رده بندی تیم ملی ایران بدون تغییر جایگاه نسبت به 
رده بندی قبلی، با 1565.08 امتیاز همچنان در پله بیســت و یکم جهان قرار 
دارد. شاگردان قلعه نویی همچنین در رده بندی تیم های آسیایی پس از ژاپن 

در جایگاه دوم ایستاده اند.
در این رده بندی آرژانتین همچنان صدرنشین است.

رده بنــدی بعدی که آخرین رده بندی فیفا در ســال 2023 اســت، روز 21 
دسامبر اعلام خواهد شد.

به گزارش ایسنا، جمیل لطف ا... نسبی، سرمربی تیم ملی تنیس  روی  میز گفت: 
با تغییر توزیع ســهمیه تیمی المپیک در مسابقات قهرمانی جهان، شانس ایران 

برای گرفتن سهمیه سخت شده است.
نسبی درباره شانس پینگ پنگ ایران برای کسب سهمیه تیمی المپیک پاریس 
در مســابقات قهرمانی جهان کره جنوبی بیان کرد: سیســتم گرفتن سهمیه در 
مســابقات تیمی قهرمانی جهان با دوره قبل متفاوت است و قبلًا رنکینگ تیمی 
جهان تأثیرگذار نبود اما در این دوره این رنکینگ مؤثر اســت. هشــت تیم اول 
مســابقات، سهمیه المپیک می گیرند. اگر در بین هشــت تیم، تیم هایی باشند 
که از طریق قهرمانی قاره ها ســهمیه المپیک گرفته اند، کنار گذاشته می شوند 
و تیم هایی جایگزین آنها می شــوند که در رنکینگ جهانی تیمی جهان جایگاه 
بالاتری دارند. یعنی در مســابقات تیمی قهرمانی جهان در بین رده های نهم تا 
شــانزدهم هر مقامی که به دســت آوریم، تأثیری ندارد و فقط رنکینگ جهانی 
مؤثر اســت. او ادامه داد: این اتفاق خیلی به ضرر ما شــد و اگر سهمیه المپیک 
به همان شــیوه قبل برگزار می شد ما از شــانس بالاتری برخوردار بودیم و الان 

شرایط سخت شده است.
تیمایرانناامیدباشد؟

سرمربی تیم ملی در پاسخ به این پرسش که با این شرایط، تیم ایران با ناامیدی 
در مســابقات تیمی قهرمانی جهان شرکت می کند؟ تصریح کرد: چنین چیزی 
نیســت و اینطور نیســت که ما اصلًا شانسی نداشته باشــیم. وقتی تیم ما در 
بازی هــای آســیایی می تواند تیم خوبــی مانند ژاپن را شکســت دهد، توانایی 

شکســت دادن تیم های اروپایی را هم دارد. البته در مورد چین شــرایط سخت 
است و همه کشورها در مقابل آن تسلیم هستند.

او در مورد شــانس ایران برای حضور در المپیک پاریس گفت: مسابقات تیمی 
قهرمانی جهان تنها رقابتی اســت که می توان در آن سهمیه تیمی گرفت و اگر 
آنجا موفق به گرفتن ســهمیه نشویم باید به دنبال سهمیه انفرادی باشیم. یکی 
از مســابقات، انتخابی المپیک آســیای میانه است و هر کشــور دو نفر نماینده 

می تواند داشته باشد.
شانسبالاینوشادعالمیانبرایگرفتنسهمیهالمپیک

سرمربی تیم ملی در پاسخ به این پرسش که نوشاد عالمیان تا چه اندازه شانس 
گرفتن ســهمیه از طریق رنکینگ جهانی را دارد؟ تأکید کرد: نوشــاد از شانس 
بالایی برخوردار اســت و باید بتواند همین رنکینگ 50 خود را حفظ کند. البته 
باید در مســابقات مناطق هم شــرکت کند. یعنی اینطور نیســت که او را کنار 
بگذاریم و بگوییم که از طریق رنکینگ ســهمیه می گیــرد و دو نفر دیگر را به 

مسابقات آسیای میانه بفرستیم. در واقع نوشاد هم باید شرکت کند.
او در مورد اینکه چه برنامه ای برای انتخاب نفرات اعزامی به آســیای میانه دارد 
چون در این صورت نیما عالمیان و امیرحسین هدایی هم قطعاً تمایل به حضور 
در مســابقات انتخابی المپیک آسیای میانه دارند تا سهمیه بگیرند، گفت: هنوز 
فکــری به حال آن نکرده ایم و باید فدراســیون تصمیم گیری کند و ببینیم چه 

تصمیمی بگیریم تا منافع ملی تأمین شود.
باراصلیتیمرویدوشسهبازیکن

لطف ا... نســبی در مورد اینکه در مسابقات تیمی قهرمانی جهان با پنج بازیکن 
شــرکت می کنند اما بار اصلی کار روی دوش نیما و نوشادعالمیان و امیرحسین 
هدایی)سه بازیکنی که در هانگژو تاریخ ســازی کردند( است، بیان کرد: محمد 
موســوی و متین حیدری هم این شــانس را دارند در بخش تیمی بازی کنند. 
می توان در برخی بازی ها به نفرات اصلی استراحت داد و از این بازیکنان استفاده 
کرد تا کســب تجربه کنند و با فضای مسابقات جهانی آشنا شوند و به بالا رفتن 

اعتماد به نفس آنها کمک شود.
حضوربازیکناندرفرانسهبهسودتیمملیاست؟

سرمربی تیم ملی در مورد اینکه نیما و نوشاد عالمیان و امیرحسین هدایی را به 
دلیل حضور در مسابقات باشگاهی در اختیار ندارد، تأکید کرد: اینکه با بازیکنان 
مختلفی مســابقه می دهند و تمرین می کنند اتفاق خوبی است اما اینکه شرایط 
تمرینی آنها در باشگاهشــان در فرانسه چگونه است، نکته قابل توجهی است. به 
هر حال ممکن است از لحاظ فنی تمرکز روی حل نقاط ضعف و پررنگ تر کردن 
نقاط قوت کمتر وجود داشته باشد اما این منفعت را هم دارد که دائم در کوران 

مسابقه هستند و با بازیکنان درجه یک دنیا رقابت می کنند.

تصمیمیکهبهضررتاریخسازان
پینگپنگایرانشد

 )AFC( به گزارش تسنیم،  کنفدراسیون فوتبال آسیا
کــه چندی پیــش به طور رســمی اعلام کــرده بود 
مسابقات باشگاهی خود را از سال 2024 با حضور 76 
تیم در ســه سطح مختلف یعنی سطح اول به نام لیگ 
قهرمانان نخبگان آسیا، سطح دوم به نام لیگ قهرمانان 
آســیای دو و سطح سوم به نام چلنج لیگ آسیا برگزار 
خواهد کرد، حالا اعلام کرد که بازی های مرحله نهایی 
لیگ قهرمانان نخبگان آسیا به میزبانی کشور عربستان 

برگزار خواهد شد.
کنفدراســیون فوتبال آســیا روز گذشــته، فدراسیون 
فوتبال عربستان ســعودی  را به عنوان میزبان مرحله 
نهایی مســابقات لیــگ قهرمانان نخبگان آســیا برای 
فصول 25-2024 و 26-2025 تأیید کرد. 24 باشگاه 
برتر قاره آســیا در این تورنمنت به دو لیگ 12 تیمی 
در مناطق غرب و شــرق تقسیم می شوند که در قالب 
بازی های لیگ و به صورت بازی های خانگی و خارج از 
خانه برای راهیابی به مرحله یک هشتم نهایی با یکدیگر 
رقابــت خواهند کرد، جایی که در نهایت 8 تیم از آنجا 
به مرحله نهایــی راه خواهند یافــت. طبق اصلاحات 
صورت گرفته، مرحله نهایی مســابقات لیگ قهرمانان 
نخبگان آسیا شــامل مرحله یک چهارم نهایی، مرحله 
نیمه نهایــی و فینال به صورت تک بــازی به میزبانی 
کشور عربستان ســعودی برگزار خواهد شد. نبردهای 

سرنوشت ساز مرحله نهایی لیگ قهرمانان نخبگان آسیا 
در فصــل 25-2024 قرار اســت از تاریخ 25 آوریل تا 
4 مِــی 2025  )5 تا 14 اردیبهشــت 1404( برگزار 
شود و قهرمان برنده بزرگترین جایزه ای که تاکنون به 
قهرمان آســیا تعلق گرفته می شود، یعنی پاداشی 12 

میلیون دلاری.
پاداش مالی قهرمان لیگ قهرمانان نخبگان آســیا سه 
برابر پــاداش 4 میلیون دلاری اســت که قهرمان لیگ 
قهرمانان آســیا در این فصل دریافــت خواهد کرد. به 
همین ترتیب، فینالیستی که در لیگ قهرمانان نخبگان 
آسیا بازنده می شود، پاداشــش افزایش سه برابری پیدا 
می کند و صاحب 6 میلیون دلار می شــود، این در حالی 
است که نایب قهرمان در لیک قهرمانان آسیا 2 میلیون 
دلار پــاداش می گیرد. در تاریخ 12 ســپتامبر 2023، 

کنفدراسیون فوتبال آســیا از همه فدراسیون های عضو 
خــود دعوت کرده بود تا علاقه منــدی خود به میزبانی 
مرحله نهایی لیگ قهرمانان نخبگان آســیا برای حداقل 
دو فصل که شروع آن از فصل 25-2024 خواهد بود را 
ارائه دهند. متعاقباً دو عضو ارشــد AFC یعنی اتحادیه 
فوتبال عراق و فدارســیون فوتبال عربستان درخواست 
خود برای میزبانی از این مسابقات را پیش از ضرب الاجل 

تعیین شده یعنی تاریخ 15 اکتبر 2023 ارائه دادند.
پس از ارزیابی زیرســاخت ها و نیازمندی های اقامتی و 
همچنین ســایر جنبه های عملیاتی کلیدی مورد نیاز 
برای برگزاری یک تورنمنت متناسب با اعتبار و جایگاه 
رقابت های باشگاهی برتر قاره که به تازگی اصلاح شده 
است، فدراســیون فوتبال عربســتان به عنوان میزبان 
نهایی انتخاب شــد. با توجه به درخواست میزبانی ارائه 
شــده، به فدراسیون فوتبال عربستان همچنین به طور 
موقت حق میزبانی برای سه فصل آینده یعنی از فصل 
27-2026 تا 29-2028 مشروط به بررسی AFC از 
عملکرد فدراســیون فوتبال عربستان در دو فصل اولیه 
 ،AFC و با توجه به الزامات عمومی میزبانی مسابقات
ضمن در نظر گرفتن نیازهای پیشرونده برای هر فصل و 
 همچنین هرگونه ابراز درخواست میزبانی دریافت شده از

 سوی ســایر فدراسیون های عضو کنفدراسیون فوتبال 
آسیا، نیز اعطا شد.

مدیرشرکتتوسعهونگهداریاماکنورزشیاعلامکرد؛

٢٥٠ میلیارد تومان بدهی سرخابی ها 
و فدراسیون ها به شرکت توسعه

دو  مهر،   گــزارش  به 
و  پرسپولیس  باشگاه 
استقلال و فدراسیون 
فوتبال حــدود 250 
به  تومــان  میلیــارد 
و  توســعه  شــرکت 
اماکــن  نگهــداری 

ورزشی بدهی دارند.
عســگریان  مهیــار 
توسعه  شرکت  مدیر 
و نگهداری اماکن ورزشــی در مورد میزان بدهی های پرســپولیس و 
استقلال و فدراسیون ها ورزشــی به شرکت توسعه و نگهداری اماکن 
ورزشی، گفت: این 2 باشگاه و فدراسیون ها مبلغی حدود 250 میلیارد 
تومان از باب نگهداری اماکن بدهی دارند. این مبلغ هم ســنواتی بوده 
و از سال 92 شروع می شود. اگر بخواهید به روز در نظر بگیرید، مبلغ 

بسیار بزرگی به حساب می آید.
 وی در خصــوص هزینه اجاره هر بازی، گفــت: ملاک ما برای هزینه
نگه داری یا اجاره، کارشناســی مرکز کانون قوه قضائیه است. برای هر 

بازی فوتبال هزینه اجاره 520 میلیون تومان است.

عربستان میزبان مرحله نهایی لیگ قهرمانان نخبگان آسیا شد

»میـراثسمـی«فیلم سال حلقه منتقدان نیویورک انتخاب شد
روایتی از مرگبارترین فاجعه صنعتی در هند

حلقه منتقــدان نیویورک »قاتلان ماه 
کامل« را به عنوان فیلم سال انتخاب 

کرد.
قدیمی ترین حلقه منتقدان در آمریکا 
بهترین هــای خــود در بخش هــای 
مختلــف را انتخاب کــرد و  »قاتلان 
مــاه کامل« بــه کارگردانــی مارتین 
هایائــو  انیمیشــن  و  اسکورســیزی 
ماهی خوار«،  و  »پســرک  میازاکــی، 

موفق به کسب جایزه شدند.
به  نیویورک  منتقــدان  حلقه 

عنوان اولین گروه منتقدان فصل جوایز اسکار را با انتخاب برگزیدگان خود در بخش های مختلف 
آغاز کرد. در 89امین ســالگرد تأسیس، این انجمن که متشــکل از بیش از 50 روزنامه نگار از 

نشریات مختلف است، جایزه بهترین فیلم را به »قاتلان ماه کامل« اهدا کرد.
برنده بهترین فیلم از حلقه منتقدان نیویورک به طور معمول شــانس زیادی در مراســم اسکار 

دارد. از ســال 2009 تاکنون، تنها دو فیلم »کارول« به کارگردانی، تاد هینز در ســال 2015 و 
فیلم »نخســتین گاو« به کارگردانی، کلی رایکارد در ســال 2020 از نامزدی در بخش بهترین فیلم اســکار 
جامانده اند. از ســال 1935 تاکنــون حلقه منتقدان نیویورک و آکادمی اســکار در 43 درصد موارد مطابقت 
داشته اند.  هم چنین کالین فارل )بنشی های اینیشرین(، کیت بلانشت )تار( و کی هوی کوآن )همه چیز همه جا 
به یکباره(.سه بازیگر از چهار بازیگر منتخب حلقه منتقدان نیویورکی در سال گذشته، نامزد بهترین بازیگر نقش 

اصلی و مکمل در اسکار بوده اند.

مســتند »میراث سمی« به کارگردانی علیرضا حسنی به عنوان 
تازه ترین محصول مرکز مســتند ســوره آماده نمایش شد و به 

زودی از رسانه ملی روی آنتن می رود.
همزمان از پوســتر این اثر که روایتی از میراث سمی بزرگترین 
شرکت شیمیایی جهان اســت، با طرحی از سینا رعیت دوست 

رونمایی شد. 
این مســتند 60 دقیقه ای ماجرای ظهور بزرگترین 
شــرکت تولیدکننده آفت کــش را که منجر به 
مرگبارتریــن فاجعه صنعتی تاریخ و کشــته 
شــدن بیش از 25 هزار نفر از مردم 
شــهر بوپال در کشــور هند 
شده است، روایت می کند. 
روایتی  سمی«،  »میراث 
بازمانــدگان  تــلاش  از 
برای رسیدن به حقیقت، 
پاکســازی  و  غرامــت 

مناطق آلوده شده در پیچ و خم عدالت است. 



شهردار شیراز در بازدید از بزرگراه سردار شهید استوار 
خبر داد:

 بهره برداری بزرگراه سردار شهید استواردر دهه فجر

به گزارش ســبحان، در بازدید مدیریت شــهری از پروژه بزرگراه سردار شهید 
استوار و پل مولوی، جمعی از کارگران و دست اندرکاران این پروژه بزرگ مقیاس 
شــهری تجلیل شدند. محمدحسن اسدی، شــهردار کلان شهر شیراز در این 
بازدید گفت: دغدغه اصلی مدیریت شهری شــیراز برطرف سازی دغدغه های 
شــهروندان در حوزه های مختلف است. محمدحسن اسدی اظهار کرد: بزرگراه 
سردار شهید استوار در منطقه ای کم برخوردار در جنوب شرقی شیراز واقع شده 

و نقش ارزنده ای در کاهش ترافیک و ایمن سازی منطقه دارد.
وی با قدردانی از تلاش های معاونت فنی و عمرانی شهرداری شیراز در پیشبرد 
این پروژه بیان کرد: ســازمان عمران و بازآفرینی فضاهای شــهری شهرداری 
شیراز با روحیه جهادی و انقلابی تمامی توان خود را نسبت به اجرای این پروژه 
همت گماشــته است. این مقام ارشد مدیریت شــهری شیراز حمایت شورای 
اســلامی شهر را در پیشــبرد پروژه های عمرانی مؤثر و راهگشا قلمداد کرد و 
افزود: پروژه بزرگراه سردار شهید استوار به طول ۵/۵ کیلومتر و عرض ۸۰ متر 

در دهه فجر انقلاب اسلامی به بهره برداری می رسد.
بنا به اظهار شــهردار کلان شهر شیراز، این پروژه علاوه بر کارکردهای ترافیکی 
نقش ارزنده ای در ایمن ســازی مســیر داشته و به واســطه اجرای آن وسایل 

حمل ونقل سنگین نیازی به عبورومرور از محورهای اصلی شهر ندارند.
معجزه عمرانی در اجرای پروژه بزرگراه سردار شهید استوار

 رئیس کمیته شــفافیت، صیانت از حقوق شهروندان و مبارزه با فساد شورای 
اسلامی شهر شــیراز نیز در این بازدید از تلاش جهادی شهرداری در پیشبرد 

پروژه های عمرانی قدردانی کرد.
مهدی طاهری از اجرای این پروژه به عنوان یک معجزه عمرانی یاد کرد و افزود: 
پروژه بزرگراه سردار شهید استوار در مدت بسیار کوتاه تری از برآوردهای اولیه 
به بهره برداری می رســد که نشان از کار و تلاش شــبانه روزی سازمان عمران 
شــهرداری شــیراز دارد. وی افزود: حجم عملیات خاکی و کارهای ابنیه فنی 
فراوانی در پروژه بزرگراه ســردار شهید شهید استوار وجود دارد و این درحالی 
اســت که اجرای پل مولوی نیز قبلًا انجام نشده بود و اکنون در مراحل پایانی 
است. طاهری بیان کرد: بخش تملک پروژه بزرگراه سردار شهید استوار را نباید 
نادیده گرفت که با هماهنگی منسجم دستگاه های متولی در شهرداری شیراز 
اجرایی شد.رئیس کمیته شفافیت، صیانت از حقوق شهروندان و مبارزه با فساد 
شورای اسلامی شهر شیراز نیز با تأکید بر این موضوع که در این پروژه جهادی 
کیفیت کار فدای سرعت نشده است، بیان کرد: اثر ترافیکی این پروژه در منطقه 

شرقی شیراز بسیار ارزشمند است. 
کاهش بار ترافیکی ورودی شیراز از سمت شرق و بولوار مدرس

 علی حســین عباســی، رئیس ســازمان عمران و بازآفرینی فضاهای شهری 
شهرداری شیراز نیز از پیشرفت پروژه بزرگراه سردار شهید استوار و پل مولوی 
خبر داد. عباســی با اشــاره به مراحل عمرانی پل مولوی اظهار کرد: عملیات 
بتن ریزی عرشــه با حجم ۳۰۰ متر مکعب پایــان پذیرفته و در مرحله بعد به 

احداث پیاده رو، پیش دال ها و نصب گارد ریل خواهیم رسید.
وی گفت: نوع ســازه پل مولوی به صورت تیر پیش ســاخته اســت که از ۵ 
دهانه تشــکیل شده است.عباســی در بخش دیگری از سخنان خود پیرامون 
پیشــرفت پروژه بزرگراه سردار شهید اســتوار بیان کرد: این پروژه در قرینگی 
بزرگراه حسینی الهاشمی در حال ســاخت است و با بهره برداری از این پروژه 
بزرگ مقیاس عمرانی شــاهد بهبود شــاخصه های محیط زیستی، رشد سرانه 
ایمنی، بهبود وضعیت حمل ونقل و مواردی از این دســت خواهیم بود. رئیس 
سازمان عمران و بازآفرینی فضاهای شهری شهرداری شیراز هدف از اجرای این 
پروژه را کاهش بار ترافیکی ورودی شــیراز از سمت شرق و بولوار مدرس اعلام 
کرد. وی یکی از مراحل زمان بر پروژه سردار شهید استوار را مربوط به تملک و 
آزادسازی مسیر دانست و گفت: فاز چهارم این مسیر به طول ۱۷۰۰ متر از بلوار 
نصر شرقی تا چهاراه تخت جمشید است که روند تملک آن به پایان رسیده و 
در مرحله آسفالت قرار دارد. عباسی از اجرای این پروژه بر اساس استاندارد های 
رایج خبر داد و افزود: یکی از نیاز های اساســی این پروژه ســاماندهی آب های 
ســطحی به طول ۵ کیلومتر است که به صورت اصولی و منطبق بر نقشه های 

ابلاغی اجرا می شود.

در دیدار با معاونین سازمان اوقاف کشور:
موقوفات باید در خدمت مردم قرار گیرد

 به گزارش ســبحان، محمد هادی ایمانیه، اســتاندار فارس با تأکید بر اینکه 
موقوفات باید در خدمت مردم قرار گیرد، افزود: موقوفات متعلق به مردم است 
و در راســتای نیات واقفین باید هزینه شود. محمد هادی ایمانیه روز گذشته 
در دیدار با معاونین ســازمان اوقاف کشور در شیراز زمینه های همکاری های 
دوجانبه را به منظور استفاده از املاک در اختیار اوقاف برای تأمین و احداث 

مسکن مردم بررسی کرد.
اســتاندار فارس در این دیدار، به موقوفه  عمران مســاجد اشاره کرد و گفت: 
همــواره با درخواســت های متعدد و بســیاری از جانب اصحاب مســاجد، 
حســینیه ها و زائرســراها به منظور حمایت های مالی روبه رو هستیم؛ با احیا 
موقوفه عمران مســاجد بخش عمده ای از مشکلات مســاجد، حسینیه ها و 
زائرســراها مرتفع می شود و نیازهای اساســی آنان نیز تأمین خواهد شد لذا 
توقع داریم ســازمان اوقاف کشور اختیار این موقوفه را به هیئت امناء استانی 

واگذار کند تا تصمیم گیری های لازم منحصر به اخذ مجوز از مرکز نباشد.
دکتر ایمانیه در بخش دیگر ســخنان خود گفــت: موقوفات باید در خدمت 
مردم قرار گیــرد؛ در صورتی که ۱۴۰ هکتار از اراضــی در اختیار اوقاف در 
شرق شــهر جدید صدرا در اختیار قرار گیرد گام مؤثری برای خانه دار شدن 
واجدین شــرایط خواهد بود.  وی ادامه داد: با تحقق این موضوع طبق قانون 
موجــود ۳۰ درصد از این زمین در اختیار مالک قرار می گیرد و ۷۰ درصد از 
آن توســط دولت به صورت رایگان در بحث احداث منازل مسکونی در قالب 

طرح نهضت ملی جهش مسکن استفاده می شود. 

مدیرکل دفتر نوسازی و تحول اداری خبر داد:
پایش ارزیابی ۶ ماهه نخست سال جاری حوزه های 

مختلف شهرداری شیراز با ۷۳۰ قلم داده
 به گزارش ســبحان، محمدرضــا بهبودی، مدیرکل دفتر نوســازی و تحول 
اداری، از اجرای عملیاتی ارزشــیابی حوزه ها از طریق سامانه ارزیابی عملکرد 

در ۶ ماهه نخست سال ۱۴۰۲ در شهرداری شیراز خبر داد.
محمدرضا بهبودی با اشاره به راه اندازی سامانه ارزیابی سازمانی افزود: جهت 
پایش ارزیابی عملکرد ۶ ماهه نخســت، ۷۳۰ قلم داده تعریف شــده است که 
اســتفاده از این ســامانه به مدیران کمک می کند تا به صورت سیســتمی و 
مســتمر عملکرد حوزه های مختلف را بررســی کرده و بهبودهای لازم را در 

سطوح مختلف آن اعمال کنند.
وی با اشــاره به اینکه با اســتفاده از این سامانه، می توان هدف های سازمانی 
را بر اســاس استراتژی ها و اهداف کلان تعیین و روند رسیدن به این هدف ها 
را پیگیری کرد، گفت: شــهرداری با کمک این سامانه می تواند استراتژی های 
خود را در ســطح بخش ها و واحدهای ســازمانی تعریف و مدیریت کند که 
می توانــد مزایایی همچون ارتقــای بهره وری و کارایی، شــفافیت و عدالت 
محوری، توســعه مهارت هــای فردی و حرفه ای، مدیریــت یکپارچه، تعیین 
اهداف مشخص، برنامه ریزی بهتر، افزایش انگیزه و رضایت شغلی کارکنان را 
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نماینده ولی فقیه در فارس و امام جمعه شیراز تأکید کرد:

دانشجو معادلات را تغییر دهد
بــه گزارش ســبحان،  آیت ا... لطــف ا... دژکام، 
نماینــده ولی فقیــه در فارس و امــام جمعه 
شیراز در خطبه های نماز جمعه شیراز پیرامون 
سیاست های کلی خانواده، بیان کرد: خانواده در 
اســلام اهمیت ویژه ای دارد و جامعه در اسلام 

خانواده محور است.
وی افزود: رهبر عظیم الشــأن انقلاب اســلامی 
به حســب وظیفــه ولایتی که به عهــده دارند 
سیاســت های کلی خانواده را ابــلاغ فرموده اند 
برای اینکه ما مردم و مســئولین نسبت به این 

سیاست های دینی و الهی برنامه ریزی کنیم.
وی بیــان کرد: ما ســوای اینکــه از نظر دینی 
خودمان موظف به تشــکیل خانواده اســلامی 
هســتیم در این نبرد بین تمدنی هم بایســتی 
پیروز از میدان بیرون بیاییم از این جهت توجه 
به مســائل خانواده یک موضوع بســیار مهمی 
است که هیچ کدام از ما نباید از آن غفلت کنیم.
نماینده، ولی فقیه در اســتان فارس اظهارکرد: 
رهبر معظم تذکر فرموده اند همه باید به صورت 
ویژه دقت کنیــم نه دقت به معنای اینکه صرفاً 
فقط بشنویم بلکه دقت به این معنا که هر کدام 
از ما چه قسمتی از آن را می توانیم انجام دهیم، 
چون وظیفه الهی است و دنبال عملیاتی کردن 

آن باشیم.
وی در ادامه با اشــاره به اینکه مدیران، بزرگان 
و ریش ســفید های اجتماع باید بــرای ازدواج 
جوانان بزرگ تری کنند، گفت: روی این مسئله 
باید برنامه ریزی کنیم، ســمن ها و سازمان های 
مردم نهــاد در رابطه با مقوله ازدواج تشــکیل 
شــده و برخی کار می کنند، ولی کافی نیست. 
همچنین خیراندیشــان به میدان بیایند و ثواب 

این کار را ببرند.
آیــت ا... دژکام در ادامه به وظایف مســئولان و 
مدیران اشــاره و بیان کرد: وقتی سیاست های 
کلــی نظام می شــود یعنی رهبــر معظم برای 
مجموعه دولــت و حاکمیــت در بحث ازدواج 
وظیفه و مســئولیت تعیین کرده است، وظیفه 
همگانی اســت؛ به صورت کلی در سطح جامعه 
اســلامی از بین مکلفان کسی نیست که مورد 

خطاب این آیه نباشــد و همه موظف هستند و 
این همه موظف هستند را باید به شکلی ترویج 

کنیم و پای اقدام و عمل بیاییم.
وی با اشــاره بــه اینکه برای تشــکیل خانواده 
اســلامی، تشــویق های زیــادی در دیــن ما 
شــده اســت، افزود: گفته اند راه رفتن انســان 
 مجرد در زمین ســنگین اســت و سعی کنید 

ازدواج شود. 
آیــت ا... دژکام همچنیــن با بیــان اینکه وقتی 
جوانی می خواهد مشــغول کار شــود می بینید 
زمان بر است و امکانش نیست؛ چطوری مرحله 
بعدی که ازدواج اســت را توقــع کنیم؟! گفت: 
سن اشــتغال باید در همین حدود بیاید تا بعد 
بحــث ازدواج و فرزندآوری در این ســن بتوان 
توقع داشــت و کار های زیادی باید انجام دهیم؛ 
بنابراین برای تشکیل خانواده ما باید عوامل لازم 
را ایجاد کنیم و موانــع را برداریم و کار وظیفه 
همه هســت از دولت تا تک تک ما که هر کدام 
در قسمتی مسئول باشیم و کمک دهیم تا انجام 

شود.
وی خاطرنشــان کرد: در بحث تشکیل خانواده 
اگر ما عوامل مختلف آن را زمینه سازی کردیم 
و موانع آن را برداشتیم در ادامه می توانیم سراغ 
تحکیم خانواده برویــم که تصریحاً رهبر معظم 
انقلاب در سیاســت های کلــی فرموده اند اول 
باید خانواده تشکیل شود و در ادامه در تحکیم 
خانواده مجموعه کشور، ملت و دولت باید اقدام 
کنند و اینکه تحکیم خانواده چطور انجام شود 

تا جلوگیری از طلاق و... شود.
امام جمعه شــیراز در بخش دیگری از سخنان 
خود، با اشــاره به موضوع نمــاز به عنوان یکی 
از تکالیف دینی، گفت: تقــوا مهم ترین رکنش 
 این اســت که انســان نماز بخواند و برای نماز 
 برنامه ریــزی کنیم تا بیشــتر به نمــاز اهمیت 

داده شود.
آیــت ا... دژکام با بیان اینکــه جوان تر ها ممکن 
اســت خصوصاً برای نماز صبــح تنبلی کنند و 
زمینه هایــی باید فراهم شــود و در محیط های 
جمعی روی این مســئله باید کار شود که صبح 

حس نماز ایجاد شــود و این کار باعث می شود 
بقیــه امور زندگی ما برکــت پیدا کند،  تصریح 
کرد: اگر نماز اول وقت خوانده شــد حس، حال 
و نشــاط کار و زندگی برای ما زیاد می شــود و 
همه کســانی که اهل آن هســتند تجربه کرده 
اند کــه نماز اول وقت خصوصــا نماز صبح اگر 
خوانده شــود تا پایان شــب انسان حس خوب 
دارد و روی این مســئله کار کنید و بدانید که 
اولین چیزی که روز قیامت در نامه عمل ما نگاه 
می کنند نماز اســت و اگر نماز قبول شــد بقیه 
موارد را بررســی می کنند و اگر نماز قبول نشد 

بقیه اعمال را نگاه نمی کنند.
وی در ادامه ضمن تبریک روز نیروی دریایی به 
همه عزیزان و زحمت کشــان این عرصه، گفت: 
نقش شیراز در بحث دریایی به صورت تاریخی 
چقدر مهم بوده اســت، مرکز اصلی پشــتیبانی 
جنوب کشور یعنی از خرمشهر تا سواحل مکران 
و چابهار شــیراز بوده و در این زمینه خدماتی 

انجام داده است.
امام جمعه شیراز تأکید کرد: این سابقه تاریخی 
نباید فراموش شــود و امــروز نیروی دریایی ما 
یک نیروی دریایی بین المللی اســت و محدود 
به خلیج فارس و دریای عمان نیست بلکه تمام 
آب هــای آزاد جهان را طــی می کند و دور کره 
زمیــن می گردد و به پایگاه خود برمی گردد، لذا 

به خاطر این عظمت و قدرتی که داریم قدردان 
عزیزان هســتیم و از آن ها تجلیل می کنیم، اما 
توقع داریم شــیراز را فراموش نکنید که شیراز 
پایه اساسی حمایت و پشتیبانی نیروی دریایی 

بوده است.
آیت ا... دژکام اظهارکرد: حرکت نیروی دریایی 
ما پیش قراول حرکت اقتصاد دریا محور اســت 
کــه بنده عرض می کنم نقش شــیراز را دوباره 
بررســی کنیم و توضیح دهیم و همه مجموعه 
مدیران اســتانی و مدیران ملی پــای این کار 
بیایند که این مسئله را بازتعریف کنیم. تعریف 
دوباره که شــیراز در عرصــه اقتصاد دریا محور 
کجا قرار اســت بایســتد؟ در عرصه حمایت از 
نیروی دریایــی که تا جنوبگان در قطب جنوب 
پایگاه دارد شیراز کجا می خواهد بایستد؟ اگر در 
فرصت های امروز مدیران استانی به فکر نباشند 
بعد دیر خواهد شد. همان طور که رهبر معظم 
فرمودند تاریخ جهان دارد ورق ویژه ای می خورد 

و اگر مراقب نباشیم دیر می شود.
وی در ادامه بیــان کرد: بنده توقع ویژه دارم از 
مدیران که برای این موضوع باید جلسه گذاشته 
شــود و شاید هم گذاشته شده، ولی گزارش آن 
را من نگرفتــه ام و باید فکر و برنامه ریزی کنند 
برای اینکه مــا در نقطه ای که پس کرانه خلیج 
فارس و دریای عمان هست مرکز مهمی داریم 

که می تواند خدمت کنــد و در مقابل خدماتی 
بگیــرد و در اقتصاد دریا محــور توقع داریم که 
مســئولان عجله کنند و دیر نشــود و بتوانند 
اهدافی در زمینه نقش فــارس تعریف، اجرایی 

و عملیاتی کنند.
امام جمعه شــیراز همچنین با اشاره به شهادت 
آیت ا... مدرس و روز مجلس، گفت: امید اســت 
مجلس شورای اســلامی همواره افرادی، چون 
مدرس داشــته باشــد که به کمک آن ها مسیر 

مستقیم پیشرفت کشور طی شود.
 تلاش برای برگزاری انتخابات پرشور

نماینده، ولی فقیه در اســتان فارس با اشــاره 
به انتخابــات پیش روی مجلس، از مســئولان 
خواســت تا برای برپایی پرشور، درست و دقیق 

این انتخابات تلاش کنند.
آیت ا... دژکام گفت: مــردم باید به طور دائم بر 
فعالیت دولت و مجلس نظارت و امر به معروف 
و نهی از منکــر کنند، چون بدون نظارت مردم 

مجلس و دولت خوبی نخواهیم داشت.
وی با یــادآوری فردا بــه عنــوان روز جهانی 
معلولان، بیان کرد: همه انسان ها وقتی معلولی 
می بینند احساس انسانی شان برای کمک به وی 
تحریک می شــود و قرآن کریم نیز از آن تجلیل 

کرده است.
دژکام اضافه کرد: حال شمار زیادی از کودکان 
و زنان باردار در غزه کشــته می شــوند، اینکه 
بگوییم سرنوشت فلســطینی ها برای ما اهمیت 
ندارد، دور از انســانیت است و بی تفاوتی در این 

زمینه انسانیت را زیر سؤال می برد.
نماینده، ولــی فقیه در فارس با اشــاره به روز 
دانشــجو در ۱۶ آذر، اظهار کرد: ذهنیت مثبت 
مطالبه گری درباره دانشجویان شکل گرفته، اما 
مطالبه گری یک طرفه نیست و مطالباتی نیز از 
دانشــجویان وجود دارد که خواسته عمومی از 

آن ها فکرتلاش برای ساختن ایران قوی است.
وی افــزود: باید عقب ماندگی های ۳۰۰ ســال 
گذشــته جبران شــود و برای قدرتمندی ایران 
هیــچ قشــری بیــش از اهالی علــم و فناوری 

نمی تواند کار کند.

 استاندار فارس در دیدار با دستیار صنعتی وزیر کشور:

 ساخت دوربین های نظارتی و ساخت پهپادها دو ظرفیت بالفعل در شیراز است

به گزارش سبحان، محمد هادی ایمانیه، استاندار 
فارس در دیدار با دســتیار وزیر کشور در امور 
صنعتی، در خصوص پروژه های بزرگ صنعتی و 

اقتصادی استان بحث و تبادل نظر کرد. 
اســتاندار فارس در این دیدار با اشاره بر اینکه 
فارس و شــیراز امکانات و ظرفیت های مناسبی 
در اکثر زمینه ها دارد خواستار همکاری مشترک 
و دو طرفه شد و افزود: صنایع الکترونیک شیراز 
یکی از ظرفیت هایی اســت که در شیراز وجود 
دارد و می تواند به ســایر استان ها ارائه خدمت 

نماید. هم اکنون ســاخت دوربین های نظارتی 
و ســاخت پهپادها دو ظرفیت بالفعل در شیراز 
اســت که می تواند با دریافت ســفارش از سایر 

استان ها در شیراز تأمین شود.
بخش دیگر ســخنان دکتــر ایمانیه به موضوع 
تســهیلات بانکی اختصاص داشت. وی در این 
زمینــه تصریح کــرد: مدیریت اســتان درحال 
پیگیری اســت که ۱۰ هــزار میلیارد تومان که 
در سفر دوم ریاســت محترم جمهور به استان 
مصوب شــد، با ابلاغ بانک مرکزی به اســتان 

اختصاص یابد.
دکتر ایمانیــه ادامــه داد: بانک های خصوصی 
 مابــه التفاوت پرداخت وام تا پنجاه درصد را که 
حدوداً دوازه همت است و مصوبه بانک مرکزی 

است را سریعاً در استان پرداخت کنند. همچنین 
بانک هــای دولتی نیز مابه التفاوت تا ۸۰ درصد 

منابع را در قالب تسهیلات ارائه کنند. 
نماینده عالی دولت در فارس بر ضرورت نوسازی 
ناوگان تاکسی رانی استان تأکید کرد و گفت: با 
ایران خودرو و بانک شــهر توافــق کرده ایم که 
۱۵۰۰ تاکســی برقی را برای شهر شیراز تأمین 
کنیم لذا در این حــوزه نیز نیازمند همکاری و 

حمایت وزارت کشور هستیم.
 وی در ادامــه به مباحث مرتبط با ایجاد صنایع 
در اســتان اشاره کرد و افزود: می بایست مسائل 
مرتبــط با محیط زیســت صنایــع را مدیریت 
کنیــم به نحوی کــه بدون آســیب به محیط 
زیست بتوانیم توســعه صنعتی را داشته باشیم 

و در نشســت مشترکی با حضور رئیس سازمان 
محیط زیســت و وزیر محترم کشور این موانع 
را برطرف کنیم تا شــاهد ایجاد صنایع به ویژه 
 در حوزه فــولاد و همچنین ایجــاد زمینه های 

گردشگری باشیم.
 اســتاندار فارس ضمن اینکه خواستار همکاری 
دولت در ایجاد نیروگاه های انرژی خورشــیدی 
شــد، تصریح کرد:صنایع بزرگ اســتان با قطع 
برق طبیعتاً متضرر می شــوند لذا باید شرایطی 
فراهم شــود تا با مشــارکت بخش خصوصی و 
حمایت هــای دولتی، صنایع بــزرگ در احداث 
نیروگاه های خورشــیدی وارد شوند؛ تحقق این 
موضوع ضمــن اینکه باعث تأمیــن برق پایدار 
برای صنایع می شــود از حجم اســتفاده از برق 

شبکه خانگی می کاهد.  
وی با اشاره بر اینکه مدیریت استان برای تأمین 
زمین جهت ایجاد نیروگاه خورشیدی همراهی 
می کند اظهار داشــت: در صورتــی که بتوان از 
مکانیســم سهامی عام اســتفاده کرد و مردم را 
نیــز در این حوزه وارد نمــود، بخش اعظمی از 

مشکلات برق برطرف خواهد شد.
 دکتر ایمانیه به اقدامات انجام شــده در حوزه 
بازیافت پســماند نیز اشــاره کرد و گفت: برای 
انجام  اقدامات خوبــی  الکترونیــک  ضایعــات 
شــده و در مراحل بعــد در ســایر زمینه های 
 بازیافــت از جمله آلومینیوم، شیشــه و... اقدام 
خواهد شد لیکن نیازمند همراهی دستگاه های 

دولتی است.

به گزارش ســبحان، ســید علي 
سازمان  مدیرعامل  نصیري،  سید 
همیــاری شــهرداری های فارس 
گفت: معرفی جاذبه ها و هدفمند 
در  را  شدن صنعت گردشــگری 
بین المللی  نمایشگاه  سیزدهمین 
پارس دنبال خواهیم کرد. ســید 
علي ســید نصیري با بیان اینکه 
گردشــگر پذیر  اســتاني  فارس، 
اســت، گفت: از هر منظر بررسی کنیم، مشاهده خواهیم کرد که بیشترین امکانات 
گردشــگری در فارس وجود دارد. وی با بیان اینکه حتي کمترین آلودگي کشــور 
هم مربوط به این اســتان و کلانشــهر شیراز اســت، افزود: فارس و شیراز، یکی از 
پایه های تاریخی ایران اســت همانطور که از نظر مذهبی هم شیراز عنوان سومین 
حــرم اهل بیــت)ع( را داردوهمچنین بیشــترین بقاع متبرکه در فارس و شــیراز 
 وجود دارد و در زمینه شــعر و ادب هم شــیراز با وجود دو شــاعر بزرگ ســعدی 
و حافظ سرآمد است. مدیرعامل ســازمان همیاری شهرداری های فارس ادامه داد: 
شیراز با داشــتن هتل ها و اقامتگاه ها، بستر خوبی در زمینه گردشگری ایجاد کرده 
و از طرفی مردم با فرهنگ آن هم نشــان داده اند که مهمان پذیر و مهمان دوســت 

هستند. 
ســید نصیری افزود: از آنجا که سهامدار عامه شرکت نمایشگاه های بین المللی و هم 
ســهامدار شرکت گردشگری هستیم، کمک به صنعت گردشگری را از وظایف خود 
می دانیم و برای درآمد پایدار در صنعت گردشگری تلاش می کنیم، چرا که صنعت 
گردشــگری از صنعت نفت و دیگر صنایع در دنیا پیشی گرفته است. وی ادامه داد: 
معرفی جاذبه ها و هدفمند شــدن صنعت گردشــگری را در سیزدهمین نمایشگاه 

بین المللی پارس دنبال خواهیم کرد. 
 مدیرعامل ســازمان همیاری شهرداری های فارس خاطرنشــان کرد: به سهم خود
دین مان را با ایجاد ایده های نو و رونق کسب و کار در نمایشگاه گردشگری پارس ادا 
خواهیم کرد. سیدنصیری تصریح کرد: یکی دیگر از زمینه های گردشگری در شیراز، 
توریسم درمانی و گردشگری سلامت با وجود بیمارستان های مجهز و پزشکان ماهر 
و حاذق اســت و از طرفی با توجه به نزدیکی شــیراز با برخی از کشورهای همجوار 
 چون عمان و همچنین عراق که کشــوری شــیعه اســت می توانیم در این زمینه 
خدمت دهی کنیم که لازمه معرفی تمامی ظرفیت های حوزه های مختلف گردشگری 
و صنایع دســتی در استان برگزاری یک نمایشگاه است که این ظرفیت ها را ارائه و 

معرفی کنیم.

مدیرعامل سازمان همیاری شهرداری های فارس:

 هدفمند شدن صنعت گردشگری را در 
سیزدهمین نمایشگاه بین المللی پارس 

دنبال خواهیم کرد 

به گزارش سبحان، نشســت هم اندیشی گردشگری 
سلامت با حضور رؤسای بیمارستان ها و مراکز درمانی 
شیراز در سالن شهید قاضی استانداری فارس برگزار 
و مشکلات و راه کارهای این حوزه به بحث و بررسی 

گذاشته شد.
در این نشست محمد فرخ زاده، معاون استاندار فارس 
با بیان اینکه با آســیب شناسی اولیه و با نگاه کمک 
به کسانی که ســالها در این حوزه زحمت کشیده اند 
برای ســاماندهی مشــکلات این حوزه ورود کردیم 
افزود: گردشــگری ســلامت یک فرایند چند بخشی 
است که از ساماندهی فرودگاه و ایرلاین ها تا اسکان، 
هتل، تأسیســات گردشــگری و خدمــات درمانی را 
شامل می شود و عدالت، قرار گرفتن هرچیز سرجای 
خود است و هدف ما ساماندهی همه بخش هاست به 
گونه ای که هرگروه ســهم خود را به درستی دریافت 

کند و حقی پایمال نشود. 
معاون استاندار فارس با بیان اینکه هر کجا دست در 
دست یکدیگر دادیم موفق شــدیم و نتیجه گرفتیم 
افزود: ما تک اســتان کشور هستیم که با اتحاد میان 
اداره کل میراث و علوم پزشــکی شروع به ساماندهی 
کردیــم اما بــدون قانون مــداری و هماهنگی میان 
بیمارســتان ها و حمایت خود آن هــا از مصوبات این 
ساماندهی اتفاق نمی افتاد و در صورت عدم همکاری 
مجموعه های اجرایی بی قانونی و وضعیت نابســامان 

هیچ گاه اصلاح نخواهد شد.
به اعتقاد جانشین استاندار فارس در شورای راهبردی 
گردشــگری ســلامت ایرلاین ها و تعــدد پروازها در 
اســتانهای دیگر باعث شــده در برخــی بخش ها با 
 مشــکلاتی برای حضــور گردشــگران در فارس به 
وجــود آید که بــا هدف رفع این مشــکلات ورود به 
بازارهای جدیــد در برخی کشــورهای حوزه خلیج 
فارس، آســیای میانه و آفریقا در دستور کار پیش رو 

و آینده قرار گرفت.
وی برخی از کشورها از جمله عمان را درگاهی برای 
ورود توریســت های سایر کشــورها دانست و افزود: 
سعی در ساماندهی خدمات فرودگاهی و زیرساخت ها 

داریم اما گله مندیم که کند پیش می روند.
فــرخ زاده بــا گلایــه از تبلیغات فــارس در حوزه 
گردشگری سلامت افزود: تبلیغات ما از استان فارس 
خارج نمی شــود و بیمارســتان های فارس در بیرون 
استان مثلًا در مرز شلمچه با حضور روزانه میهمانان 

عراقی تبلیغات ندارند و یــا وقتی میهمانان خارجی 
می آیند ما یک بروشــور تبلیغاتــی هم نداریم که به 

آنها ارائه دهیم.
وی تولید محتوا برای شبکه های اجتماعی کشورهای 
همســایه و تأمیــن مبلــغ در کشــورهای مقصد را 
مهــم ارزیابــی و خاطر نشــان کردکه ایجــاد دفاتر 
گردشگری ســلامت و ارسال پزشــک برای ویزیت 
اولیــه و ســاماندهی هدفمنــد بیماران بــرای ورود 
 به ایران از کشــورهای همســایه با همین هدف در 

حال انجام است.
فرخ زاده افــزود: با این رویکرد از فعالین رســانه ای 
کشورهای عربی برای حضور در نمایشگاه گردشگری 
و انعکاس ظرفیت های گردشــگری استان فارس نیز 
دعوت کردیم و یک تیم بلاگــر عمانی نیز به تازگی 
برای بازدیــد از ظرفیت های گردشــگری به ویژه از 

ظرفیت های بخش سلامت به شیراز آمدند.
فــرخ زاده حضور جــدی در ایونت هــا و رویدادها و 
فرصت های نمایشــگاهی در کشــورهای همســایه 
را ضــروری دانســت و افــزود: ما بایــد بازاریاب در 
نمایشگاه ها داشته باشیم نه صرفاً کارشناس در غرفه!
معــاون اســتاندار فــارس ادامــه داد: همــه بایــد 
 بــرای توســعه گردشــگری ســلامت یــک صــدا 
تلاش کنند تا انگیزه بــرای نخبگان ایرانی در داخل 

بیشتر فراهم شود.
وی افزود: ورود به بحث دارو و تجهیزات پزشکی یکی 
از این راهکارهای دیگر توســعه گردشگری سلامت 

است که باید جدی تر به آن ورود کرد. 
فرخ زاده گریزی هم به بحث مترجمین ســلامت زد 
و اذعان داشت که آماده ایم تا شرایط را آسانتر کنیم 
نه ســخت تر. اما برخی از مترجمان آموزش های لازم 
را ندیــده بودند با این رویکرد دوره های آموزشــی را 
برنامه ریزی کردیم و مصاحبه ها انجام شد و تجربیات 
ارزشــمند مترجمین را معادل ســازی کردیم تا هیچ 
کــس از این دایره بیــرون قرار نگیــرد و از ظرفیت 
همه آنها اســتفاده شــود اما هر جراحی تبعاتی نیز 
دارد و هم اکنون از انجمن حرفه ای ســلامت انتظار 
می رود به عنوان مجموعه ای متشــکل از شرکت های 
تسهیل گر و دفاتر مسافرتی و خدمات جهانگردی بند 
ب و فعالین حوزه درمان، مشــکلات را به کمک خود 

متولیان ساماندهی و حل کند.
فــرخ زاده در پایان با تقدیر از حضور رؤســای مراکز 

درمانی در این نشســت هم اندیشی و شنیدن نقطه 
نظرات آنها افزود: آمادگی داریم به کمک شما شرایط 
روز به روز بهتر شود و مصمم هستیم دایره مشورتی 
ما در حوزه گردشــگری سلامت گســترده تر شود و 
جلسات به صورت مســتمر برگزار و با دعوت از سایر 
متولیان از جمله نمایندگان خیریه ها در این سلســله 

جلسات مشورتی مسائل روز به روز بهتر شود.
در این نشست رؤسای مراکز نیز به بیان نقطه نظرات 
خــود پرداختند که برنامه ریــزی بلندمدت در بحث 
Ipd برای جذب گردشــگری سلامت و اکتفا نکردن 
بــه بازارهای موجود، حفظ برند شــیراز و اتحاد بین 
مجموعه های درمانی فارس در رقابت با سایر استان ها، 
تقویت ســایت جامع و متمرکز گردشگری سلامت با 
معرفی بیمارســتان ها، پزشــکان و خدمات درمانی، 
فعالیت گســترده تر و هدفمندتر آژانس ها و پذیرش 
درخواســت مجوزات بیشــتر برای بیمارســتان های 
متقاضی جهت توســعه خدمات درمانی و استفاده از 
فرصت نمایشــگاه گردشگری سلامت، از مواردی بود 

که به آن اشاره شد. 
عدم اطلاع رســانی خــوب و نبود تبلیغات شــهری، 
ســاماندهی بیشتر مترجمان ســلامت و رفع برخی 
کمبودهــا در حوزه خدمــات درمانی نیــز از جمله 
درخواســت های رؤســای مراکز درمانی از مجموعه 

حاکمیتی بود.
تیموری، مسئول انجمن حرفه ای گردشگری سلامت 
نیز در این جلسه با اشــاره به اینکه هدف ما در این 
انجمن ایجاد هماهنگی با مشــورت خود ذی نفعان و 
با نظر به حل مشکلات آنها است خاطرنشان کرد: در 
این انجمن که به صورت ســازمان مردم نهاد تشکیل 
شــده قرار اســت صدای واحدی از فارس به بیرون 

مخابره شود.

معاون هماهنگی امور زائرین و گردشگری استانداری فارس در نشست هم اندیشی گردشگری سلامت با رؤسای مراکز درمانی شیراز:

توسعه گردشگری سلامت بدون همکاری مراکز درمانی امکان پذیر نیست

س : طاهره حیاتی
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»روشنای بدر«؛ 
کتابی کامل از زندگی شهید اسماعیل دقایقی

کتاب »روشــنای بدر« که شرح زندگی شهید اسماعیل دقایقی فرمانده تیپ 
9 بدر بوده، ماحصل 180 ســاعت مصاحبه نویسنده با هم رزمان، دوستان و 
خانواده شــهید است که در 5 فصل تهیه شده است. »روشنای بدر« با زاویه 
دید ســوم شــخص دانای کل نگاشته شده است و مســتند به مصاحبه ها و 
اسناد اســت، اما به جهت ارتباط گرفتن با مخاطب، سیری روایی به مطالب 
داده شده اســت تا بدون تغییر در اصــل خاطرات و صرفاً با به کارگیری ابزار 
هنری، ســاختاری روایت مند به متن داده شــود تا در عین مســتند بودن، 

خواندنی باشد.
به گفته خود نویســنده در مقدمــه، او به هیچ رو در این متن از عنصر تخیل 
اســتفاده نکرده و کاملًا به اصل واقعه امانت دار بوده اســت. حتی در بعضی 
قســمت ها که از درونیات افراد سخن می گوید مطالب از اسناد یا نقل قول ها 
به دست آمده است؛ هم چنین این کتاب نتیجه پژوهش نویسنده طی 5سال 

است، پس می تواند متنی کامل، دقیق و قابل استناد باشد.
در فصل اول نویســنده شــرحی کوتاه از پیاده روی اش در ایام اربعین و آشنا 
شــدنش با مجاهدین عراقی را به زاویه دید سوم شخص بیان می کند. سپس 
چگونگی شــکل گیری تیپ 9 بدر توســط شهید اســماعیل دقایقی را بیان 
می کند. در فصل دوم نویســنده به زندگی خصوصی شهید اسماعیل دقایقی 
که در خانه جمشــید صدایش می زنند و چگونگی مبارزات او و شرح ازدواج 
او با دختر داییش؛ معصومه می پردازد. این فصل شــامل مبارزات اسماعیل و 

پیوستن او به سپاه پاسداران وفعالیت هایش تا سال 13۶1 است.
در این متن زندگی شــخصی و مبارزات اسماعیل همواره در هم تنیده است. 
اســماعیل مرد عمل است و روحیه ای خودســاخته دارد. او همواره در حال 
مبارزه با رژیم شاهنشــاهی، نفســش و رژیم بعث و مشکلات و ستون پنجم 
و… اســت. خدا به اســماعیل و معصومه دو فرزند به نام های ابراهیم و زهرا 
هدیه می دهد. زندگی اســماعیل و معصومه سرشار از سادگی و قناعت است. 
اســماعیل در این فصل مسئول اطلاعات نظامی جنوب غرب کشور و قرارگاه 

رمضان می شود.
نویسنده فصل سوم را با ادامه سفرش به سمت کربلا آغاز می کند اما در ادامه 
از سال 13۶4 و عملیات های موفق قدس 4 و عاشورای 4 که جایگاه تیپ بدر 
را بین یگان های ایرانی تثبیت می کند می گوید. او در این فصل به صمیمیت 
اســماعیل دقایقی با نیروهای مجاهد عراقی در تیپ بدر می پردازد. نویسنده 
از کمبودها و از خودگذشتگی عراقی های مجاهد تیپ بدر می گوید. از اعتماد 
به نفسی که دقایقی در نیروهایش ایجاد کرده بود از فرمانده ای که حاکم بر 
دل نیروهایش بود. وی شــرایط سخت زندگی معصومه و کودکانش در نبود 

اسماعیل را نیز به خوبی شرح می دهد.
در فصل چهارم باز هم روایت از ادامه ســفر اربعین نویســنده آغاز می شود 
و به نیروهــای احرار در تیپ بدر و طریقه ازدواجشــان با برخی از دختران 
ایرانی می رســد. نویســنده در این فصل به خصوصیات اخلاقی اسماعیل در 
مورد حق الناس و اســتفاده درست از اموال بیت المال می پردازد. سپس شرح 
عملیاتی در سه راهی نقده در منطقه غرب کشور و ارتفاعات کوهستانی غرب 

کشور توسط تیپ بدر را می دهد.
در فصل پنجم اواخــر آبان ماه 13۶5 دقایقی فرمانده ای برای تیپ بدر پیدا 
کرده و قصد دارد همه چیز را به عراقی ها واگذار کند. در این فصل ازعملیات 
ناموفق کربلای 4 سخن به میان می آید. در همین زمان حکم تبدیل تیپ به 
لشــکر ابلاغ می شود. اسماعیل دقایقی در همین فصل از معصومه می خواهد 
تــا به دیدارش در اهواز بیاید اما در آنجا هم نمی تواند مدت زیادی بماند. در 
همین فصل است که اسماعیل به همسرش قول می دهد که اگر شهید شود 

در بهشت منتظر او بماند.
در اواســط همین فصل سرانجام اســماعیل دقایقی بعد از سال ها مبارزه به 
شــهادت می رســد. فصل هم چنان ادامه پیدا می کند و از رشادت های تیپ 
بدر می گوید تا به عملیات بیت المقدس در سال 13۶۷ می رسد. بعد از آن از 
عملیات مرصاد و حضور مجاهدان در خط مقدم نبرد سخن به میان می آید. 
ســرانجام جنگ به پایان می رســد و مجاهدان عراقی همان گونه که آرزوی 

اسماعیل است برای نجات کشورشان می جنگند.
نویســنده در اواخر کتابش نتیجه می گیرد تلاش های اسماعیل دقایقی برای 
تربیت نیروهایی که کشــوری آزاد به وجود بیاورند مثمر ثمر واقع شــده و 
نتیجه داده است. او می نویســد: »حشد الشعبی نهضت و ملت عراق را زنده 
کــرد با داعش جنگید تا تمام عراق را فــارغ از دین و مذهب و حزب نجات 
دهد. حوزه های علمیه و عتابات را حفظ کند، حفظ آرمان ها و ارزش ها نشان 

از زنده بودن تاریخ بدر داشت.«
سرانجام با پایان این فصل سفر نویسنده نیز به سمت حرم امام حسین علیه 
السلام به مقصد می رســد. پایان بخش کتاب، عکس های مستندی از شهید 

اسماعیل دقایقی و مجاهدان تیپ بدر و خانواده اش است.

»ماندن در ترافیک« باعث افزایش فشار خون می شود
فن آوری

عکس خبر

 شهر خان یونس- نوار غزه

 مراسم الحاق »ناوشکن دیلمان«

بعدازجمعهسیاه،همهروزهامسیاهشد
منبع:تسنیم

قاب امروز

عکس : طاهره حیاتی  محله سعدی - شیراز

دانستنی

پرخوری و بی اشتهایی عصبی را چگونه درمان کنیم؟
بســیاری از ما انســان ها گاهی دچار پرخوری می شویم؛ 
اما این مســئله با بیماری پرخوری متفاوت است. به طور 
کلی پرخوری یا بی اشــتهایی در کوتاه مدت و به صورت 
مقطعی مشکل ساز نیست. اما اگر تداوم داشته باشد، باید 

برای درمان آن اقدام کرد.
تلفــن را برمــی دارد و به یکی از فســت فودی های مورد 
علاقه اش زنگ می زند. بــوق... بوق ... تحمل ندارد، با یک 
دســت ســرش را گرفته و مدام پاهایش را تکان می دهد. 
انگار فاصله هر بوق تا بوق بعدی تلفن برای او ســاعت ها 
می گذرد. بالاخره جواب می دهد: »رستوران بفرمایید...« او 
که از شدت گرسنگی قند خونش افتاده و ولع غذا خوردن 
کل وجــودش را گرفته، بدون مکــث و معطلی می گوید: 
»بی زحمت یک پیتزا مخصوص، یک چیز برگر، یک مرغ 
سوخاری با سیب زمینی اضافه و یک نوشابه خانواده برایم 

بیاورید... من فقط خیلی گرسنه ام. غذا کی می رسد؟«
احتمالاً تاکنون برای شــما هم پیش آمده اســت که از 
شدت گرسنگی برای خوردن غذا لحظه شماری کنید. یا 
در مواقعی با در دسترس بودن انواع و اقسام خوراکی های 
لذیذ و خوشمزه اصلًا میلی به خوردن آنها نداشته باشید 
و مدام از خودتان سؤال کنید: »من چرا اینجوری شدم؟«
شرایط روحی و روانی بر میزان اشتها تأثیر مستقیم دارد
همه انسان ها ممکن اســت در دوره های مختلف زندگی 
دچار تغییر و تحولات جســمی و روانی متعددی شــوند. 
همه افراد ممکن است گاهی خوشحال و سرحال و گاهی 
مضطــرب و ناراحت، گاهی بیمــار و بی حوصله و گاهی 
سرزنده و شــاداب باشند. اما حالات روحی چه ربطی به 

میزان اشتها دارد؟
به گفته متخصصان تغذیه، حالات روحی و روانی در نوع 
و میزان خورد و خوراک افراد تأثیر مستقیم دارد. برخی 
از افــراد در زمان اضطراب، ناراحتی و افســردگی دچار 
پرخوری عصبی و برخی دیگر دچار بی اشــتهایی عصبی 
می شوند. البته گفتنی است که تغییرات هورمونی یا حتی 
آب و هــوا هم به صورت کوتــاه مدت بر نوع و میزان تغذیه 
انسان ها تأثیرگذار است. به طور کلی پرخوری یا بی اشتهایی 
در کوتاه مدت و به صورت مقطعی مشکل ساز نیست. اما اگر 
تداوم داشته باشــد، باید برای آن نگران شد. بنابراین علت 
پرخوری و بی اشــتهایی باید تشخیص داده شود. اگر برای 
شما این مسئله مطرح است که چه زمانی دچار پرخوری و یا 
بی اشتهایی عصبی شده اید، در این گزارش با ما همراه باشید.

  اختلال خوردن چیست؟
در ابتــدا باید گفت کــه پرخوری بیش انــدازه و یا 

بی اشــتهایی کاذب نوعی اختلال است که به آن 
»اختلال خوردن« گفته می شود. اختلال خوردن 
نوعی بیماری اســت که افــراد را به پرخوری، 
گرســنگی کشــیدن یا انجام رفتارهای ناسالم 
دیگر در مورد غذا و کنترل وزن سوق می دهد. 

این بیماری در زندگی روزمره اختلال ایجاد 
کرده و بــدون درمان مناســب می تواند 
مشــکلات جدی را برای ســلامتی فرد 
ایجاد کند. این اختلالات شامل پرخوری، 

بی اشتهایی عصبی و پرخوری عصبی است.
  آیا من دچار پرخوری عصبی هستم؟!

بســیاری از ما انسان ها گاهی دچار پرخوری می شویم؛ اما 

بیماری پرخوری متفاوت است. در هنگام پرخوری عصبی 
یا غیرعادی، غذا خوردن بســیار سریع و خارج از کنترل 
است به طوری که ممکن است فرد تا زمان سیری دردناک، 
غذا بخورد یا وقتی گرسنه نیست، پرخوری کند. بسیاری 
از افراد مبتلا به اختلال پرخــوری در خصوص علت این 
مسئله می گویند: »استرس، اضطراب، افسردگی یا کسالت 

می تواند باعث آغاز پرخوری در آنها شود.«
  بیماری که باعث ایجاد حس گناه می شود

اختلال پرخوری، بیماری بســیار شایعی است که هم در 
خانم ها و هم در آقایان دیده می شــود. البته در ســنین 
میانسالی شــایع تر است و به همین علت افراد میانسال، 
مدام در تــلاش برای کاهش وزن هســتند، اما در اکثر 

موارد موفق نخواهند بود.
هم چنین برخی از ایــن بیماران ادعا می کنند که بعد از 
پرخوری های زیاد دچار عذاب وجدان شــده و احساس 
گناه می کنند. زیرا خودشــان به صدمه زدن به سلامتی 

بدن خود واقف هستند.
گفتنی اســت، احتمال ابتلا به بیماری های دیابت نوع2، 
فشار خون بالا و بیماری های قلبی در افراد مبتلا به این 
اختلال زیاد است. هم چنین استرس، اضطراب، افسردگی 
یا کسالت و بی حوصلگی از عوامل تشدید کننده اختلال 
پرخوری هســتند. بولیمیا هم یکی دیگر از مشــکلاتی 

است که برخی از افراد به آن دچار می شوند.
  بولیمیا چه فرقی با پرخوری عصبی دارد؟

بولیمیا یــک پله حادتر از پرخوری عصبی اســت. افراد 
مبتــلا به بولیمیــا مقدار زیادی غذا را بســیار ســریع 
می خورند و ســپس بــا مصرف قرص هــای ملین برای 
دفــع مدفوع و با انجام ورزش های ســنگین و یا چندین 
بار اســتفراغ در هفته یا حتی در روز ســعی در جبران 
و حذف کالری مــازاد می کند. 85 تا 10 درصد از موارد 
 ابتــلا به بولیمیا در زنان و در ســنین نوجوانی و جوانی 
دیده می شــود. معمولاً افراد مبتلا به پرخوری عصبی و 
بولیمیا با افسردگی، اضطراب یا سوء مصرف مواد دست 
و پنجه نرم می کنند و پرخوری برای این افراد راهی برای 

مبارزه با احساسات منفی است.
  »بولیمیا« دشمن سلامتی دهان 

و دندان
فرد مبتلا به بولیمیا ممکن است بدخلق 
یا تحریک پذیر باشد. سایر مشکلات 
جسمی ناشی از این بیماری 

اســت  ز عبارت  ا

فرســودگی مینای دندان »در اثر تمــاس مداوم با مواد 
اســتفراغی«، تورم غدد بزاقی در گونه ها، سوزش سردل، 
یبوست و سایر مشــکلات گوارشی، کم آبی بدن، عادت 
ماهیانه نامنظم درخانم ها، نا متعادل شدن مواد معدنی و 
الکترولیت های خون، عدم تعادل الکترولیت ها، مشکلات 

قلبی و عروقی و...
  بی اشتهایی عصبی یا ترس از اضافه وزن؟

اما در برخی موارد، افراد از آن  ور بوم می افتند و ســعی 
دارند با غذا نخوردن و محدود کردن خود، مانع از افزایش 
وزن  خود شــوند. افراد مبتلا به بی اشتهایی عصبی، دچار 
ترســی غیرمنطقی از افزایش وزن هســتند که می تواند 
باعث کاهش شدید کالری دریافتی، کاهش وزن شدید و 
یا حتی خطرناک در آنها شــود. این اختلال معمولاً پس 
از ایجاد یک تغییر، رویداد و یا آســیب در زندگی و یا به 
دلیل تمایل به برتری در ورزش هایی مانند ژیمناستیک 

یا دو، شروع می شود.
  علائم بی اشتهایی عصبی چیست؟

همانطور که از اســم این اختلال مشــخص اســت، این 
بیماری رابطه مســتقیمی با اعصاب دارد. وسواس غذایی 
و محاســبه دقیق و وســواس گونه کالری غذاها در افراد 
از جملــه علائم آن اســت. همچنین افــرادی که دارای 
بی اشتهایی عصبی هستند، نسبت به ظاهر و شکل بدنی 
خود تصور اشــتباهی دارند. به عنوان مثال علی رغم وزن 
نرمالــی که دارند، همواره خــود را چاق فرض می کنند. 
گفتنی اســت، این اختــلال در زنان و دختــران جوان 
شــایع تر از آقایان اســت. سایر مشــکلات جسمی مانند 
شــکنندگی مو و ناخن، حساسیت به ســرما، کم خونی، 
افسردگی، افکار خودکشی، اضطراب و یا سوء مصرف مواد 
و نارسایی قلبی از جمله عوارض بی اشتهایی عصبی است. 
همچنین کاهش سریع وزن حتی به کمک داروهای مدر 

یا ملین در این افراد دیده می شود.
  پرخوری و بی اشتهایی عصبی را چگونه درمان 

کنیم؟
از آنجایــی که این اختلال هم به جســم و هم روان افراد 
مربوط می شــود، درمان آن نیز ترکیبــی خواهد بود. به 
عنوان مثال فردی که دارای بیماری پرخوری عصبی است 
و یا ترســی غیر منطقی از اضافــه وزن دارد در ابتدا باید 
برای درمان وســواس فکری و یا اضطراب شــدید خود به 
روانپزشک و سپس به متخصص تغذیه مراجعه کند. البته 
ایجاد یک برنامه غذایی سالم در این بیماران بسیار سخت 
بوده و نمی توان این عادت را یک شبه ترک کرد. بنابراین 

باید با صبر و حوصله مسیر درمان را طی کرد.
  »روان درمانی«، روشــی مؤثر در درمان 

پرخوری عصبی
روان درمانــی که بــه آن صحبت درمانی یا 
مشاوره روان شناســی هم گفته می شود، 
شــامل صحبت کردن با یک روانپزشک 
در مورد پرخوری عصبی و مســائل 
مربوط به آن اســت کــه در درمان 
این بیمــاری بســیار اهمیت دارد. 
روان درمانــی انواع مختلفــی دارد که 
اقسام مختلف آن در بهبود علائم پرخوری 

عصبی کمک می کند.

جوئل کافمــن )Joel Kaufman(، محقق ارشــد، 
پزشــک و اســتاد دانشــگاه واشــنگتن، می گوید: 
بــدن مجموعــه ای از سیســتم های پیچیــده دارد 
 که ســعی می کند فشــار خــون را همیشــه برای 
مغز شــما ثابت نگه دارد. این یک سیســتم بســیار 
پیچیده و کاملًا تنظیم شــده است و به نظر می رسد 
که در جایــی در یکی از این مکانیســم ها، آلودگی 
 هــوای ناشــی از ترافیــک با فشــار خــون تداخل 

پیدا می کند.
در این مطالعه، 1۶ شــرکت کننده 22 تا 45 ســاله 
به عنوان مســافر در ساعات اوج ترافیک در سیاتل به 
مدت سه روز حضور داشتند تا تأثیر آلودگی ترافیک 

بر فشــار خون اندازه گیری شود. به مدت دو روز، هوا 
به طور معمول به داخل وسیله نقلیه راه می یافت و در 
روز دیگر، خودرو به فیلتر هوای ذرات با راندمان بالا 
)HEPA( مجهز شــد که 8۶ درصد از آلودگی ذرات 

را مسدود می کرد.
فشــار خون یک روز قبل، حین و بعد از رانندگی، با 

14 آزمایش سه دقیقه ای اندازه گیری شد.
میانگیــن خوانش فشــار خــون سیســتولیک 4/5 
میلی متر جیوه بالاتر از ســطح پایه بــود که با تاثیر 
یک رژیم غذایی با ســدیم بالا بر فشــار خون قابل 

مقایسه است.
کافمن می گویــد: ما می دانیم که افزایش متوســط 
فشــار خون ماننــد این با افزایش قابــل توجهی در 
بیماری هــای قلبــی عروقی مرتبط اســت. محققان 
همچنین دریافته اند که آلودگی هوا به بروز مشکلات 

قلبی کمک می کند. 
این ایده که آلودگی هوای جاده ها در ســطوح نسبتاً 
پایین می تواند فشــار خون را تا این حد تحت تأثیر 
قرار دهــد، بخش مهمی از معمایی اســت که ما در 

تلاش برای حل آن هستیم.

 لیگ برتر فوتبال- پیکان و خاتون بم

  مسابقات قایقرانی آب های آرام مردان

گردشگری

روســتای کندلوس با آب وهــوای ییلاقی در دامنه 
سرســبز رشــته کوه های البرز از دیدنی های استان 
مازندران است و در شهرستان نوشهر، بخش کجور، 

دهستان زانوس رستاق قرار دارد.
  پیشینه روستای کندلوس

روایت است که ناصرالدین شاه قاجار بعد از عبور از 
منطقه به علت مشــاهده عده ای از کولی های شاغل 
در کار فلــزکاری آن را میخ ســاز نامیــد. کندلوس 
که امــروزه آن را میخ ســاز نیز می گویند، شــاهد 
تمدن هــای گوناگونــی در ادوار مختلف تاریخ بوده 
اســت و نشــانه هایی از تمدن قبل از میلاد، تمدن 
ایران قبل از اســلام و تمدن ایران بعد از اســلام را 
در خود به یادگار دارد. میخ ساز شامل چهار دهکده 
به نام های پیده، گیل کلا، میرکلا و کندلوس است. 

دهکده کندلوس که یکی از قدیمی ترین 
مجتمع هــای انســانی منطقه به شــمار 
می رود، در دامنه های سلسله جبال البرز 

منتهی به دره زانوس واقع است.
کار و پیشه اهالی این دهکده از زمان های 
قدیــم تهیــه و تولید چــوب و زغال در 
زمســتان و کشــاورزی در تابستان بوده 
اســت و اکنــون به دلیل قانــون مراقبت 
از جنــگل، اهالی علاوه بر کشــاورزی به 
خیاطی و نجاری روی آورده اند. از صنایع 
دســتی این دهکــده می توان بــه بافتن 

پشــمی چارخانه دســتباف(،  )پارچه  ایزار  جاجیم، 
بافتــن جــوراب، دســتکش و بلوز پشــمی گلدار و 

نمدمالی اشاره کرد.
  جاهای دیدنی روستای کندلوس

از جملــه فعالیت هایی کــه به کندلــوس در کنار 
زیبایی های طبیعی جلوه ای خاص بخشیده و موجب 
شده است که این دهکده از شهرت بسزایی برخوردار 
شــود، برپایی دو موزه مردم شناسی و موزه گیاهان 

دارویی در این آبادی است.
  موزه  مردم شناسی کندلوس

مجموعــه اشــیای نگهــداری شــده در مجموعه 
فرهنگی کندلوس در بخش های مختلف طبقه بندی 
شــده اســت. این اشــیا شــامل بافته ها، پوشاک و 
زینت آلات روســتایی، مجسمه ها، نقاشی های سنتی 

و قهوه خانه ای، ظــروف و ابزارآلات فلزی و چوبی و 
اشیا و ظروف سفالی، چینی آلات و وسایل روستایی 
از هــزاره دوم قبل از میلاد تا دوره قاجاریه اســت. 
اســناد و کتب خطی، نســخ خطی، کلام ا... مجید، 
دیــوان اشــعار و عقدنامه ها و فرامین نیز بخشــی 
از ایــن گنجینه هســتند. در هر گوشــه ای از موزه 
مردم شناســی کندلوس، آثاری قــرار گرفته اند که 
با شناســنامه و اطلاعات دقیق، به صــورت زیبایی 
در کنار هم چیــده شــده اند و راوی فرهنگ اقوام 
ساکن مازندران هستند. در یک کلام، فرهنگ سرای 
کندلوس، نمایشــگاهی مملــو از زیبایی ها و تاریخ 

مردم منطقه مازندران است.
  موزه گیاهان دارویی کندولس

موزه گیاهان دارویی مجتمع کشاورزی کندلوس در 
ســال 13۶5 با هدف های کشــت، پرورش، 
تولید و بســته بندی گیاهان اصلی دارویی و 
معطر و هم چنین تولید اسانس ها و روغن های 
گیاهی تأسیس شــد. برای اولین بار در ایران 
باغ بوتانیک )موزه گیاهان دارویی( در زمینی 
به مســاحت ده هکتار بر پا شد که با کاشتی 
بالغ بر 250 گونه گیاه ژنتیک ارزشــمند در 
ایران به تولید و عرضه محصولات گوناگون در 
زمینه های مختلــف اقدام کرد. این مجموعه 
اکنون محصولات خود را به اکثر کشــورهای 

جهان صادر می کند.

کندلوس نوشهر؛ روستایی ییلاقی با تاریخ چند هزار ساله

ادبیات
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